
روزنامه منطقه جنوب کشور

 daryanews_bnd @ yahoo .com :پست الکترونیکی

سه شنبه 23 دی 1399  28 جمادی الاولی 1442  
  سال بیستم     شماره 3513

8 صفحه    2000 تومان

آبا بتن ساحل                    
تولید و عرضه بتن آماده

دفترمرکزی :32212828 -32212929
کارخانه :32561030-31

آدرس :بندرعباس- بلوار امام خمینی نرسیده 
به میدان شهدا نبش خیابان دانش ساختمان 

بنی هاشمی واحد 2

Aba Beton Sahel

نائب رئیس کمیسیون حقوقی اتاق بازرگانی بندرعباس: 
 قراردادهای بانکی باید الکترونیکی 

شوند

سرمای کم سابقه 
در هرمزگان و نبود نفت سفید

روغن و سیمان هست یا نیست؟
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فرماندار بندرعباس تاکید کرد 
استفاده از ظرفیتهای شهرستان 

جهت گسترش فرهنگ نماز 

گروه خبر // دکتر مهدی دســینه با حکم دکتر فرهاد دژپسند وزیر اقتصاد به عنوان نماینده وزیر و 
مدیرکل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان برگزیده شد.

   به گزارش خبرنگار دریا ، طی مراســمی دکتر مهدی دسینه به عنوان نماینده وزیر و مدیرکل امور اقتصادی 
و دارایی استان هرمزگان معرفی شد.این نشست که با حضور استاندار هرمزگان،معاون توسعه مدیریت و منابع 
وزارت امور اقتصادی و دارایی، معاون توسعه مدیریت و منابع امور مالیاتی کشور،مدیرکل دفتر امور استان ها 

وزارت امور اقتصادی و دارایی و مدیران ارشد استان برگزار شد. در این نشست استاندار هرمزگان ضمن قدردانی 
از خسروانی فرد سرپرست سابق امور اقتصادی و دارایی هرمزگان به اهمیت این دستگاه اشاره کرد.دکتر همتی 
با اشاره به  توانمندی های مدیران بومی در استان دکتر دسینه را یکی از مدیران جوان ،پرتلاش و موفق استان 
دانســت و افزود؛ با نگاهی اجمالی به کارنامه دکتر دسینه می توان دریافت که ایشان از مدیران ارزشمند استان 

هستند که می توان آینده ی درخشانی در سطح مدیریتی برایشان متصور شد.
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استاندار هرمزگان عنوان کرد

ذخیره مواد اولیه روغن 
خوراکی در هرمزگان  

تا ۶ ماه آینده

فاز نخست پالایشگاه 
 نفت سنگین قشم 

به بهره برداری می رسد

ادامه از تیتر یک//
  استاندار هرمزگان ضمن اشاره به جایگاه و شخصیت 
علمی دکتر دسینه به تالیفات ،مقالات و تلاش های 
وی در دانشگاه اشاره کرد و حضور دسینه را فرصتی 
برای اســتفاده از مدیران  جوان دانســت.در بخش 
دیگری از این نشست دکتر عسکری معاونت توسعه 
مدیریت و منابــع وزارت امور اقتصادی و دارایی به 
ایراد سخنانی درباره اهمیت اداره کل امور اقتصادی 
و دارایی پرداخت و آن را بازوی مهم وزارت اقتصاد 
خواند.دکتر عسکری با اشاره به توان مدیریتی و نیروی 
جوانی و در هم آمیختن آن با جایگاه دانشــگاهی 
و علمی دســینه را گزینه ی مناسب مدیرکلی امور 
اقتصادی و دارایی هرمزگان دانست. در بخش دیگری 
از این نشست نماینده وزیر و مدیرکل امور اقتصادی و 
دارایی هرمزگان با قدردانی از حسن اعتماد استاندار 
 و وزیــر امور اقتصادی و دارایی به  پتانســیل ها و 
ظرفیت های اقتصادی اســتان در حــوزه اقتصاد 
اشاره کرد و وجود یک نگاه سیستماتیک ضروری 
خواند. دسینه مدیرکل امور اقتصادی و دارایی استان 
هرمزگان در ادامه افزود ؛ اولویت های مهم اقتصادی 
در استان نیازمند ایجاد چشم انداز اقتصادی و تقویت 
مرکز خدمات سرمایه گذاری استان است. دسینه در 
بخش دیگری از سخنانش به کاهش بروکراسی اداری 
در حوزه سرمایه گذاری اشاره کرد و آن را از اهداف 
مهم خواند.نماینده وزیر امور اقتصادی و دارایی در 
استان در بخش پایانی سخنانش فروش اموال مازاد 
دولتی ،تحقق اقتصاد هوشمند و اعتماد به آموزش را 
از مهمترین برنامه های خود برشــمرد. در پایان این 
مراسم دکتر مهدی دســینه به عنوان نماینده وزیر و 
مدیرکل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان معرفی شد.
  دلایل انتصاب دســینه بــرای اداره کل 

اقتصاد از زبان معاون وزیر
   معاون وزیر اقتصاد گفت: انتصاب مدیر توانمند و 
دارای تعلقات محیطی به این اســتان، برای مدیریت 
اداره کل اقتصــاد مــورد تأکیــد وزارتخانه بود که 
خوشبختانه این امر تحقق پیدا کرد.  علی عسکری 
در آیین معارفه نماینده وزیر و مدیرکل امور اقتصاد 
و دارایی اســتان هرمزگان، با بیان اینکه هرمزگان 
اســتانی با اهمیت ویژه در اقتصاد ایران است، گفت: 
انتصاب مدیر توانمند و دارای تعلقات محیطی به این 
اســتان، برای مدیریت اداره کل اقتصاد مورد تأکید 

وزارتخانه بود که خوشــبختانه این امر تحقق پیدا 
کرد.وی با اشــاره به مدت زمان سرپرستی هدایت 
اله خسروانی فرد در اداره کل امور اقتصاد و دارایی 
هرمزگان، افزود: طی این مدت از توانایی های وی 
توانســتیم بهره بگیریم و آرامش بر مجموعه حاکم 
 شد.معاون توســعه مدیریت و منابع وزارت اقتصاد، 
دارا بودن دو ویژگی دانش و تجربه را از دغدغه های 
انتصاب مدیران در وزارت اقتصاد عنوان کرد و گفت: 
خوشبختانه با رایزنی انجام شده، فرد خوشنامی در 
استان انتخاب شد و در حوزه مدیریتی اگرچه به طور 
عمده در دانشگاه خدمت کرده اما در حوزه مالی هم 
صاحب تجربه و صاحب نظر اســت.وی با تأکید بر 
وظیفه مدیران در راســتای ظرفیت سازی، به  عنوان 
لازمه پیشبرد مؤثر اهداف در هرمزگان گفت: مدیران 
باید از توانمندی ها و ظرفیت دیگر دستگاه های اجرایی 
نیز استفاده کنند و این اتفاق آینده بهتر و مناسب تری 
را برای استان رقم خواهد زد.عسکری، با بیان اینکه 
روحیه تعامل پذیری می تواند در پیشبرد کارها بسیار 
مؤثر باشد، بهبود کسب و کار را یکی از رسالت های 
مهم مجموعه وزارت اقتصاد در راســتای توســعه 
اشتغال و سرمایه گذاری در استان برشمرد و اضافه 
کرد: ایجاد بستر برای به فعلیت رسیدن سرمایه گذاری 
داخلی و خارجی در کشــور و استان مهم هرمزگان 
 یکی از دغدغه ماست که هر چقدر بتوانیم در جذب 
سرمایه گذاری موفق عمل کنیم، در خدمت به کشور 
و مردم عزیز ایران موفق تــر عمل کرده ایم.معاون 
توسعه مدیریت و منابع وزارت اقتصاد و دارایی، سهام 
عدالت را یکی از دغدغه های مهم کنونی دولت عنوان 
کرد و با اشاره به دستور مقام معظم رهبری به دولت و 
وزارت اقتصاد برای تسریع در ساماندهی سهام عدالت 
و واگذاری مدیریت سهام به سهامداران، تصریح کرد: 
بر همین اساس تا پایان بهمن ماه انتخابات هیئت مدیره 
شرکت سهام عدالت انجام و شرکت سهام عدالت با 
شــکل جدیدی مدیریت خواهد شد.وی با اشاره به 
ظرفیت بزرگ مالی شــرکت سهام عدالت در استان 

ها، گفت: سهام عدالت با سرمایه عظیمی که در اختیار 
دارد می تواند نقش پررنگ تری در اقتصاد خانوارها 
 ایفا کند و با پشتوانه این ســرمایه بزرگ می تواند 
سرمایه گذاری جدید از طریق اوراق بازار سهام، منابع 
بانکی و ... شکل بگیرد.عسکری تصریح کرد: پس از 
ثبت نام سهام عدالت در مرحله فعلی و رسیدن به حد 
نصاب حداقل 51درصد، مجامع در مرحله اول و دوم 
برگزار و اعضای هیئت مدیره شرکت سهام عدالت در 
استان ها انتخاب می شوند که تحقق آن گام بزرگ 
و رو به جلو در راستای مدیریت درست منابع سهام 

عدالت است.  
  روحیــه حمایت از تولیــد، صادرات و 

سرمایه گذاری باید نهادینه شود
   اســتاندار هرمــزگان، قــدرت هماهنگــی بــا 
دستگاه های اجرایی و بخش خصوصی را از ملزومات 
 مدیریــت اداره کل امــور اقتصاد و دارایی اســتان 
عنوان کرد و گفت: شناسایی و معرفی ظرفیت های 
سرمایه گذاری و حمایت از سرمایه گذاران خارجی 
و نظارت بر تصمیمات دستگاه ها در این خصوص، 
می تواند در شرایط جنگ اقتصادی به کمک کشور و 
رونق معیشت واشتغال مردم استان بیانجامد. فریدون 
همتی در آیین معارفه مدیرکل امور اقتصاد و دارایی 
استان هرمزگان با بیان اینکه بکارگیری همه ابزارهای 
لازم مدیریتی و تعامل با سایر دستگاه های حاکمیتی 
می تواند به عنوان یک استراتژی مهم در دستور کار 
مدیر جدید این مجموعه قرار بگیرد، اظهار داشــت: 
این رویه می تواند از به وجود آمدن چالش های بعدی 
پیشگیری و در شرایط تحریم های ظالمانه و سخت، 
به بخش تولید و اقتصاد کمک کند.وی با اشــاره به 
وظایــف چندوجهی مدیران، افــزود: یک بخش از 
 کار مدیران، مدیریت درون ســازمانی است و نقش 
مهم تر آنان ایجاد روحیه و فضای سالم برای حمایت 
از تولید، صادرات و سرمایه گذاری های جدید است 
که باید به همه ارکان اداری آن مجموعه تسری پیدا 
کند.استاندار هرمزگان با بیان اینکه رونق و جهش تولید 

امروز به عنوان مسئله اصلی کشور مطرح است، گفت: 
اگرچه موفقیت های زیادی در این بخش به دســت 
آورده ایم اما دشمن در این زمینه به دنبال استفاده از 
همه ابزارهای لازم برای ضربه به اقتصاد کشور است 
که می توان با پشتیبانی و مدیریت درست، دشمن را 
در رســیدن به این اهداف شکست داد. وی با تاکید 
بر ضرورت هماهنگی مدیران دستگاه های اجرایی 
با مجموعه استانداری، تصریح کرد: زمانی می توان 
ارزیابی دقیق و درستی از عملکرد یک دستگاه داشت 
که تمام ظرفیت های آن مجموعه در اختیار مجموعه 
استانداری و نماینده عالی دولت قرار بگیرد و بتوان از 
این ظرفیت برای ارائه خدمات بیشتر به مردم و نظام 
بهره برد.همتی افزود: امروز در شرایط کرونا و جنگ 
اقتصادی بیــش از هر زمان دیگری نیازمند حضور 
مدیران آگاه و با بصیرت هستیم که تشخیص درستی 

از موقعیت کشور و شرایط ویژه پیش رو داشته باشد 
و بتواند با روحیه جهــادی اثرات مثبتی بر زندگی 
مردم بگذارد. نماینده عالی دولت در اســتان، قدرت 
هماهنگی با دستگاه های اجرایی و بخش خصوصی 
را از ملزومــات مدیریــت اداره کل امور اقتصاد و 
 دارایی استان عنوان کرد و گفت: شناسایی و معرفی 
 ظرفیــت هــای ســرمایه گــذاری و حمایت از 
ســرمایه گذاران خارجی و نظــارت بر تصمیمات 
دســتگاه ها در این خصوص، می تواند در شرایط 
جنگ اقتصادی به رونق معیشت و اشتغال مردم استان 
کمک کند.همتی با اشاره به موقعیت مطلوب استان در 
حوزه درآمدهای عمومی و مالیاتی، نقش هرمزگان 
را در اقتصــاد ملی و بودجه عمومی مهم عنوان کرد 
و افــزود: پرداخت مالیات واحدهای فعال اقتصادی 
هرمزگان در اســتان، علاوه بر اینکه مطالبه جدی 
مجموعه حاکمیتی در استان است، خواسته بحق مردم، 
نخبگان و رسانه ها نیز هست و تمام واحدهای فعال 
استان باید در همین استان مالیات خود را بپردازند.وی 
با بیان اینکه هرمزگان ظرفیت و نیروی انسانی لازم 
را به منظور رتق و فتق امور مربوط به مالیات تمامی 
واحدهای فعال استان را دارد، اضافه کرد: هرمزگان 
ظرفیت های بزرگ و ملی دارد و به همین تناســب 
باید مأموریت های بزرگتری نیز به استان محول شود.
استاندار هرمزگان همچنین ضمن قدردانی از زحمات 

خسروانی فرد در طول مدت سرپرستی وی در اداره 
کل امور اقتصاد و دارایی، گفت: در طول مدت تصدی 
وی در این جایگاه، اقدامات خوبی صورت گرفت و 
بنا داریم از ظرفیت و توانمندی وی در پســت های 

مدیریتی دیگر استفاده کنیم.
  هرمزگان جزء ۵ استان درآمدزا در حوزه 

اقتصادی است
  مدیرکل جدیــد امور اقتصادی و دارایی هرمزگان 
عنوان کرد: این استان بزرگ ترین تأمین کننده بودجه 
کشــور و جزء 5 استان درآمدزا در حوزه اقتصادی 
به شــمار می رود. مدیرکل  جدید امور اقتصادی و 
دارایی اســتان هرمزگان در آییــن معارفه مدیرکل 
امور اقتصــادی و دارایی اســتان هرمزگان گفت: 
استان هرمزگان دارای ظرفیت های بالایی است که 
باید از آن اســتفاده شود.مهدی دسینه افزود: وجود 

بنــادر تجاری، مناطق آزاد و ویژه اقتصادی، صنایع 
بزرگ در غرب استان هرمزگان، وجود 1۴ جزیره 
در این استان، شبکه های حمل و نقل مختلف، استفاده 
از ظرفیت دریا، صنعت شیلات و توریسم می تواند 
نقش مهمی در حوزه اقتصادی داشــته باشد.وی با 
بیان اینکه ۷1 درصد درآمد کشــور در حوزه حمل 
و نقل، ۲۰ درصد در حوزه تجارت غیرنفتی متعلق 
به  استان هرمزگان است، مطرح کرد: استان هرمزگان 
بزرگ ترین تأمین کننده بودجه کشــور و جزء پنج 
استان درآمدزا در حوزه اقتصادی به شمار می رود.
مدیرکل امور اقتصادی و دارایی اســتان هرمزگان 
ابراز امیدواری کرد که با کمک مســئولان بتواند در 
انجام امور محول شــده در حوزه اقتصادی موفق 
عمل کند.دســینه از مدیران جوان هرمزگانی، عضو 
هئیت علمی گروه اقتصاد دانشــگاه آزاد اســلامی 

بندرعباس و دارای مدرک دکتــری مالی با درجه 
استادیاری است.وی مقالات علمی متعددی در حوزه 
مدیریــت مالی و اقتصادی دارد و چند کتاب نیز در 
این حوزه به رشته تحریر درآورده است.مهدی دسینه 
ریاست دانشگاه آزاد اســلامی واحد قشم)اکنون(، 
 واحــد بین الملــل دانشــگاه آزاد قشــم و  مرکز 
آموزشی و فرهنگی سمای هرمزگان را در کارنامه 

خود دارد.

با حکم دکتر فرهاد دژپسند، وزیر اقتصاد ؛

» مهدی دسینه « مدیرکل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان شد 

با حکم دکتر فرهاد دژپسند ، وزیر اقتصاد ؛

» مهدی دسینه « مدیرکل امور اقتصادی 
و دارایی هرمزگان شد 

معاون وزیر اقتصاد : انتصاب مدیر توانمند و دارای تعلقات محیطی به این استان ، برای مدیریت اداره کل 
اقتصاد مورد تأکید وزارتخانه بود که خوشبختانه این امر تحقق پیدا کرد

ادامه در همین صفحه

معــاون توســعه مدیریــت و منابع 
وزارت اقتصاد، دارا بودن دو ویژگی 
دانــش و تجربــه را از دغدغه های 
انتصاب مدیران در وزارت اقتصاد 
عنوان کرد و گفت: خوشــبختانه با 
رایزنی انجام شــده، فرد خوشنامی 

در استان انتخاب شد

,,

 » مهدی دسینه « 
مدیرکل امور اقتصادی و دارایی هرمزگان 

در دویست و دهمین جلسه شورای 
اسلامی شهر بندرعباس مطرح شد

لزوم همراهی مردم 
در روند پروژه های 

گاز رسانی

ریا
:  د

س
عک



فرماندار بندرعباس تاکید کرد 
استفاده از ظرفیتهای شهرستان جهت گسترش فرهنگ نماز 
  گروه خبر //  جلســه شــورای اقامه نماز شهرستان ، به ریاست 
عزیزاله کناری فرماندار با حضور محمد اعتمادی مشــاور استاندار و 
مدیر ستاد اقامه نماز استان در محل سالن کنفرانس فرمانداری برگزار 
شد.به گزارش خبرنگار دریا ؛ فرماندار بندرعباس در این جلسه ضمن 
عرض تسلیت اولین سالگرد شهادت سردار سپهبد حاج قاسم سلیمانی 
با اشاره به اهمیت و جایگاه نماز و لزوم توجه جدی به این مهم الهی 
اظهار داشت: تلاش مســئولین و همه آحاد مردم در جهت توسعه و 
ترویج فرهنگ نماز ضروری اســت و باید از همه توان و ظرفیتهای 
موجود شهرستان در جهت گسترش فرهنگ نماز استفاده کرد.وی در 
ادامــه گفت: آموزش و پرورش ظرفیت خوب و آماده ای بنام برنامه 
شاد دارد که معلمین می توانند در شــروع و پایان درس ها مطالبی 
را بــا موضوع نماز به دانش آموزان یاداور شــوند و برگزاری مکرر 
مسابقات نماز در دستور کار آموزش و پرورش باشد.عزیزاله کناری 
در پایان تصریح کرد: راهداری ســکو هــای نماز بین راهی را مورد 
بررســی قرار دهند که اگر نیاز به روشنایی و اصلاحات دارد آنها را 
انجام دهد و میراث فرهنگی نیز نمازخانه های مجتمع های گردشگری 
بین راهی را فعال کند و همچنین پالایشــگاه بررسی کند تا نمازخانه 
های جایگاههای عرضه سوخت و سرویس بهداشتی آنها فعال باشد 
و همچنین نمازخانه ها در پارک ها و بوستانهای سطح شهر و مرتب 

بودن سرویس های بهداشتی آنها از دیگر ضروریات است.

اعلام جزئیات دریافت مجوز دستگاه های استخراج 
رمز ارز در هرمزگان 

  گروه خبر // رئیس اداره طرح و برنامه ســازمان صنعت، معدن 
و تجارت هرمزگان گفت: آخرین مهلت خود اظهاری دســتگاه های 
اســتخراج رمز ارز در این استان تا پنجم بهمن ماه سال جاری است. 
زینب رضائی ، در خصوص وضعیت دارندگان دستگاه های استخراج 
رمز ارزو چگونگی کســب مجوز، اظهار کرد: در اجرای دستورالعمل 
اجرایی ســتاد مرکزی مبارزه با قاچاق کالا و ارز درباره نگهداری و 
اســتفاده از دستگاه های اســتخراج رمز ارز و براساس ابلاغ وزارت 
صمت، فراینــد خوداظهاری و پرداخت حقــوق و عوارض دولتی 
دستگاه های استخراج رمز ارز در سامانه بهین یاب فعال شده است.وی 
اضافه کرد: دارندگان دستگاه های ماینر مکلف هستند نسبت  به ثبت 
مشــخصات هویتی خود به  همراه تعداد، نوع، مشخصات فنی، مدل 
و شــماره سریال دستگاه ها )درصورت وجود و قابلیت احراز شماره 
ســریال( اقدام کرده و حقوق و عوارض دولتی مربوط را حداکثر تا 
تاریخ پنجم بهمن ماه پرداخت کنند.رئیس اداره طرح و برنامه سازمان 
تاکید کرد: با توجه به  ضوابط موجود، صدورجواز تاسیس رمزارز در 
محل های مجاز شامل شهرک های صنعتی، مناطق آزاد تجاری و ویژه 
اقتصادی و نیروگاه ها امکان پذیر است.رضایی با اشاره به ممنوعیت 
به کارگیری و نگهداری دستگاه های ماینر در مراکز فاقد مجوز عنوان 
کرد: دارندگان این دستگاه های که مجوز ندارند نیز می توانند حداکثر 
تا تاریخ پنجم اسفند ماه ۹۹ نسبت  به تعیین تکلیف دستگاه های خود 
به یکی از روش های در نظر گرفته شــده اقدام کنند.وی افزود: روش 
اول دریافت جواز تأسیس برای فعالیت استخراج رمز ارز در سامانه 
بهین یاب و اســتفاده از دستگاه ها در محل های مجاز پس از دریافت 
پروانه بهره برداری در داخل کشــور و یا مناطق آزاد و ویژه اقتصادی 
است.به گزارش ایسنا ؛رئیس اداره طرح و برنامه سازمان صنعت، معدن 
و تجارت هرمزگان ادامه داد: شیوه دوم امکان واگذاری دستگاه ها به 
افراد دارای مجوز در سامانه و بارگذاری مستندات مربوط در سامانه و 
راهکار سوم صادرات دستگاه ها به خارج از کشور و بارگذاری اسناد 

و مستندات مربوط در سامانه می باشد.
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سرمقاله

  درحالی مسئولان از موجود بودن اقلامی مانند روغن، سیمان و.... 
 می گویند که شــهروندان از کمبود این اقلام و گرانی شــان  بســیار 
گلایه مندند و بعد هم متولیان مشکل را در سیستم توزیع عنوان می کنند 
که گویا فراموش کرده اند،سیستم توزیع را هم بایستی خودشان اصلاح 
کنند واصلاح آن وظیفه شهروندان نیست. اینکه آمار می دهند که این اقلام 
به میزان موردنیاز توزیع می شود، اما از آن طرف در دسترس شهروندان 
قرار ندارد وبازار سیاه ایجاد شده است، هیچ توجیهی نمی توان این کمبود 
و گرانی را قانع کننده کند و بایســتی میزان نظارت ها و برخوردها با 
متخلفان این حوزه افزایش یابد تا از سوءاستفاده های احتمالی و احتکار و 
 گرانی ها جلوگیری شود. اینکه همواره مشکل کمبود، گرانی، احتکار و... 
 باعث ایجاد نارضایتی در شــهروندان می شود، نشان می دهد میزان 
 نظارت ها کافی نیســت و برخوردها هم بازدارنده نیســت و بایستی  
نظارت ها و برخوردها بازدارنده و تشدید شوند تا متخلفان جرات نکنند 
اقدام به احتکار، کم فروشی و گران فروشی کنند. هفته هاست که  مشکلات 
روغن و سیمان مطرح شده واز طریق رسانه ها به این موضوع نیز پرداخته 
شده است، اما گویا عزم راسخی وجود ندارد تا این مشکلات را بطور کامل 
برطرف کنند وبازار سیاه در این حوزه ها ایجاد شده است و شهروندان 
 هم روز به روز با مشــکل در تأمین روغن و سیمان مواجهند.در سایر 
بخش ها نیز مرتب شاهد افزایش قیمت هستیم. قیمت تخم مرغ و مرغ چندین 
مرحله در سال جاری افزایش یافت. از چند روز قبل هم قیمت سیلندرگاز 
 افزایش یافته است؛ اما این افزایش قیمت هم توزیع کنندگان سیلندر در 
 جایگاه ها وخودروهای گردشی را راضی نکرد و آنها میزان سود درنظر گرفته 
برای شان را متناسب با هزینه های شان نمی دانند و بازهم گران فروشی در 
این بخش وجود دارد و سیلندر گاز در جایگاه های غیررسمی گاهی تا 
دوبرابر قیمت مصوب به فروش می رسد. از طرفی دیگر در اشتراک پذیری 
سیلندر هم نیاز است بگونه ای عمل شود تا شهروندان به میزان بیشتری 
از اشتراک گیری سیلندر استقبال کنند. البته کمبود و گرانی سیلندر هم در 
یک دهه اخیر همچنان وجود داشته است و تاکنون اقدام اساسی برای 
 رفع این مشکل نشده است و شهروندان همواره از نحوه توزیع سیلندر و 
قیمت ها و گران فروشی سیلندرها بشدت گلایه مند هستند. گرانی اخیر 
 سیلندر نیز درمان رفع این مشکل نیست و بایستی اقدامات بگونه ای باشد تا 
چالش های این حوزه را بطور کامل برطرف کند. اینکه مردم مرتب با 
مشکل تامین سیلندر، روغن، سیمان، مرغ و تخم مرغ، گوشت و.... مواجه 
باشند، نشان می دهد ضعف مدیریت در این بخش ها وجود دارد ونیازمند 
عزم جدی برای رفع مشکلات این بخش هاست و با توجه به مشکلات 
اقتصادی و معیشتی بسیاری از شهروندان و سایه سرد کرونا بر اشتغال 
و رفاه خانواده های حاشیه نشین و روستایی، بسیاری از آنها حتی 
 توان خرید این اقدام را بطور کامل ندارند و بایستی رفع مشکلات این 
خانواده ها مورد توجه متولیان مربوطه باشــد. تعمیر خانه های این 
اقشار را گروه های جهادی انجام می دهند که افزایش قیمت وکمبود 
سیمان باعث بروز مشکلاتی در خدمترسانی به خانواده های محروم 
توسط جهادگران می شود. این گرانی ها حتی در قیمت مسکن واجاره 
بها نیز اثرگذار بوده و بایستی اقدامات مناسب در این حوزه ها صورت 

  علی زارعیگیرد.

روغن و سیمان هست یا نیست؟
گروه خبر // اســتاندار هرمزگان ضمن 
اطمینان خاطر از تامین روغن مصرفی 
در  نباتی  روغن  مواداولیه  گفت:  استان 
استان به اندازه کافی وجود دارد و نیاز 
مصرفی برای ۶ ماهه آینده ذخیره شده 

است. 
   فریــدون همتی پــس از بازدید از خط 
تولیــد یکی از کارخانه هــای تولید روغن 
نباتی هرمزگان اظهارداشت: این کارخانه از 
مدت ها قبل برای شرایط خاص آماده شده 

و با تغییرات جدیدی که در این کارخانه با 
پیگیری ســازمان صنعت، معدن وتجارت 
هرمزگان اعمال شد، خط جدید آن برای تولید 
محصول در مقیاس های مختلف راه اندازی 
شده است.وی با بیان اینکه این کارخانه در 
سه شیفت کاری مشغول تولید است، افزود: 
مصرف روزانه روغن هرمزگان طبق برآورد 
قبلی ۸۰ تن است و با تولید روزانه 1۰۰تن 
روغن نباتی در این کارخانه، مشکلی برای 
تامین نیاز مصرفی استان وجود ندارد. وی 

بیان داشت: برای پیشگیری از کمبود روغن، 
اقدام های لازم در مرزهای هرمزگان به منظور 
جلوگیری از خروج محصول تولیدی استان 
به سایر اســتان ها انجام شده است.استاندار 
هرمزگان در پایان اظهارداشــت: به منظور 
کنترل و رصد بازار، واحدهای صنفی برای 
دریافت سهمیه روغن باید در سامانه جامع 
تجارت به نشــانی )NTSW.IR( ثبت 
نام کنند. شرکت صنایع روغن نباتی حیات 
هرمزگان از ســال ۸۷ درهرمزگان آغاز به 

کار کرد که برای ساخت آن ۲۷ هزار میلیارد 
ریال سرمایه گذاری صورت گرفته است.این 
شرکت با پنج هزار و 1۰۰ مترمربع زیربنا در 
زمینی به مساحت 1۲ هزار مترمربع بنا شده 
که در زمینه تولید روغن نباتی و بسته بندی 
با ظرفیت تولید سالانه ۳1 هزار تن روغن 
نباتی فعالیت می کند.این واحد تولیدی که در 

شهرک صنعتی شماره یک بندرعباس واقع 
شده، برای 1۲5 نفر شغل ایجاد کرده است. 
به گــزارش ایرنا ، همچنین در اوایل مهرماه 
امسال با حضور معاون امور صنایع ومعاون 
بازرگانی داخلــی وزارت صنعت، معدن و 
تجارت واحد گالن ســازی کارخانه تولید 
روغن نباتی حیات هرمزگان راه اندازی شد.

پشت پرده سیاست 

تازه های مطبوعات  

آفتاب یزد- این روزنامه اصلاح طلب عکس یک خود را به سیدحســن خمینی و 
اظهــارات اخیرش که رنگ و بوی انتخاباتی داشــت، اختصاص داده و با طرح این 
پرسش که منظور خمینی جوان چه کسی بوده است؟ نوشت: »اگرچه حسن خمینی به 
صورت کلی به تازگی مباحثی را مطرح کرده است و هرچند برخی علی السویه خودِ 
وی و ظریف را منظور این سخنان دانسته اند اما با تکیه بر فشار هایی که روی ظریف از 
جانب اصلاح طلبان و خاصه، کارگزارانی ها وجود دارد چندان بعید نیست سیدحسن 
خمینی مشخصاً وزیر امورخارجه را خطاب قرار داده و تاکید کرده باشد: »اگر جامعه 

خواهان حضور وی است نباید امتناع ورزد.«
 کیهان- این روزنامه اصولگرا در گزارشی به ماجرای واکسن و حواشی آن پرداخته 
و با تیتر »چرا نباید از آمریکا و انگلیس واکسن کرونا وارد کرد؟« نوشته است: »بد 
نیست بدانید بر اساس اطلاعات وب سایت رسمی وزارت دادگستری آمریکا، شرکت 
داروسازی »فایزر« که این روز ها برخی سنگ لزوم واردات واکسن آن به کشور را 
به سینه می زنند، در سابقه خود بزرگ ترین تخلف دارویی تاریخ را ثبت کرده است؛ 
تخلفی که به جای برخورد قضایی جدی، با پرداخت ۳.۲ میلیارد دلار جریمه رفع و 
رجوع شد. در سیستم قضایی آمریکا برای این شرکت تاکنون ۷۴ محکومیت قطعی 
بابت »به خطر انداختن ســلامت جامعه« تا »پنهان کاری در اثرکرد محصولات« یا 

»فریبکاری« ثبت شده است.«
 ایــران- این روزنامه تیتر یک خود را به تقابل با مجلس اختصاص داد و با عنوان 
»ورود بهارســتان به حوزه اجرا« نوشت: »آن چه از ظواهر موضوع به نظر می رسد 
این است که توقفی را در کار این دست سفر ها شاهد نباشیم چرا که اشتیاق مجلسی ها 
برای انجام آن کاملًا جدی است. از همین حالا هم نمایندگان به طور مکرر مقاصد 
بعدی سفر های خود را اعلام می کنند و هم از برنامه های رئیس مجلس این گونه به 

نظر می رسد که سفر های استانی او ادامه خواهد داشت.«
محسن هاشمی خطاب به فائزه: عذرخواهی کن 

محســن هاشمی رفســنجانی به گفته های اخیرخواهر خود فائزه هاشمی  که  در 
مصاحبه ای گفته بود »دوست داشــتم ترامپ رای بیاورد چون فشارها می توانست 
ایران را مجبور به تغییر سیاست کند« واکنش نشان داد و در بخشی از نامه سرگشاده 
 خطاب به او نوشت: »هنوز چهارمین سالگرد رحلت پدر، سپری نشده بود که انتشار 
مصاحبه ای از تو موجب ناراحتی علاقه مندان آیت ا... هاشــمی رفسنجانی والبته 
اعضای خانواده شد و بهانه ای مناســب به افراطیون و تخریبگران پدر داد و برگ 
دیگری بر مظلومیتش اضافه شد... قطعا خودت خوب می دانی و معتقدی که ترامپ 
کاری جز تهدید، تحریم، بدعهدی، ترور و توهین علیه ایران انجام نداد و سیاستمداری 
لمپن و قمار باز اســت و من ســقوط ترامپ را به ملت های ایران و آمریکا تبریک 
گفتم. می دانم که در سال های اخیر برخوردهای نادرستی با تو، خانواده وفرزندت 
شــده است که شاید باعث کشاندن تو به تندروی و خارج شدن از مشی میانه روی 
پدر شــده ولی این دلیل نمی شود که به رئیس جمهور کشور بیگانه امید ببندی ودم 
از اســتقلال بزنی! لذا ازتو صمیمانه تقاضا دارم صحبــت های خود را اصلاح و از 
این موضع عذرخواهی کنی و مانع تخریب پدر از طرف تجدیدنظرطلبان خارجی و 

افراطیون داخلی شوی.«

انعکاس

راه دانا مدعی شــد: این روزها ســریال »دادستان« به تهیه کنندگی محمد خزاعی و 
کارگردانی مسعود ده نمکی مراحل نهایی خود را برای پخش از شبکه سوم سیما طی 
می کند. پیگیری خبرنگار »دانا« نشان می دهد »دادستان« قصد دارد تلاش های یک 
چهره سیاسی )با بازی محمد کاسبی( را برای رسیدن به جایگاهی مهم در دولت نشان 
دهد. در ادامه مشخص می شود که گروهی خاص، این چهره سیاسی را در راه رسیدن 
به این جایگاه مهم دولتی یاری کرده تا از همین راه به اهداف خود در کانون های تصمیم 
گیر و تصمیم ساز، نفوذ کنند. حال باید دید که »دادستان« مسعود ده نمکی داستان کدام 

وزیر در کدام دولت را نقل می کند.
 فرارو نوشت: حسین کنعانی مقدم فعال سیاسی اصولگرا گفت: حالا که بحث شکل گیری 
ائتلاف میان ظریف و لاریجانی در حال طرح است؛ قطعاً ناطق نوری، پتانسیل بیشتری 
از این ائتلاف خواهد داشــت و آن ها احتمالاً به ناطق می پیوندند. آقای ناطق نوری، 
شخصیتی تأثیرگذار در انتخابات مختلف هستند و قطعاً ایشان در انتخابات حضور پیدا 
خواهند کرد اما نه به عنوان نامزد انتخاباتی؛ ولی عقبه سیاسی ایشان در انتخابات از یکی 

از نامزد ها حمایت و پشتیبانی می کنند.
  انتخاب نوشــت: العربی الجدید نوشــت: پیش بینی آن چه در ذهن ترامپ می گذرد 
دشوار است، به خصوص که او به اتخاذ تصمیمات ناگهانی و بی حساب شهره است. اما 
نتانیاهو هم آماده پذیرش بازگشت احتمالی ایالات متحده به توافق هسته ای با ایران که 
آن را تهدید بزرگی برای اسرائیل می داند، نیست. از آن جا که نتانیاهو در شرایط داخلی 
دشواری قرار دارد، احتمالا یک ضربه ناگهانی به ایران وارد می کند، به شرط این که از 
طرف ترامپ چراغ سبز ببیند و بتواند از پوشش و حمایت عربی هم برخوردار باشد. 

این احتمال بعید نیست.
اموال نامشروع مسئولان پس گرفته می شود

 بهمن سال ۹۸ مجلس  به منظور اجرایی شدن اصل ۴۹ قانون اساسی طرح »اعاده اموال 
نامشروع« را تصویب و آن را تبدیل به قانون کرد. این قانون که با هدف مقابله و مبارزه 
با فساد تصویب شــده، به دنبال آن است که اموال نامشروع مسئولان را که به واسطه 
سوءاستفاده از جایگاه شغلی و مدیریتی آن ها کسب شده شناسایی کند و به بیت المال یا 
صاحبان حق بازگرداند. به گزارش میزان، آیت ا... رئیسی نیز با هدف اجرای همه جانبه 
و سریع تر این قانون و تقویت و تسریع مبارزه با فساد به خصوص فساد بین مدیران 
و مسئولان، دستورالعملی را ابلاغ کرده که مرکز آمار و فناوری اطلاعات قوه قضاییه و 
دادستانی کل کشور را موظف می کند ظرف یک ماه با کمک سامانه رسیدگی به دارایی 
و اموال مســئولان، مقدمات اجرای این قانون را فراهم و شناسایی این گونه اموال را 
 آغاز کنند. بر اســاس این دستورالعمل، سازمان بازرسی کل کشور، دیوان محاسبات، 
دستگاه های امنیتی، پلیس و سازمان های مردم نهاد به دادستانی کل کشور در شناسایی 
 اموال نامشروع کمک خواهند کرد و دادســتانی موظف است با اولویت رسیدگی به 
ثروت های کلان نامشــروع و بدون ملاحظه مقام و مسئولیت فرد خاطی به تخلفات 
رسیدگی کند. ماده 11 این دستورالعمل تصریح می کند: »رسیدگی به اموال موضوع 
قانون و اعاده آن، منوط به وجود اتهام کیفری یا اثبات جرم نیست و ترتیبات رسیدگی 

به اموال موضوع قانون نیز تابع ترتیبات شناسایی و رسیدگی به جرایم نیست.«

استاندار هرمزگان عنوان کرد

ذخیره مواداولیه روغن خوراکی در هرمزگان  
تا ۶ ماه آینده

گروه خبر // نائب رییس کمیسیون حقوقی اتاق 
بازرگان، صنایع، معادن و کشاورزی بندرعباس 
گفت: یکی از مشــکلات فعالیــن اقتصادی و 
تولیدکنندگان با بانکها عدم ارائه نســخه ای 
از قرارداد اســت که بانک ها به دلایل مختلفی 

حاضر به ارائه آن به وام گیرندگان نیستند.
   بــه گزارش خبرنگار دریــا ، مرتضی کناری زاده 

در این رابطه اظهار داشت: بسیاری از آیتم هایی که 
در قراردادهای بانکی درج می شود خلاف ضوابط 
بانک مرکزی و مقررات اســت.وی بیان داشت: این 
در حالی است که بر اساس ضوابط و مقررات بانک 
مرکزی و در راســتای شفافیت در روابط فی ما بین 
بانک و مشــتری، به احترام به مشتری و استفاده از  
فرم یکنواخت عقودو تحویل یک نسخه از قراراداد 
و ضمائم آن به مشــتریان در بانک تاکید شده است.

وی تصریح کــرد:  بانک ها حتی مکلف هســتند 
چگونگی انجام محاســبات مربوط به اقساط، سهم 
از اصل و ســود تسهیلات به تفکیک در هر یک از 

اقساط ، چگونگی تسویه تسهیلات، میزان تخفیف 
تعلق گرفته در صورت بازپرداخت یکجا و زودتر از 
موعد، میزان و نحوه محاسبه وجه التزام تاخیر تادیه 
دین و ســایر ملاحظات محاسباتی در قالب پیوسته 
قرارداد تسهیلات را در اختیار تسهیلات گیرندگان  
قرار دهند. کناری زاده بیان داشت:  متاسفانه بانک ها 
حاضر به تمکین از بخشنامه بانک مرکزی هم نیستند 
اگرچه بانک مرکزی اعلام نموده که از این دســت 
از بانک ها شــکایت کنید ولی بــرای جلوگیری از 
رفتارهای غیر قانونی بانک ها  پیشنهاد می شود کلیه  
قراردادهای بانکی الکترونیک شود و در سامانه بانک 

مرکزی و یا سامانه خود بانک برای طرفین قرارداد  
قابل رویت باشــد و اینکه مشــتریان بتوانند با  کد 
رهگیری  و هر لحظه و  هر موقع که نیاز داشته باشند 
از قرارداد خود نســخه چاپی تهیه کنند و از حق و 
حقوق و تعهدات خودشان مطلع شوند.وی در بخش 
دیگری از سخنان خود بیان داشت: ما در کمیسیون 
حقوقی اتاق بازرگانی بندرعباس این موضوع را تا 
حصول نتیجه پیگیری خواهیم کرد و طرح موضوع 
در شورای گفتگو دولت و بخش خصوصی نیز قدم 
بعدی این کمیسیون برای حل معضل یاد شده خواهد 

بود.

گروه خبر // مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان گفت: تمامی 
کارها در منابع طبیعی با حضور و مشارکت فعال مردم شدنی است . 

  به گزارش خبرنگار دریا ، محمد نور موسوی اظهارداشت: منابع طبیعی 
دســتگاه حاکمیتی اســت که روح قانون در آن دمیده شده وبا قوانین 
سروکاردارد بنابراین باید تمایم کارها به دقت و وسواس خاصی صورت 
پذیرد.وی افزود: از سالیان قبل تاکنون کارهای بسیاری خوبی در حوزه 
منابع طبیعی استان صورت گرفته که نتیجه زحمات تمامی همکاران در 
تمام بخشها می باشد و موفق شدیم اعتبارات خوبی نیز درراستای پیشبرد 
امور اجرایی جذب نماییم.موسوی در پایان دهمین جلسه ستاد هماهنگی 
پروژه های آبخیزداری استان هرمزگان تاکید کرد: انتظار داریم امسال هم 
با توجه به اینکه سال مالی تا پایان اسفند ماه می باشد تلاش مجموعه در 
راستای خدمات رسانی به جامعه هدف و پیشرفت فیزیکی مناسب وبا 
زمان باقی مانده باشد تا بتوانیم جزو استان های برتر و پیشرو در اجرای 

فعالیت های آبخیزداری باشیم.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان :

کارها با مشارکت مردم شدنی است 

نائب رئیس کمیسیون حقوقی اتاق بازرگانی بندرعباس :

 قراردادهای بانکی باید الکترونیکی شوند

گروه خبر // عضو شورای بخش مرکزی بندرعباس گفت: سرمای 
شــدید هوا در دو هفته اخیر در هرمزگان که در 30 سال اخیر 
بی سابقه بوده سبب گرفتاری مردم شده و متأسفانه نفت سفید 

نیز به طور مناسب در اختیار مردم قرار نمی گیرد. 
  حمید رضا مرادی در یک گفت وگوی رسانه ای با اشاره به سرد شدن 
بی سابقه هوا در مناطق مختلف هرمزگان که به گفته بسیاری از مردم در 
۳۰ سال اخیر بی سابقه بوده و دمای هوا را در مناطق روستایی شهرستان 
بندرعباس نیز به زیر صفر کشانده است، اظهار کرد: بدلیل نبود لوله کشی 
گاز در مناطق روستایی هرمزگان، تنها تکیه مردم در این وضعیت استفاده 
بی امان از بخاری های برقی اســت که آن هم با توجه به ۳ برابر شدن 
تعرفه زمستانی در مقایسه با تعرفه تابستانی باید شاهد صدور قبض های 
برق نجومی در روســتاها باشیم.وی افزود: نفت سفید که پناه همیشگی 
مردم در ســرمای هرمزگان در مناطق روستایی بود، ۳ سال است که با 
گرفتار کردن مردم در یک بروکراسی پیچیده و ثبت نام الکترونیک و ... 
عملا به مردم تحویل نمی شود و این در حالی است که کل مصرف یک 

خانواده روستایی در طول ماه ۲۰ تا ۳۰ لیتر بود که آنهم با این وضعیت 
دیگر تأمین نمی شود.این عضو شورای بخش مرکزی بندرعباس با اشاره 
به کمبود برق و شرایط بحرانی کشور در روزهای اخیر در زمینه تأمین 
برق و وضعیت سوخت نیروگاه ها و ... بیان داشت: اگر واقعا مشکلی در 
زمینه تأمین برق کشور وجود دارد، می شد با اختصاص مقدار اندکی نفت 
سفید به مردم در این شــرایط مانع از روشن شدن هزاران بخاری برقی 
پرمصرف در سراسر هرمزگان شد و این ها به تأمین برق پایدار کشور نیز 
کمک می کرد.مرادی از اعضای مجمع نمایندگان هرمزگان و همین طور 
استاندار خواست تا فکری به حال این وضعیت کنند و نفت سفید مورد 
نیاز مردم را از وزارت نفت مطالبه کنند تا در این سرمای استخوان سوز، 
مردم دچار گرفتاری و مریضی و ســرما نباشند.به گزارش فارس ، وی 
گفت: در همین چند روز اخیر سرمای هوا در هرمزگان، شمار زیادی از 
بچه ها و نوجوانان دچار سرماخوردگی شده اند و شیوع کرونا نیز در این 
وضعیت تشدید می شود چرا که افراد با سرماخوردگی ضعیف شده و در 

معرض بیماری قرار می گیرند.

سرمای کم سابقه در هرمزگان و نبود نفت سفید

گروه خبر // سرپرســت معاونت سیاسی، امنیتی 
استان،  اوقاف  اداره کل  گفت:  هرمزگان  استانداری 
ترویج فرهنگ وقف و سوق دادن نیات واقفین به 
سمت علم و فناوری به خصوص در حوزه های علمیه 

را در دستور کار قرار دهد. 
   به گزارش خبرنگار دریا ؛ علی رئوفی، سرپرست معاونت 
سیاسی، امنیتی استانداری هرمزگان، در نشستی با مدیرکل 
اوقاف و امور خیریه استان، اظهار کرد: یکی از کارهایی که 
باید در دستور کار اداره کل اوقاف استان قرار بگیرد، ترویج 
وقف و ســوق دادن نیات واقفین به سمت علم و فناوری 
به خصوص در حوزه های علمیه اســت.وی ادامه داد: در 
حال حاضر بخش عمده ای از حوزه های علمیه در کشور با 
وقف اداره می شوند و هرمزگان نیز باید در این زمینه اهتمام 
بیشــتری بورزد. طلاب و حوزه های علمیه نیز می توانند 

خود در ترویج فرهنگ وقف ورود کرد و با اداره کل اوقاف 
استان، ضمن ایجاد ارتباطی هم افرا، همکاری کنند. امروزه 
در سطح جهانی نیز، بیشترین وقف هایی که صورت می گیرد 
در حوزه علم و دانش و فناوری است، حتی تاجرانی چون 
بیل گیتس نیز اموالشــان را در این مســیر وقف می کنند.

سرپرست معاونت سیاســی، امنیتی استانداری هرمزگان 
تصریح کرد: به اندازه کافی موقوفاتی با نیت برگزاری مراسم 
دینی داریم و نیاز اســت اداره اوقاف، مبلغین و روحانیون 
 و کلیــه نهادهای فرهنگی برای فرهنگ ســازی درزمینه 
سوق دادن نیات به ســمت نیازهای روز جامعه از جمله 
نیازهای اجتماعی، فرهنگی، اقتصادی، علمی  و فناوری، با 

همراهی یکدیگر گام های بزرگ تری بردارند.
  رئوفی بیان کرد: در سال هایی که افتخار خدمت در سمت 
مدیرکلی اوقاف هرمزگان را داشتم بسیاری از وقف نامه های 

اســتان را مطالعه کردم و حقیقتاً بسیاری از این وقف ها بنا 
به اقتضای نیازهای روز جامعه و بســیار زیبا بودند و این 
امر نشانگر آن است که واقفین هرمزگانی انسان هایی عاقل 
و اندیشمند بودند. برای مثال به یاد می آورم موقوفه حاج 
علیداد امیری در سیاهو، به سلامت مردم، لوازم التحریر ایتام 
و حــوزه علمیه و دانش حوزوی اختصاص داده شــده و 

بسیار زیبا و ارزشمند بود.
  سرپرســت معاونت سیاسی، امنیتی استانداری هرمزگان 
در پایان تصریح کرد: اگر فرهنگ وقف در کشور و استان 
هرمزگان آن طور که باید گسترش یافته و نیات واقفین به 
ســمت نیازهای روز به خصوص در حوزه کسب و کار و 
علم و فناوری برود، کمک قابل توجهی به کشــور و دولت 
در زمینه پیشرفت علمی و اقتصادی و گذر از دوران تحریم 

می شود.

گروه خبــر // احمدی پناه، رئیس هیئت 
گفت:  هرمزگان  استان  اسلام  رزمندگان 
امسال مراسم سوگواری آن بانوی مکرمه 
در هرمــزگان از امــروز ۲3 دی ماه در 

شهرستان بندرخمیر آغاز می شود.
  ایــن مراســم ۲۴ دی مــاه در جزیره هرمز 
و از ۲5 تــا ۲۷ دی مــاه در مهدیــه هیئت 
رزمندگان بندرعباس به مدت ســه شب در 

ســاعت 1۹ و همچنین روز شهادت حضرت 
زهرا )س( در ســاعت ۹ صبح با ســخنرانی 
محمدمهــدی  حجت الاسلام والمســلمین 
ماندگاری، کارشناس مســائل دینی، قرائت 
زیــارت حضــرت زهــرا)س( و همچنین 
مرثیه ســرایی مداحان اهل بیت)ع( اســتان، 
آقایان مجتبی عابدینی، ذبیح الله محبی و ثارالله 
رحمانی برگزار می شود.این مراسم در محیط 

باز و با رعایت فاصله گذاری اجتماعی و کلیه 
پروتکل های بهداشتی برگزار می شود و به همین 
دلیل برخلاف سال های گذشته امکان میزبانی 
از هیئت ها و دســته های عزاداری را نداریم . 
از علاقه مندان و شــیفتگان آن بانوی دو عالم 
خواهشمندم برای حضور در مراسم از ماسک 
بهداشتی اســتفاده کرده، در صورت مشاهده 
علائم بیماری از حضور در مراســم بپرهیزند 

و توصیه های بهداشتی ستاد مقابله با کرونا را 
جدی بگیرند .هیئت های رزمندگان اسلام در 
تمامی شهرستان های استان، مراسم سوگواری 
حضرت زهــرا )س( را در ایــن ایام برگزار 
می کنند.به گزارش ایکنا ؛ اگر هم استانی های 
عزیز امکان حضور پیدا نکردند، می توانند این 
مراسم را از طریق کانال ها و صفحات هیئت در 

شبکه های اجتماعی دنبال کنند.

گروه خبر // رئیس مرکز خدمــات درمانی و طب کار 
شرکت نفت ستاره خلیج فارس از اجرای طرح توسعه و 
تجهیز درمانگاه و افتتاح کلینیک طب کار این شرکت 

خبر داد.
   به گزارش خبرنگار دریــا ، »حمیدرضا مرادی« در این 
باره بیان داشــت: با اجرای طرح توسعه و تجهیز درمانگاه 
و افتتاح کلینیک طب کار شــرکت نفت ستاره خلیج فارس 
زمینه برای خدمات دهی بهتــر و باکیفیت تر به کارکنان این 
پالایشگاه فراهم شد.وی ادامه داد: در طرح توسعه و تجهیز 
درمانگاه و کلینیک طب کار پالایشــگاه، آزمایشگاه های 
تشــخیص طبی و مولکولی، رادیولوژی، حمام سوختگی، 

سونوگرافی، رادیولوژی، تریاژ، مطب پزشک، دندان پزشکی، 
مشاوره قلب، ادیومتری، اســپیرومتری و ... در نظر گرفته 
 شده  اســت.رئیس مرکز خدمات درمانی و طب کار شرکت 
نفت ستاره خلیج فارس ابراز کرد: آزمایشگاه های تشخیص 
طبی و مولکولی با انجام آزمایش های آنتی بادی، هورمونی 
و سینوسی نیازهای درمانی کارکنان را تأمین خواهد کرد و 
پس از نصب تجهیزات موردنیاز تســت آنتی بادی را نیز در 
آزمایشگاه این مرکز انجام خواهیم داد.وی افزود: رادیولوژی 
این درمانگاه نیز در حال طی کردن مراحل نهایی راه اندازی 
است و حمام سوختگی با وان های ویژه نیز راه اندازی خواهد 
شد تا در صورت نیاز خدمات شایسته ای را به بیماران ارائه 

کند.در ادامه »امین ضمیری« سرپرست مدیریت درمان، بهبود 
روابط کار و مددکاری شــرکت نفت ستاره خلیج فارس نیز 
خاطرنشــان کرد: آزمایش های ادواری طب کار و ارزیابی 
روان شناختی، معاینات و تســت های روان شناختی در این 
پالایشگاه انجام می شود. وی افزود: ارزیابی های روان شناختی 
بر اساس ویژگی های هر واحد و سمت سازمانی در انتخاب 
صحیح فرد و شغل مناسب، بسیار مؤثر و کارساز خواهد بود.
ضمیری در پایان گفت: توسعه و تجهیز این درمانگاه گامی 
اساسی در راستای عمل به مسئولیت های اجتماعی شرکت 
نفت ســتاره خلیج فارس با کاهش بــار مراجعات به مراکز 

درمانی شهر بندرعباس خواهد بود.

سرپرست معاونت سیاسی ، امنیتی استانداری هرمزگان:

نیات وقف به سمت علم و فناوری سوق داده شوند 

اعلام برنامه های هیئت رزمندگان اسلام هرمزگان در ایام فاطمیه دوم

افتتاح کلینیک طب کار شرکت نفت ستاره خلیج فارس
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رفیق بد !
نشستن با رفیق بد بدم کرد

نه تنها بد که بدتر از ددم کرد
رفیق بد چو شیطان رجیم است

که جور از هر طریقی بی حدم کرد
نخست از امتحان درس اخلاق
به مکتب خانه ی دنیا ردم کرد

پس آن گه در کلاس درس لشها
بسی منت نهاد و ارشدم کرد

ز جلد برگّی بیرونم آورد
که گرگ وحشی صد درصدم کرد
مرا دور از احد فرسنگ ها برد
گریزان چون ز دین احمدم کرد

نمی دانم طریق لفت دادن
چو در کانال خود شیطان ادم کرد!

  عباس خوش عمل کشانی
گفتید اگر بیاید، تحریم میشود ول

بایدن رفیقمان است، حل میشود مسائل
 سی سال می شناسیم او را شبیه یک دوست
حالا که او رئیس است، تحریم گشته کنسل

 حالا میان مردم، پیچیده شایعاتی
خر هم شبیه آن فیل، بنشسته در مقابل

هر آنچه رشته بودید، مانند پنبه شد رفت
از خاک اگر خلاصید، افتاده اید در گل

فیل و خرِ سیاست، هر دو زبان نفهمند
فرقی نباشد انگار، مابین آن اراذل

آن مار خوش خط و خال، گر زد به ما گزندی
هرگز گزش نبیند، زانجا دوباره عاقل
دیگر برای مردم، از گفتگو نگوئید

از گفتگوی با خر جز عرعرش چه حاصل؟
  محمدعلی کمالی مقدم

طنز

 حسن سیلاوی ســرویس استان ها //
استاندار خوزستان با اشاره به لزوم خرید 
نردبان آتش نشــانی مناسب برای اهواز 
گفت: با وجود نیاز شهر اهواز به نردبان 
با توجه به پروژه هــای بلندمرتبه ای که 
تهیه   در حال ساخت است، در خصوص 
نردبان با نوسانات نرخ ارز مواجه شدیم 

و امکان خرید آن میسر نشد. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ غلامرضا شریعتی 
در آیین رونمایی از 5۰ خودروی ســنگین 
و سبک و تجهیزات ســازمان آتش نشانی و 
خدمات ایمنی شهرداری اهواز که برگزار شد، 
اظهار کرد: توسعه، پیشرفت و آبادانی در یک 
جامعه با بالا رفتن استانداردهای زندگی رقم 
می خورد تا رفاه در جامعه فراهم شــود.وی 
افزود: اســتانداردهای زندگی در یک جامعه 
باید متناسب با شرایط توسعه یافته باشد که 
یکی از این استانداردها در خصوص تجهیزات 
سازمان آتش نشانی است.استاندار خوزستان 

تصریح کرد: داشتن استانداردهای لازم، برای 
حفظ ایمنی در حادثه است. هر چقدر سیستم 
آتش نشانی، امنیتی، انتظامی، سلامت و درمان، 
مجهز و به روزتر باشند، استانداردهای زندگی 
در جامعــه بالاتر و جامعه از رفاه بیشــتری 

برخوردار است.
  شریعتی با بیان اینکه در پروتکل ها و مصوبات 
جهانی برای این سیستم ها ارزش قائل شده اند، 
عنوان کرد: یک سیستم آتش نشانی در زمان 
معینی خود را به محل حادثه می رساند و یک 
سیستم اورژانس نیز در یک زمان معین باید 
خود را به بیمار اورژانسی برساند و همه این ها 
تعریف شده و مشخص هستند و نشان دهنده 
استانداردها در این زمینه اند.وی با بیان اینکه 

توزیع این سیستم در قسمت های مختلف شهر 
و باید متناســب با معیارهای مناسب باشد، 
گفت: این معیارهای سرعت عمل در عملیات، 
احتمال نجات جان فرد را بیشتر و بهتر می کند 
و به این دلیل است که برای شهرهای مختلف 
مشخصه ها، زمان ها و دستورالعمل های خاصی 
پیش بینی شــده و متناسب با شرایط، تعریف 
شده است.استاندار خوزستان تصریح کرد: هر 
چقدر این سیستم، امکانات و فضای فیزیکی 
آن را مجهز کنیم، به تبع آن عملکرد متناسب با 
پروتکل ها و استانداردها نیز بیشتر خواهد شد 
و هر چه در این زمینه غفلت و کوتاهی کنیم، 
این استانداردها کمتر رعایت خواهند شد.وی 
با اشــاره به نیاز جامعه به تجهیزات سازمان 

آتش نشــانی افزود: ممکن است به صورت 
عامیانه این فکر تلقی شــود که در طول سال 
چه میزان از این امکانات و تجهیزات استفاده 
می شــود که این همه هزینه کنیم؟ باید توجه 
داشت که ممکن است در جامعه ای استانداردها 
رعایت شود و در همه امور به این تجهیزات 
کمتر نیاز باشــد اما در شرایط بحران، به این 

امکانات به صورت حیاتی و موثر نیاز است.
شــریعتی گفت: این تجهیزات باعث نجات 
جان انسان های زیادی می شود زیرا در دنیای 
امروزی آپارتمان نشینی و طبقات بیشتر است 
و افــراد زیادی به صــورت جمعی در یک 
فضا زندگی می کنند.وی با اشاره به عملکرد 
اخیر خاطرنشان  بحران های  در  آتش نشانان 

کرد: در شــرایط مختلف و در بحث کرونا و 
آبگرفتگی ها، سازمان آتش نشانی با هماهنگی 
شهرداری در همه صحنه ها حضور فعال داشته 
و در همه امور پیش قدم و پیشگام بوده است و 
در سایر موارد مربوطه نیز بر همین منوال بوده 
از پرسنل  با تقدیر  است.استاندار خوزستان 
سازمان آتش نشانی و شهرداری اهواز، بیان 
کرد: در خصوص کار ارزنده ای که دوستان ما 
در شهرداری، شورای شهر و مدیریت سازمان 
آتش نشانی، برای تجهیز مراکز آتش نشانی و 
حمایت گسترده از آن، با تلاش شبانه روزی 
انجام می دهند، صمیمانه سپاسگزاری می کنم. 
ســازمان آتش نشانی، شایستگی خود را در 
دوران مختلف نشان داده است.وی با اشاره 

به لزوم خرید نردبان آتش نشــانی مناسب 
برای اهواز افزود: با وجود نیاز شــهر اهواز 
به نردبان با توجه به پروژه های بلندمرتبه ای 
که  در حال ساخت است، در خصوص تهیه 
نردبان با نوســانات نرخ ارز مواجه شدیم و 
امکان خرید آن میســر نشد.شریعتی گفت: 
خرید نردبان برای ســازمان آتش نشــانی 
کلانشــهر اهواز لازم و ضروری اســت و 
همه ما باید همت کنیم که این وســیله مهم 
را تهیه کنیم که زمان استاندارد را برای ایمنی 

شهروندان اهوازی بهبود ببخشیم.

استاندار خوزستان مطرح کرد

خرید نردبان آتش نشانی برای اهواز، در کشاکش نوسانات نرخ ارز

حسن سیلاوی ســرویس اســتان ها // رئیس 
کمیسیون تحقیق، نظارت و بازرسی شورای شهر 
اهواز با اشاره به حکم حبس و انفصال شهردار اهواز 
و مدیرعامل سابق آبفا به دلیل مشکلات آبگرفتگی، 
گفت: هر چند ماه، اسناد و مدارک محرمانه از بایگانی 
شرکت آبفا به من ارائه می شد مبنی بر اینکه، مرکز 
بهداشت، ابتلای مردم به هپاتیت A را گزارش داده 
بود یعنی تلاقی آب و فاضلاب موجب بروز بیماری 

روده ای شده بود اما به این موارد توجهی نشد. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ محمدرضا ایزدی در نشست 
خبری شورای شــهر اهواز با اشاره به نبود شبکه دفع 
آب های سطحی در اهواز اظهار کرد: در شش هفت دهه 
گذشته، آب های سطحی اهواز از طریق شبکه فاضلاب 
دفع می شد. در طول این سال ها باید به این فکر می شد که 
پس از خشکسالی، به ترسالی می رسیم اما در شش هفت 
سال گذشته لایروبی توسط آبفا و شهرداری انجام نشد.

وی افزود: زمانی که لایروبی انجام نمی شود، لوله ها دچار 
رسوب گرفتگی و انسداد می شوند و در این شرایط، آب 
پشت لوله ها جمع می شود و موجب خوردگی لوله ها و 
ریزش خواهد شد. در برخی نقاط اهواز، شبکه فاضلاب 
عمر ۳۰ ساله و بعضا ۴۰ تا 5۰ ساله دارد و باید تعویض 
می شد.رئیس کمیسیون تحقیق، نظارت و بازرسی شورای 
شــهر اهواز گفت: ۳۰ سال قبل، جمعیت اهواز کمتر از 
5۰۰ هزار نفر بود امــا اکنون به بیش از یک میلیون و 
۲5۰ هزار نفر رسیده و تقریبا سه برابر شده است بنابراین 
شــبکه موجود، جوابگوی جمعیت نیست و در طول 
این سال ها باید شبکه فاضلاب به شبکه ای پاسخگوی 
جمعیت، تبدیل می شد.ایزدی بیان کرد: نداشتن شبکه دفع 

آب های سطحی به معنی نداشتن مسئولیت شهرداری در 
این زمینه نیست. شهرداری از پنج تا شش دهه قبل برای 
احداث شبکه دفع آب های سطحی هزینه نکرده است در 
حالی که باید دوش به  دوش شرکت آبفا حرکت و هزینه 
می کرد.عضو شورای شهر اهواز گفت: مجموع هزینه های 
1۰ سال گذشته شهرداری، یک چهارم هزینه شهرداری در 
حدود یک سال اخیر است که اگر این کار در سال های 
قبل انجام می شــد، اکنون چنین مشکلی نداشتیم.وی 
تصریح کرد: دو ماه و دو روز پس از آغاز به کار شورای 
پنجم، نطقی داشتم و عنوان کردم در ۳۰1 نقطه شهر اهواز 
مشــکل تلاقی آب و فاضــلاب و بالازدگی فاضلاب 
داریم. در تیرماه و مردادماه که نه تنها بارندگی بلکه ابر 
هم وجود ندارد، بیش از ۴۰۰ نقطه بالازدگی فاضلاب 
داشتیم. این گفته ها اثری در مدیران وقت آبفا و شهرداری 
نداشت در حالی که اگر مورد توجه قرار می گرفت، ما 
را از این بحران خارج می کرد.رئیس کمیسیون تحقیق، 
نظارت و بازرسی شورای شهر اهواز گفت: هر چند ماه، 
اسناد و مدارک محرمانه از بایگانی شرکت آبفا به من 
ارائه می شد مبنی بر اینکه، مرکز بهداشت ابتلای مردم 
به هپاتیت A را گــزارش داده بود یعنی تلاقی آب و 
فاضلاب موجب بروز بیماری روده ای شــده بود اما به 
این موارد توجهی نشد.ایزدی با اشاره به حکم حبس 
و انفصال شهردار اهواز، بیان کرد: حکم بدوی دادگاه، 
می تواند نقطه امیدی برای مردم باشد تا مدیران ناکارآمد، 
حاشیه امن نداشته باشند. این موضوع می تواند سرفصلی 
شود تا هر مدیری که در مقطعی فعالیت می کند، بداند 
در صــورت کوتاهی کردن در زمــان مدیریت، حتی 
سال ها بعد باید پاسخگو باشد.وی گفت: برای توسعه و 

پیشرفت اهواز و خوزستان و احداث شبکه دفع آب های 
سطحی، هزینه های زیادی مورد نیاز است و برخی از 
پیگیری ها در این خصوص، از دست شورا بر نمی آید 
و نمایندگان مجلس باید پیگیر آن باشند. یکی از این 
مسائل، حق آلایندگی اهواز از نفت و صنایع است که 
هنوز کامل دریافت نشده در حالی که مبالغ می تواند به 
رفع این مشکلات کمک کند. چگونه است که شرکت 
نفت، زیرساخت های اهواز را خراب می کند اما حاضر 
نیست حق و حقوق مردم را بدهد؟ایزدی تصریح کرد: 
در طرح جمع آوری آب های سطحی، پروژه ها در 5۷ 
نقطه فوق بحرانی باید اجرا شود که تاکنون حدود ۷۰ 
درصد کار انجام شده اســت اما در یک سال گذشته 
۶۰ تا ۷۰ نقطه ریزشــی و بحرانی افزوده شده است و 
همه اقداماتی که در حال انجام اســت، مسکن هستند.

وی افزود: با توجه به انعقاد تفاهم نامه میان شرکت آبفا 
با قرارگاه سازندگی خاتم الانبیاء؛ مقرر است در مدت 
دو سال، مشکل شبکه فاضلاب اهواز حل شود که اگر 
این تفاهم نامه نبود، این کارها مسکن بود و هیچ مشکلی 
را حل نمی کرد. امیدواریم در دو سال مشکل کاملا حل 
شود.رئیس کمیسیون تحقیق، نظارت و بازرسی شورای 
شــهر اهواز در خصوص وضعیت آسفالت نامطلوب 
خیابان های شهر، بیان کرد: در دوره پنجم شورای شهر، 
آسفالت زیادی انجام شد و برخی محله ها پس از ۴۰ 
سال آسفالت شدند اما اکنون خرابی در شهر زیاد است و 
اهواز شخم زده شده است.وی افزود: تفاهم نامه قرارگاه 
سازندگی خاتم الانبیاء و آبفا در خصوص اصلاح شبکه 
فاضلاب، به معنی این است که باید همه اهواز شخم زده 

شود تا خرابی های فاضلاب اصلاح شود.

رئیس کمیسیون تحقیق و نظارت شورای شهر اهواز عنوان کرد

ابتلای مردم اهواز 
به هپاتیت A به دلیل تلاقی آب و فاضلاب گزارش شده بود

امیرحسین حائری زاده سرویس استان ها // مدیر آب 
و خاک و امور فنی مهندسی سازمان جهادکشاورزی 
استان یزد از نبود قانون مشخصی در کشور برای حفظ 
و نگهداری از خاک خبر داد و افزود: البته اگر قانونی 

هم در این باره باشد، فاقد ضمانت اجرایی لازم است. 
  به گزارش خبرنگار دریا ؛ عباس بشارتی ضمن بیان این 
که بســتر حیات و چرخه ی زندگی وابسته به خاک است، 
تاکیــد کرد: در صورت تخریب و آســیب خاک، صدمات 
جبران ناپذیری به محیط زیســت و منابع کشاورزی وارد 
خواهد شد.وی در همین رابطه با نحوه آلودگی خاک  اشاره 
و با بیان این که این آلودگــی می تواند از طریق زباله های 
صنعتی و کشاورزی و ورود مواد شیمیایی، نفتی و بیولوژیکی 
در خاک ایجاد و از طریق بارندگی به ریشــه گیاهان و به 
دنبال آن به میوه مصرفی انسان ها رسوخ کند لذا در صورت 

تداوم و افزایش بی توجهی به حفظ خاک می تواند زندگی 
انســان ها را با خطراتی جدی مواجه کند.بشارتی افزود: 
متاســفانه ایران از لحاظ میزان فرســایش خاک از رتبه 
بالایی در جهان برخوردار اســت و اســتان های حاشیه 
کویر نظیر استان یزد نیز به شدت متاثر از فرسایش بادی 
هســتند. وی روان آب ها را یکی دیگر عوامل فرسایش 
خاک برشــمرد و گفت: البته متولی امر حفاظت از منابع 
طبیعی و کاهش رواناب های موجود، ادارات منابع طبیعی 
و آبخیزداری هســتند که هر ساله در سطح اراضی تحت 
پوشش و بالادست قنوات، عملیات های حفاظتی متعددی 
مانند درختکاری و بذرپاشــی را انجــام می دهد و این 
عمل نقش بســزایی در حفظ خاک در برابر سیلاب ها و 
رواناب هــا دارد.مدیر آب و خاک و امور فنی مهندســی 
جهادکشــاورزی استان در مورد وضعیت خاک در استان 

نیز خاطرنشــان کرد: استان یزد با وجود کویری بودن، از 
خاک های غالباً حاصلخیز و دارای پتانســیل خوبی برای 
 بهره مندی برخوردار اســت ولی متاسفانه طی سال های 
اخیــر به جبران ظرفیت این خاک ها اهمیتی داده نشــده 
اســت.وی نبود قانون مشــخص برای حفظ و نگهداری 
از خــاک و همچنین نبود ضمانت اجرایــی در مواردی 
که قانونــی در این رابطه وجــود دارد را از عمده دلایل 
بی توجهی به این حوزه تا یک ســال اخیر خواند و گفت: 
البته در اســتان اقداماتی در این خصوص در دستور کار 
قرار گرفته که در گام اول شناســایی و طبقه بندی خاک 
و تهیه بانک اطلاعاتی منابع اســتان است و دومین اقدام 
نیز استفاده از بهبوددهنده طبیعی خاک نظیر مواد عالی و 
گچ طبیعی است.بشارتی در پایان متذکر شد: هر خاکی با 
توجه به پتانسیل های موجود، دارای ظرفیت مناسب برای 
کشت محصولات زراعی، باغی و مرتعی است و بی توجهی 
به این موضوع باعث تسریع و تشدید تخریب منابع خاکی 

خواهد شد.

خلاء قانونی برای حفظ خاک در کشور 
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حسن سیلاوی سرویس اســتان ها //اداره کل آموزش 
و پرورش خوزستان با انتشــار اطلاعیه ای، شیوه نامه 

بازگشایی مدارس از اول بهمن ماه ۹۹ را اعلام کرد. 
   به گــزارش خبرنگار دریا ؛  در این اطلاعیه  آمده اســت: 
ضمن تقدیر و تشــکر از زحمات روســای مناطق، مدیران، 
معلمان، والدین گرامی و دانش آموزان عزیز در طول ماه های 
گذشته و همراهی و هم افزایی صورت گرفته بین حوزه صف 
و ســتاد بدینوسیله شیوه نامه بازگشایی مدارس به شرح ذیل 
اعلام می شود: در اجرای مصوبات پنجاه و دومین جلسه ستاد 
ملی مدیریت کرونا مــورخ۹۹/1۰/۲۰ در خصوص آموزش 
 حضــوری پایه هــای اول و دوم ابتدایــی؛ دروس کارگاهی 
هنرستان ها و مدارس دارای جمعیت کم تر ار 5۰ دانش آموز 
کلاس ها و مدارس مذکور از تاریخ۹۹/11/۰1 تابع شــیوه 
نامه ذیل می باشد:آموزش حضوری شامل گروه های زیر می 
شــود:1. دانش آموزان پایه های اول و دوم ابتدایی در مناطق 
دارای وضعیت زرد و آبی بر اســاس اعلام وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشــکی ۲. دانش آموزان مدارس ابتدایی و 

متوسطه دارای جمعیت کمتر از 5۰ نفر )بر اساس آمار ثبت نامی 
در ســناد( در وضعیت آبی ۳. هنرجویان هنرستان های فنی 
حرفه ای و کاردانش در خوشه دروس شایستگی های فنی و 
استاندارد آموزش مهارت و کارآموزی و کارورزی در وضعیت 
زرد و آبی . تعداد دانش آموزان در کلاس های حضوری حداکثر 
1۰ نفر اســت. همچنین مدیر مدرسه موظف است نسبت به 
تشکیل شورای مدرسه اقدام کند و بر اساس مصوبات شورای 
مدرسه و انجام اقدامات لازم؛ زمینه حضور دانش آموزان را در 
مدرسه فراهم آورد.باتوجه به اینکه رعایت کامل پروتکل های 
بهداشتی توسط مدارس توسط ناظرین علوم پزشکی و مراکز 
بهداشت و نماینده فرمانداری ها انجام می گیرند، ضروری است 
مدیران مدارس نسبت به راه اندازی ایستگاه سلامت؛ نظارت بر 
پوشیدن ماســک توسط دانش آموزان، رعایت فاصله گذاری 
اجتماعی و استفاده از مواد ضدعفونی کننده، اقدامات لازم را 
به عمل آورند.حضور کادر اداری و اجرایی مدارس در مناطق 
نارنجی، زرد و آبی بر اســاس بخش نامه ســازمان اداری و 

استخدامی کشور مانند سایر کارکنان دولت انجام گیرد.

جزئیات بازگشایی مدارس خوزستان از بهمن ماه

آرزو توکلی ســرویس اســتان ها // رئیس پلیس راهور فرماندهی انتظامی استان کرمان از واگذاری مجوز تاسیس 
آموزشگاه تعلیم رانندگی به بانوان در شهرهای کرمان، سیرجان و رفسنجان خبر داد. 

   به گزارش خبرنگار دریا ؛ سرهنگ"یوسف نجفی" با اعلام این خبر اظهار کرد: مجوز تاسیس آموزشگاه تعلیم رانندگی پایه سوم 
به بانوان در شهرهای کرمان به تعداد چهار باب، سیرجان یک باب و رفسنجان نیز یک باب برابر شرایط و ضوابط واگذار می شود.

وی افزود: این مجوز صرفا برای بانوان صادر می شود و بانوانی که متقاضی اخذ مجوز هستند باید دارای حداقل ۲۰ سال سن، 
حداقل مدرک دیپلم، نداشتن سوء پیشینه کیفری و عدم اعتیاد به مواد مخدر باشند.رییس پلیس راهور استان کرمان تصریح کرد: 
متقاضیان واجد شرایط می توانند حداکثر تا ۲۶ دی ماه جاری با مراجعه به اداره صدور گواهینامه و پروانه های پلیس راهور استان 
واقع در کرمان – بلوار جمهوری اسلامی – جنب پل راه آهن مراجعه و ضمن کسب اطلاعات بیشتر، درخواست خود را ارائه کنند.
نجفی افزود: همه درخواست های متقاضیان به صورت یکسان مورد بررسی قرار می گیرد و مجوزها به افرادی که بیشترین امتیاز 

را کسب کنند واگذار خواهد شد و به درخواست هایی که بعد از ۲۶ دی ماه ارائه شود ترتیب اثر داده نمی شود.

رئیس پلیس راهور کرمان:

مجوز تاسیس آموزشگاه تعلیم رانندگی به بانوان واگذار می شود

امیرحسین حائری زاده سرویس استان ها // سرپرست تعاون، 
کار و رفاه اجتماعی اســتان یزد با اشاره به صدور دستورالعمل 
جدید پرداخت تســهیلات کرونا به اصحــاب فرهنگ و هنر، 
از پرداخت تسهیلات تا ســقف ۶00 میلیون تومان به اصحاب 

فرهنگ و هنر در این استان خبر داد. 
  عماد تشــکری در نشستی که با حضور »مجید جوادیان زاده« مدیر 
کل فرهنگ و ارشاداســلامی و نمایندگان گروه های مختلف اصحاب 
فرهنگ و هنر استان پیرامون مشکلات و آسیب های ناشی از شیوع 
ویروس کرونا در این بخش برگزار شــد، با اشاره به این که این اداره 
کل هر اقدامی که بتواند در راســتای معیشت این قشر بردارد کوتاهی 
نخواهد کرد، افزود: تشــکیل انجمن صنفی یا شــرکت تعاونی برای 
گروه های این حوزه می تواند، یاری رسانی به این قشر را تسهیل کند.

وی با بیان این که وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به صورت ویژه 
تســهیلات کرونا اصحاب فرهنگ و هنر را در کشور در نظر گرفته و 
دستورالعمل جدیدی در این رابطه صادر شده است، گفت: تسهیلات 
پرداختــی با نرخ ســود 1۲ درصد و طی اقســاط ۲۴ ماهه بوده و 
مشمول دوره تنفس تا پایان خردادماه سال آینده است.تشکری سقف 
تسهیلات در گروه های مختلف فرهنگی و هنری را متفاوت دانست و 
خاطرنشان کرد: فعالیت ها و مشاغل مطبوعاتی، رسانه ای و تبلیغاتی از 
۷5 تا ۲۸5 میلیون تومان، مشاغل سینمایی، سمعی و بصری از 1۰۰ تا 
5۰۰ میلیون تومان، آموزشگاه های هنری، اساتید، هنرمندان و مربیان 
هنری، کانون های سرگرمی های نمایشی و زیرمجموعه های مشاغل 
هنری از ۲۰ تا ۲۰۰ میلیون تومان، دفاتر خدمات زیارتی 1۲۰ میلیون 
تومان، مدیران کاروان و کارگزاران خدمات زیارتی ۲۰ میلیون تومان، 
موسســات مردمی فرهنگی قرآن و عترت، مدرسان، مربیان و فعالان 
قرآنی از ۹ تا ۲۰۰ میلیون تومان و ناشــران براســاس رتبه از ۲۰ تا 
۶۰۰ میلیون تومان می توانند تســهیلات دریافت کنند.سرپرست اداره 
کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی اســتان تاکید کرد: مرجع رسیدگی و 
تایید درخواست ها و اطلاعات تخصصی متقاضیان اداره کل فرهنگ و 

ارشاد اسلامی استان است.
  وی از تمامی اصحاب فرهنگ و هنر خواســت با مراجعه به سامانه 
کارا kARA.mclS.gov.IR و بخش تسهیلات کرونا فرهنگ و هنر، 
جهت اخذ تســهیلات بانکی درخواســت های خود را ثبت کنند.به 
گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان یزد، 
تشکری در پایان خاطرنشان کرد: اشخاصی که قبل از دستوررالعمل 
جدید از تسهیلات کرونا استفاده کرده اند، مجددا می توانند مابه التفاوت 

مبلغ درخواستی را دریافت کنند.

پرداخت تسهیلات تا سقف ۶۰۰ میلیون 
به اصحاب فرهنگ و هنر یزد 
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 سال بیستم شماره 3513

 بازیافت نباید یک شعار باشد 
باید تلاش کنیم یک فرهنگ شود 

اقتصادی

خبری

 آیا عرضه تخم مرغ فله از بهمن ماه ممنوع خواهد شد؟
  سرویس اقتصادی // معاون بهداشتی و پیشگیری سازمان دامپزشکی 
کشور گفت:براساس ســند »برنامه ملی ارتقای کیفیت بهداشتی و تضمین 
سلامت تخم مرغ« قرار بود که از ابتدای بهمن ماه عرضه تخم مرغ به بازار تنها 
به صورت بسته بندی شده باشد ولی با توجه به شرایط پیش آمده و افزایش 
قیمت تخم مرغ این نگرانی پیش آمد که ممکن است بسته بندی هزینه اضافی 
تحمیل کند. بنابراین الزام اجرایی شدن این سند برداشته شد و حالت تشویقی 
و ایجابی به خود گرفت. چندی پیش دبیرکل کانون سراسری مرغ تخم گذار 
اعلام کرد که براساس بخشنامه مشترک میان سازمان دامپزشکی و وزارت 
بهداشت از اول بهمن ماه عرضه تخم مرغ به بازار  فقط به صورت بسته بندی 
خواهد بود. وی همچنین بسته بندی کردن و شناسنامه دار کردن تخم مرغ و 
جلوگیری از ورود تخم مرغ فله به بازار را راهی برای کنترل قیمت تخم مرغ 
و جلوگیری از چندنرخی شدن آن دانست.  البته دیری نگذشت که این خبر با 
واکنشی از سوی جهادکشاورزی مواجه شد و معاون امور دام این وزارتخانه 
اعلام کرد که عرضه تخم مرغ به صورت بسته بندی هنوز به قطعیت نرسیده و 
بعید است این موضوع در زمان ذکر شده عملی شود.  در این راستا و در پاسخ 
به این سوال که آیا بالاخره از ابتدای بهمن ماه عرضه تخم فله ممنوع می شود 
یا خیر سید بهمن نقیبی_معاون بهداشتی و پیشگیری سازمان دامپزشکی کشور 
گفت: آن چیزی که به عنوان بسته بندی تخم مرغ عنوان می کنیم در حقیقت 
یک حلقه ای از زنجیره بزرگی  به نام سند »برنامه ملی ارتقای کیفیت بهداشتی 
و تضمین سلامت تخم مرغ« است. این سند سال گذشته تدوین و رونمایی شد 
و بندهای مختلفی نیز دارد. برای مثال در یکی از بندهای این سند ذکر شده 
که بایستی بر روی تخم مرغ تولید شده تاریخ تولید، تاریخ انقضا و نام شرکت 
تولید کننده درج شود تا مردم امکان کنترل داشته باشند.وی ادامه داد:در این 
سند همچنین ذکر شده که تخم مرغ بایستی در زنجیره سرد توزیع شود. زیرا 
تخم مرغ یک فرآورده خام دامی است و اگر در محیط نامناسب قرار بگیرد 
فاسد می شود و از بین می رود.معاون بهداشتی و پیشگیری سازمان دامپزشکی 
اضافه کرد: یکی از اقدامات نهایی در این سند عرضه تخم مرغ به شکل بسته 
بندی بود. وقتی صحبت از بســته بندی می شود تصور براین است که تخم 
مرغ ها در بسته های ۶ تایی ۹ تایی یا بیشتر در داخل جعبه های طلقی قرار 
 گرفته اند. اما در این سند انواع بسته بندی در نظر گرفته شده است. یعنی حتی 
تخم مرغ های شیرینک پک شده در شانه های ۲۰ یا ۳۰ عددی هم بسته 
بندی محسوب می شوند.وی تصریح کرد: تصور براین بود که می توان فاز 
نهایی این ســند ملی را  از ابتدای بهمن ماه اجرایی کرد. اما شرایط به گونه 
ای پیش رفت که الزام آن امکانپذیر نشد. شیوع بیماری آنفولانزا و تاثیر آن 
 بر تولید و نبود زیرساخت در برخی مناطق از جمله دلایل این موضوع بود

 و از طرفی این نگرانی نیز پیش آمده که شاید با عرضه تخم مرغ به شکل بسته 
بندی تحمیل قیمت صورت گیرد. بنابراین تصمیم براین شد که با گذر از این 
شرایط و رسیدن به شرایط عادی فاز انتهایی این زنجیره عملیاتی شود.نقیبی 
با بیان اینکه الزام برای عرضه تخم مرغ به صورت بسته بندی لغو شد ولی به 
شکل ایجابی و تشویقی قابل پیگیری است، گفت: شرکت هایی که تخم مرغ 
های بسته بندی شده با رعایت قیمت مصوب سازمان حمایت عرضه کنند، 
مورد حمایت قرار خواهند گرفت.وی در پایان گفت: امیدواریم در سال آینده 
وارد فضایی شویم که عمده تخم مرغ کشور به صورت بسته بندی در خرده 

فروشی ها و در یخچال به مردم عرضه شود.  

سرویس اقتصادی //فاز نخست پالایشگاه نفت 
سنگین قشــم با ظرفیت تولید 3۵ هزار بشکه 
در روز و ظرفیت اشــتغالزایی افزون بر یکهزار 
و ۲۵0 نفر به صورت مستقیم و غیرمستقیم به 

بهره بردرای می رسد. 
 قاســم محمودی در گفت وگویی رســانه ای اظهار 
داشت: عملیات ساخت پالایشگاه نفت سنگین قشم 
از سال 1۳۹۶ آغاز شده است.وی افزود: ۸5 میلیون 
یورو از ســرمایه مورد نیاز طرح توســط صندوق 
توســعه ملی و باقی اعتبار مورد نیاز تا 1۳5 میلیون 
یورو توســط منابع مالی شرکت و سهامداران تامین 

گردید.
مدیرعامل پارس بهین پالایش قشــم تصریح کرد: 
طرح احداث پالایشــگاه با ظرفیت ۷۰ هزار بشکه 
نفــت در روز در ۲ فاز ۳5 هزار بشــکه ای در حال 

انجام بوده که فاز نخست آن آماده بهره برداری است.
محمودی ادامه داد: افتتاح فاز نخســت پروژه برای 
حداقل ۲5۰ نفر به صورت مستقیم و برای افزون بر 
هزار نفر به صورت غیرمستقیم ایجاد اشتغال خواهد 

داشت.
وی با اشــاره به تامین خوراک پــروژه از چاه های 
ســروش و نــوروز، اضافه کرد: نفت خام توســط 
کشــتی های نفتکش به اســکله حرا در مجاورت 
پالایشگاه منتقل و از اسکله با خط لوله فاصله حدود 
یک کیلومتری را تا پالایشگاه طی می کند.مدیرعامل 
پارس بهین پالایش قشم گفت: نفت خام سنگین به 
ترتیب وارد ۲ واحد تقطیر در اتمسفر و تقطیر در خلا 
شده و مواد سنگین قیری از نفت خام سنگین تفکیک 
می شود که در نتیجه ۲ محصول قیر و نفت خام سبک 

تولید می شــود.محمودی ادامه داد: انواع قیر تولیدی 
در بازارهای داخلی و خارجی دارای ارزش است و 
نفت خام سبک تولیدی نیز نسبت به نفت خام سنگین 

ورودی دارای حدود پنج دلار ارزش افزوده است.
وی اظهار داشــت: بازار هدف صادراتی پالایشگاه 
عمدتا کشــورهای آفریقایی و هندوستان است که 
رتبه ایــران در بازارهای جهانــی را ارتقا می دهد.

مدیرعامل پارس بهین پالایش قشــم تصریح کرد: 
ایجاد ارزش افزوده، اســتفاده از پتانسیل های منطقه 
آزاد قشم، اشــتغال زایی و صادرات از دیگر اهداف 
این پروژه به شمار می رود.محمودی خاطرنشان کرد:  
این پالایشــگاه در زمینه ایمنی، بهداشــت و محیط 
زیســت رکورد ۹ میلیون نفر ساعت بدون حادثه را 
به ثبت رسانده اســت.به گزارش فارس، قرار است 

فاز نخست این پروژه ۴۶ هکتاری روز پنجشنبه  ۲5 
دیماه امسال با حضور ویدئو کنفرانسی رئیس جمهور 

در جزیره قشم به بهره برداری برسد.

 فاز نخست پالایشگاه نفت سنگین قشم به بهره برداری می رسد

      آگهی تغییرات   
شرکت پژواک رسانه گستر ماهور با مسئولیت محدود به شماره ثبت 16264 و شناسه ملی 14005929991 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق العاده مورخ 
1397/9/3آقای شمس الدین جزایری به کدملی 0047370841 با پرداخت 10000000 ریال به صندوق شرکت در زمره شرکاء شرکت قرار گرفت. بنابراین سرمایه 
شرکت از مبلغ 20000000 ریال به مبلغ 30000000 ریال افزایش یافت و ماده 4 اساسنامه شرکت به شرح فوق اصلاح گردید. اسامی شرکاء ومیزان سهم الشرکه 

آقای شمس الدین جزایری دارای 10000000 سهم الشرکه آقای مجید دهقان دارای 10000000 سهم الشرکه خانم ناتالیا جزایری دارای 10000000 سهم الشرکه
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان یزد اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری یزد )1076872(

          آگهی تغییرات   
شرکت پژواک رسانه گستر ماهور شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 16264 و شناسه ملی 14005929991 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی بطور 
فوق العاده مورخ 1397/9/3آقای مجید دهقان کدملی 4431837086 و آقای شمس الدین جزاری کدملی 4712074590 به سمت اعضای اصلی هیئت مدیره به 
مدت نامحدود انتخاب گردیدند که آقایشمس الدین جزایری به سمت رئیس هیئت مدیره و آقای مجید دهقان به سمت عضو هیئت مدیره و مدیرعامل به مدت 
نامحدود انتخاب گردیدند. کلیه اسناد رسمی و اوراق بهادار وتعهدآور بانکی با امضاء رئیس هیئت مدیره و مدیرعامل ممهور به مهر شرکت معتبر می باشد و نامه 

های عادی و مکاتبات اداری با امضاء مدیرعامل همراه با مهرشرکت معتبرمی باشد.
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان یزد اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری یزد

)1076873( 

             آگهی تغییرات  
 شرکت مهندسی خورشید عمران نما شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 19534 و شناسه ملی 10320322186 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق 
العاده مورخ 1399/10/8تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - آقای رامین اردشیری به شماره ملی 2360177745 با پرداخت 1.000.000 ریال به صندوق شرکت در زمره 
شرکاء درآمد. - آقای محمد مخلصی زاده به شماره ملی 4690071071 با پرداخت 1.000.000 ریال به صندوق شرکت در زمره شرکاء درآمد. - سرمایه شرکت از 
مبلغ 2.000.000 ریال به 4.000.000 ریال افزایش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه اصلاح گردید. - میزان سهم الشرکه هر یک از بعد از افزایش سرمایه به شرح 
ذیل میباشد : 1- آقای حمیدرضا آتش شیرازی به شماره ملی 2295603730 دارای 5.000 ریال سهم الشرکه 2- خانم مریم عرفانی به شماره ملی 3071170513 
 ـآقای رامین اردشیری به شماره ملی  دارای 1.000.000 ریال سهم الشرکه 3- آقای حسن تدو به شماره ملی 3459711450 دارای 995.000 ریال سهم الشرکه 4

2360177745 دارای 1.00.000 ریال سهم الشرکه 5- آقای محمد مخلصی زاده به شماره ملی 4690071071 دارای 1.000.000 ریال سهم الشرکه 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندرعباس

)1076910( 

 آگهی تغییرات   
شرکت پژواک رسانه گستر ماهور با مسئولیت محدود به شماره ثبت 16264 و شناسه ملی 14005929991 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی فوق 
العاده مورخ 9/15//1397خانم ناتالیا جزایری به کدملی 4712074590 با دریافت 10000000 ریال از صندوق شرکت از زمره شرکاء شرکت خارج 
گردید و من بعد هیچ گونه حق و حقوق و سمت و مسئولیتی در شرکت ندارد. بنابراین سرمایه شرکت از مبلغ 30000000ریال به میلغ 20000000 
ریال کاهش یافت و ماده4 اساسنامه شرکت به شرح فوق اصلاح گردید. اسامی شرکا و میزان سهم الشرکه آقای شمس الدین جزایری دارای 10000000 

آقای مجید دهقان دارای 10000000  )1076874(
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان یزد اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری یزد

     آگهی تغییرات  
 شرکت راز آوران کارون شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 14714 و شناسه ملی 10800174188 به استناد صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 
1399/9/20تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - سمت اعضای هیئت مدیره به شرح ذیل تعیین گردید: - آقای امین زیارتی به شماره ملی 1815338695 به 
سمت مدیرعامل و عضو هیئت مدیره - خانم فریبا هلالات به شماره ملی 1819646629 به سمت رئیس هیئت مدیره - خانم رویا آل علی به شماره ملی 
1810529751 به سمت نائب رئیس هیئت مدیره - کلیه اسناد و مدارک و اوراق بهادار با امضاء رئیس هیئت مدیره همراه با مهر شرکت معتبر می باشد.

 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان
 اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندرعباس

)1076911( 

آگهی انتقالی  
 شرکت با مسئولیت محدود طاووس سبز بهار به شناسه ملی 14005870212 به موجب صورتجلسه هیئت مدیره مورخ 1399/9/1مرکز اصلی شرکت با مسئولیت 
محدود طاووس سبز بهار به شناسه ملی 14005870212و به شماره ثبت 1733 به استان هرمزگان واحد ثبتی جاسک به نشانی : شهر بندرجاسک ، محله کوی 
فرهنگیان، خیابان معلم، خیابان امام خمینی ، پلاک 4، ساختمان ایران نژاد، طبقه سوم کد پستی 7979134803 انتقال یافت ودر این اداره تحت شماره480به ثبت رسیده 

و در تاریخ1399/10/13از لحاظ امضا ذیل دفاتر تکمیل گردیده است و جهت اطلاع عموم آگهی میگردد. )1076916(
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان مرجع ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری جاسک

        آگهی تغییرات  
 

شرکت راز آوران کارون شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 14714 و شناسه ملی 10800174188 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی عادی 
بطور فوق العاده مورخ 1399/9/20تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - اعضای هیئت مدیره به شرح ذیل برای مدت دو سال انتخاب گردیدند: - آقای امین 

زیارتی به شماره ملی 1815338695 - خانم فریبا هلالات به شماره ملی 1819646629 - خانم رویا آل علی به شماره ملی 1810529751 
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ســرویس اقتصادی //  معاون توسعه مدیریت و 
منابع وزارت امور اقتصاد و دارایی گفت: انتخابات 
 هیئت مدیره شــرکت ســهام عدالت تا پایان

 بهمن ماه برگزار می شود.
علی عســکری در آیین معارفه مدیرکل امور 
اقتصاد و دارایی اســتان هرمزگان، با بیان اینکه 
هرمزگان اســتانی با اهمیت ویــژه در اقتصاد 
ایران است، گفت: انتصاب مدیر توانمند و دارای 
تعلقات محیطی به این اســتان، برای مدیریت 
اداره کل اقتصاد مــورد تأکید وزارتخانه بود که 

خوشبختانه این امر تحقق پیدا کرد.
عســکری با اشــاره به مدت زمان سرپرستی 
هدایت اله خسروانی فرد در اداره کل امور اقتصاد 
و دارایــی هرمزگان، افزود: طــی این مدت از 
توانایی های وی توانستیم بهره بگیریم و آرامش 

بر مجموعه حاکم شد.

معاون توســعه مدیریت و منابع وزارت اقتصاد، 
 دارا بــودن دو ویژگــی دانش و تجربــه را از 
دغدغه های انتصاب مدیران در وزارت اقتصاد 
عنوان کرد و گفت: خوشبختانه با رایزنی انجام 
شده، فرد خوشنامی در استان انتخاب شد و در 
حوزه مدیریتی اگرچه به طور عمده در دانشگاه 
خدمت کرده اما در حوزه مالی هم صاحب تجربه 

و صاحب نظر است.
وی با تأکید بر وظیفه مدیران در راستای ظرفیت 
ســازی، به عنوان لازمه پیشبرد مؤثر اهداف در 
هرمزگان گفت: مدیــران باید از توانمندی ها و 
ظرفیت دیگر دســتگاه های اجرایی نیز استفاده 
کنند و این اتفاق آینده بهتر و مناسب تری را برای 

استان رقم خواهد زد.
 عســکری، با بیان اینکه روحیه تعامل پذیری 
می تواند در پیشــبرد کارها بسیار مؤثر باشد، 

بهبود کســب و کار را یکی از رسالت های مهم 
مجموعه وزارت اقتصاد در راســتای توســعه 
اشتغال و ســرمایه گذاری در استان برشمرد و 
اضافه کرد: ایجاد بســتر برای به فعلیت رسیدن 
ســرمایه گذاری داخلی و خارجی در کشور و 
اســتان مهم هرمزگان یکی از دغدغه ماست که 
هر چقدر بتوانیم در جذب سرمایه گذاری موفق 
عمل کنیم، در خدمت به کشور و مردم عزیز ایران 

موفق تر عمل کرده ایم.
معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت اقتصاد و 
دارایی، سهام عدالت را یکی از دغدغه های مهم 
کنونی دولت عنوان کرد و با اشاره به دستور مقام 
معظم رهبری بــه دولت و وزارت اقتصاد برای 
تسریع در ساماندهی سهام عدالت و واگذاری 
مدیریت سهام به ســهامداران، تصریح کرد: بر 
همین اساس تا پایان بهمن ماه انتخابات هیئت 

مدیره شرکت سهام عدالت انجام و شرکت سهام 
عدالت با شکل جدیدی مدیریت خواهد شد.

وی با اشــاره به ظرفیت بزرگ مالی شــرکت 
سهام عدالت در استان ها، گفت: سهام عدالت 
با سرمایه عظیمی که در اختیار دارد می تواند 
نقــش پررنگ تری در اقتصــاد خانوارها ایفا 
کند و با پشــتوانه این سرمایه بزرگ می تواند 
سرمایه گذاری جدید از طریق اوراق بازار سهام، 
منابع بانکی و … شکل بگیرد.به گزارش  مهر، 
عســکری تصریح کرد: پس از ثبت نام سهام 
عدالت در مرحله فعلی و رسیدن به حد نصاب 
حداقل 51 درصد، مجامع در مرحله اول و دوم 
برگزار و اعضای هیئت مدیره شــرکت سهام 
عدالت در استان ها انتخاب می شوند که تحقق 
آن گام بزرگ و رو به جلو در راستای مدیریت 

درست منابع سهام عدالت است.

 معاون توسعه مدیریت و منابع وزارت امور اقتصاد و دارایی خبرداد
برگزار ی انتخابات هیئت مدیره شرکت سهام عدالت در بهمن ماه

سرویس اقتصادی // معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی در اطلاعیه ای نســبت به انتشار 
آگهی های جعلی اخذ تسهیلات اشتغالزایی با نرخ سود پایین 

به نام این وزارتخانه هشدار داد. 
 معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال در اطلاعیه ای اعلام کرد:  
برخی از افراد ســودجو با استفاده از نیاز مردم و جلب اعتماد 
آن ها با انتشــار آگهی های جعلی و با عناوینی همچون اخذ 
تسهیلات اشتغالزایی با نرخ ســود کم به نام وزارت تعاون،کار 
و رفاه اجتماعی با وعده های دروغین به دنبال جذب مشتری، 
اخاذی،کلاهبرداری و ســوء استفاده از مردم هستند.بر اساس 

اعلام معاونت توسعه کارآفرینی و اشتغال، حمایت از متقاضیان  
طرح های سرمایه گذاری به منظور توسعه کسب و کار فقط از 
طریق »ســامانه کارا« که تنها سامانه رسمی و قانونی وزارت 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی است امکان پذیر بوده و درخواست  
متقاضیان پس از ثبت نام در ســامانه از طریق »دستگاه های 
اجرایی ذیربط« در شهرستان ها و استان ها و«کمیته فنی« و 

»موسسات عامل« بررسی می شود.
معاونت توســعه کارآفرینی و اشــتغال وزارت تعاون،کار و 
رفاه اجتماعی از افراد خواســت در صورت مشاهده هرگونه 
مورد مشــکوک، موضوع را از ساعت ۹ صبح الی 1۴ به دفتر 

سیاستگذاری و توسعه اشتغال به شــماره ۰۲1۶۴۴۹۲۸1۰ 
اطلاع دهند.سامانه »کارا« با هدف ثبت نام دریافت تسهیلات 
طرح های توجیهی اشــتغالزا در دو برنامه »اشتغال فراگیر« و 
»اشتغال روستایی« دولت از روز دوشنبه فعالیت خود را آغاز 

کرد.
WWW. به گزارش ایرنا، این ســامانه کارا به نشانی اینترنتی

KARA.MCLS.GOV.IR از سوی وزارت تعاون و در سال 
۹۶ برای دریافت تســهیلات مورد نیاز برای راه اندازی کسب 
و کارهای خود بویژه در مناطق کمتر برخوردار و یا دارای نرخ 

بیکاری بالا طراحی شده است.

 هشدار وزارت کار درباره آگهی های جعلی تسهیلات اشتغالزایی با نرخ پایین

گروه خبر //  رییس ســازمان جهادکشاورزی 
اســتان هرمزگان گفت: ارزیابی خسارت وارده 
به محصولات کشاورزی سرمازده در حال انجام 

است .
به گزارش خبرنــگار دریا ، علــی باقرزاده 
همائی با اشــاره به ســامانه پرفشارسرد در 
مناطق جنوبی کشــور به خصوص در استان 
هرمزگان اظهار کرد: متاســفانه طی یک هفته 
گذشته شاهد خســاراتی به لحاظ سرمازدگی 
محصولات کشــاورزی در مناطقی از شرق ، 

شمال و غرب استان بودیم.
وی با بیان اینکه بهره برداران بخش کشاورزی 
قبــل از بــروز ســرما بایســتی محصولات 
کشــاورزان خود را تحت پوشــش بیمه قرار 
می دادند، افزود: با هماهنگی های انجام شده 
اکیــپ های ارزیابی غرامت بیمه ای به مناطق 
اعزام شدند و بررســی ها در حال انجام می 
استان  جهادکشاورزی  ســازمان  باشد.رییس 
هرمــزگان ادامه داد: ســرمازدگی در مزارع 
گوجــه فرنگی ، بادمجــان، فلفل دلمه ای در 
این  شهرســتانهای میناب و بخــش مرکزی 
شهرستان، مناطقی از بندرعباس، حاجی آباد 
، پارسیان و رودان اتفاق افتاده است.باقرزاده 
همچنین در خصــوص غرامت بیمه ای اظهار 
کرد:  کشــاورزانی که محصولات خود را بیمه 
کشاورزی  محصولات  غرامت  ارزیابی  کردند 
آنهــا در حال انجام بــوده و چرخه پرداخت 

غرامت بیمه ای برای آنها طی می شود.

این مسوول خاطرنشان ساخت: کشاورزان با 
توجه به سرمازدگی با کاهش عملکرد مواجه 
می شــوند که ما امیدواریــم محصولاتی که 
دچار ســرمازدگی شده مجدد به چرخه تولید 
بازگردد و بایستی  تمهیدات لازم در خصوص 
محافظــت از خطر ســرمازدگی محصولات 
کشاورزی انجام شــود.باقرزاده با بیان اینکه 
در حال حاضر کاهش دما در اســتان پایدار 
می باشــد، افزود: مهمترین توصیه تغذیه ایی 
جهت محصولات کشــاورزی محلول پاشی با 
اســیدهای آمینه همراه با پتاسیم می باشد.وی 
همچنین استفاده از وسایل گرمایشی، آبیاری 
بارانی، آبیاری ســطحی، پوشــش درختان و 
اســتفاده از مه پــاش را از روش های مقابله 
با ســرمازدگی محصولات کشــاورزی اعلام 
داشت.این مسوول ادامه داد: تاکنون یکهزار و 
۷۰۰ هکتار از زمین های کشاورزی استان از 
سرما آسیب دیده اســت که خسارت مالی به 
کشاورزان اســتان بیش از ۶۸۰ میلیارد ریال 

برآورد می شود.
باقرزده همچنیــن تصریح کــرد: ارزیابی از 
مزارع خســارت دیده کشــاورزی توســط 
جهادکشــاورزی انجام می شــود و نتیجه به 
مدیریت بحران استانداری و در نهایت وزارت 
کشور ارسال می شود تا بعد از دریافت مصوبه 
هیــات دولت اعتبارات لازم برای خســارت 
تخصیص  کشــاورزی  محصوات  سرمازدگی 

یابد.

رییس سازمان جهادکشاورزی هرمزگان تاکید کرد
لزوم رعایت تمهیدات محافظت از سرمازدگی 

محصولات کشاورزی  
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حوادث
با  ســرویس حوادث// زن جــوان که 
قتل  سناریوی  غریبه  مرد  دو  همدستی 
شــوهرش را طراحی و اجرا کرده بود، 
پس از محاکمه در شــعبه یکم دادگاه 
معاونت  اتهام  به  البرز  اســتان  کیفری 
در قتل شــوهرش به ۱۵سال حبس و به 
تازیانه  به ۹۹ ضربه  خاطر روابط پنهانی 
محکوم شــد این حکم از سوی قضات 
شعبه هفدهم دیوانعالی کشور مهر تأیید 

خورد.
رسیدگی به این جنایت از دوازدهم شهریور سال 
۹۳ به دنبــال مراجعه زن جوانی به اداره پلیس 

اسلامشهر درباره ناپدیدشدن شوهرش کامبیز 
شروع شد. لیلا ۳۰ساله در شرح ماجرا به افسر 
پرونده گفت: شوهرم از دیروز به خانه برنگشته 

است و از وی اطلاعی ندارم.
کارآگاهان جنایی درپی تحقیقات گســترده از 
اقوام و برادر کامبیز دریافتند که این زوج با هم 
درگیری و اختلاف داشتند به دنبال این اطلاعات 
بود که آنها به لیلا ظنین شدند و سرانجام لیلا در 
بازجویی های پی در پی لب به اعتراف گشود و 

راز قتل همسرش را برملا کرد.
وی گفــت: در فضای مجازی با کیوان آشــنا 
شدم و کم کم به هم علاقه مند شدیم چندباری 

همدیگر را دیدیم اما شــوهرم به من مشکوک 
شد و شروع به بدرفتاری کرد هرچه می گذشت 
اختلاف من و کامبیز بیشتر می شد وقتی موضوع 
را به کیوان گفتم او از من خواست شوهرم را به 
جای خلوتی بکشانم تا او را بکشیم.روز حادثه 
با کامبیز و دختر ۶ ساله ام به باغی در محمدشهر 
کرج رفتیم دقایقی بعد کیوان و دوستش ساسان 
هم به آنجا آمدند و شوهرم را با ضربه های چاقو 

به قتل رسانده داخل یک چاه که در وسط باغ 
بود، انداختند.

بدنبال فاش شدن راز این جنایت بود که کیوان 
و ساسان نیز به اتهام مشارکت در قتل بازداشت 
شدند آنها در همان بازجویی های اولیه به قتلی 

که مرتکب شده بودند اعتراف کردند.
این سه متهم پس از انتقال به دادسرا و تکمیل 
تحقیقات وهمچنین صدور کیفرخواســت در 

دادگاه کیفری اســتان البرز تحت محاکمه قرار 
گرفتند.

در این پرونده کیوان متهم به مشارکت در قتل و 
رابطه نامشروع بود، برای ساسان اتهام مشارکت 
در قتل و برای لیلا همســر مقتول نیز معاونت 
در قتل وهمچنین ارتباط نامشروع و زنا گرفته 
شــد.معاون اول قوه قضائیه نیز از جانب دختر 
کوچک مقتول خواستار پرداخت دیه شد کیوان 

و ساسان که متهم به مشارکت در قتل بودند به 
شــرط پرداخت یکصدمیلیون تومان رضایت 
گرفتند اما زن جوان به 15 ســال حبس و ۹۹ 
ضربه شلاق محکوم شد و کیوان نیز به خاطر 
ارتباط نامشــروع به ۹۹ ضربه شلاق محکوم 
شد.کیوان و ساسان پس از واریز یکصد میلیون 
تومان از نظر جنبه عمومی جرم در همین شعبه 
تحت محاکمه قرار گرفتند وهر کدام به ده سال 

حبس محکوم شدند.
احکام صادر شده پس از سه نوبت رسیدگی به 
این پرونده از سوی قضات شعبه 1۷ دیوانعالی 

کشور تأیید شد.

 مهر تأییــد بر حکم مجـــازات زن توطئــه گر

حوادث جهان
 فرار۶ زندانی تنها با یک طناب

 پلیس جستجوهای خود را برای یافتن ردی از زندانیان فراری که تنها با یک 
طناب به راحتی فرار کرده اند را آغاز کرد.پلیس کالیفرنیا آمریکا تصاویر زندانیان 
فراری را در فضای مجازی منتشر کرد تا علاوه بر اطلاع رسانی به مردم بتواند هر 
چه سریعتر آنها را بازداشت کند.بنا بر اطلاعات موجود زندانیان تنها با استفاده از 
یک طناب خود را به سقف زندان رسانده و از آنجا موفق به فرار شده اند.ماموران 
زندان ساعاتی پس از نیمه شب با وارسی سلول زندانیان متوجه فرارشان شده 
اند.به گفته پلیس هر ۶ مرد به احتمال زیاد مسلح بوده و با توجه به اتهاماتشان 
خطرناک هستند. هنوز روشن نیست که متهمان چطور همدیگر را می شناسند و 
چگونه برای این فرار برنامه ریزی کرده اند.گزارش های پلیس ایالتی نشان میدهد 
که متهمان خورخه بارون۲۰ ساله ، گابریل فرانسیس 1۹ ساله ، مانوئل آلن ۲1 
ساله ، آندرس نونز۲1 ساله ، فابیان کروزرومن ۲۲ ساله با اتهاماتی همچون حمل 

غیر قانونی سلاح گرم، قتل و سرقت مسلحانه روبرو هستند.

آدم ربایی و قتل در پرونده یک افسر پلیس
 افســر پلیســی که یک نفر را ربوده و به قتل رسانده بود بازداشت شد.یک 
افسر پلیس ممفیس آمریکا به جرم ربودن مردی ۳۰ ساله و کشتن وی هنگام 
انجام وظیفه محکوم شد.اطلاعات پلیس نشان میدهد که افسر پلیس »پارتیک 
فرگوسن« با استفاده از تفنگ شخصی خود قربانی »رابرت هووارد« را مجبور 
کرده تا سوار خودرو شخصی اش شود او را چند خیابان بعد به قتل رسانده و با 
کمک یک همدست جسدش را پنهان کرده است.سخنگوی پلیس ممفیس  در این 
باره گفت: اطلاعاتی در دست داریم که نشان می دهد نامزد قربانی پس از ناپدید 
شدن وی با استفاده از یک برنامه ردیابی مسیر حرکتی تلفن همراه تلاش کرده تا 
نامزدش را پیدا کند اما موفق به انجام این کار نشده و با اداره پلیس تماس گرفته 
است.. با تماس این زن تحقیقات در این ارتباط اغاز شد.وی افزود:انجام تحقیقات 
نشــان داد که یک افسر پلیس دست به آدم ربایی و قتل زده است.کارآگاهان با 
بررسی فیلم دوربین های مداربسته  این افسر خاطی را شناسایی و به جرم قتل 
بازداشت کردند. متهم پس از دستگیری مجبور به اعتراف شد .وی تاکید کرد که 
قربانی را با شلیک گلوله کشته و برای پنهان کردن جسدش از یک دوست کمک 
خواسته است سپس با استفاده از حوله و خرید چندین بلوک تلاش کرده تا اثر دی 
ان ای را در پرونده قتل پاک کرده و جسد را پنهان سازی کند اما تاکنون سخنی از 
انگیزه این جنایت نگفته است. ماموران ما همدست این افسر پلیس را نیز به جرم 
شراکت در قتل بازداشت کرده اند. همه باید بدانند هیچ کس بالاتر از قانون نیست.

قتل زن در شب کریسمس
 مرد خشمگین پس از کشتن همسرش در شب کریسمس جسدش را پشت 
خانه دفن کرد.این مرد که  اهل دیترویت آمریکاســت به جرم قتل همســرش 
بازداشت شد.اطلاعات پلیس دیترویت نشان میدهد که مادر قربانی که چندین 
روز از دخترش بی خبر بوده و به شدت نگران وی بوده است در پی تماس این 
مادر نگران ، ماموران پلیس جستجوهای خود را برای یافتن قربانی آغاز کرده و 
شوهر »هیلتون«را به عنوان نخستین مظنون پرونده قتلش بازداشت کردند.این مرد 
پس از دستگیری اعتراف کرد که پس از درگیری با همسرش او را با ضربه جسمی 
سنگین به سرش به قتل رسانده و جسدش را پشت خانه در یک زمین خالی دفن 
کرده است  او در توضیحات خود گفت که قصد داشته تا از شر همسرش راحت 

شود و زندگی جدیدی را برای خود آغاز کند.

روابط عمومي بياييد طراوت و شادابي را با مصرف آبزيان به روحمان هديه دهيم
 شيلات هرمزگان 

  

رازی که پزشک فاش کرد!

در امتداد تاریکی

از نگاه های عجیب و غریب دوستان و اطرافیانم وحشت 
داشتم. برای آن که با نیش و کنایه ها مسخره ام نکنند 
همواره سعی می کردم از نگاه های دیگران فرار کنم تا 

این که راز عجیب زندگی من فاش شد و ...
این ها بخشــی از اظهارات دختر ۲5ساله ای است که با پوشش 
پسرانه و به اتهام فرار از خانه توسط نیروهای گشت به کلانتری 
هدایت شــده بود. او در حالی کــه مدعی بود برای معالجه یک 
بیماری به مشهد آمده است و جا و مکان مشخصی ندارد، درباره 
سرگذشت دردناک خود به کارشناس اجتماعی کلانتری گفت: از 
روزی که خودم را شناختم متوجه نگاه های رازآلود پدر و مادرم 
شدم. اطرافیان من همواره سعی می کردند فرزندانشان را از بازی 
با من منع کنند. بیشــتر اوقات مورد تمسخر هم بازی هایم قرار 
می گرفتم اما هیچ گاه معنای این رفتارهای تمسخرآمیز را درک 
نمی کردم. خوب به خاطر دارم روزی یکی از همکلاسی هایم با 
نیشخند به من اشاره کرد و گفت: »مهتاب مثل بابام ریش داره!« 
آن روز اشک ریزان به دامان مادرم پناه بردم و دیگر نمی خواستم 
با همکلاسی هایم رابطه داشته باشم. بیشتر با پسرها بازی می کردم 
اما نمی دانستم چرا مادرم با نگاه کردن به چهره من گریه می کند. 
آرام آرام احساس تنفر از دیگران همه وجودم را فرا گرفت. مدام 
به گوشه ای پناه می بردم تا از نگاه های عجیب و غریب اطرافیانم 
دور باشــم. حتی از نگاه های معلم مدرسه نیز فرار می کردم. تا 
این که بالاخــره در همان مقطع ابتدایی ترک تحصیل کردم چرا 
که از رفتارهای تمسخرآمیز و گاهی ترحم گونه آدم ها زجر می 
کشیدم. پدرم کارگر ساده ساختمانی بود و مادرم نیز در خانه های 
 مردم کار می کرد تا مرا نزد پزشــکان متخصص ببرند. ولی همه 
آزمایش ها و داروهایی که مصرف می کردم نتیجه ای نداشــت. 
پدرم هرچه تلاش می کرد از عهــده اجاره خانه و هزینه های 
پزشــکی من بر نمی آمــد، تا این که روزی یکی از پزشــکان 
متخصص شــیراز رازی را فاش کرد که سرنوشت من دگرگون 
شد. او به مادرم گفت: فرزند شما »ترنس« است، یعنی ۸۰درصد 
هورمون های زنانه و ۲۰درصد هورمون مردانه دارد و سپس ادامه 

داد: چاره بهبودی فقط عمل جراحی است. 
از آن روز به بعد فضای خانه ما به غم سرایی تاریک تبدیل شد 
چــرا که هزینه های جراحی بالا بود و درآمد پدر و مادرم حتی 
کفاف مخارج ابتدایی زندگی ما را نمی داد. مادرم آن قدر گریه کرد 

و نگران آینده من بود که بالاخره از همین غم و غصه ها دق کرد و 
من و برادرم را تنها گذاشت. آن زمان، من 11سال بیشتر نداشتم و 

هنوز معنای اشک های مادرم را نمی فهمیدم.
خلاصه دو سال بعد از این ماجرا پدرم نیز با زن دیگری ازدواج 
کرد و این گونه برادرم از خانه فرار کرد، چرا که نمی توانســت 
با نامادری ام کنار بیاید ولی مــن نزد پدرم ماندم اما رفتارهای 
نامادری و تمســخر و سرزنش های بستگان او نیز به مشکلاتم 
افزود، تا جایی که هیچ گاه در خانه احساس امنیت نمی کردم و 
طعم محبت و مهربانی را نچشیدم. از برادرم هم خبری نداشتم و 
بیشتر تنها بودم. وقتی به سن 1۶سالگی رسیدم دیگر نمی توانستم 
این شرایط را تحمل کنم، به همین دلیل شبانه از خانه فرار کردم 
و آواره پاتوق ها و خرابه های شــیراز شدم. در جست و جوی 
محبت با هر کسی دوست می شدم تا این که در دام خلافکاران 
افتادم و برای اولین بار در خرابه های شیراز به مصرف مواد مخدر 
روی آوردم. هر کســی جا و مــکان و غذایی به من می داد، در 
کنار او قــرار می گرفتم. در حالی به یک ولگرد خیابانی تبدیل 
شده بودم که به راحتی پای بساط مصرف مواد مخدر صنعتی و 
مشروبات الکلی می نشستم و خانواده ام را فراموش کرده بودم. 
گاهی با پوشش زنانه و گاهی با تیپ پسرانه به خلافکاری هایم 
ادامه می دادم و در مرداب فســاد دست و پا می زدم. تا این که 
شنیدم اعمال جراحی دوجنسی ها فقط در مشهد و تهران انجام 
می شــود و بهزیستی هزینه های آن را تقبل می کند. این بود که 
 چند ســال قبل راهی مشهد شــدم اما پولی در بساط نداشتم تا 
هزینه های اعتیادم را تامین کنم. وقتی در مشهد آواره بودم باز هم 
به سوی خلافکاران رفتم و به خرده فروشی مواد مخدر پرداختم. 
چند بار به خاطر ولگردی و با تیپ های متفاوت دخترانه و پسرانه 
دستگیر شدم ولی جا و مکانی نداشتم و هر بار در قسمتی از شهر 
به سر می بردم. می گفتند نوبت عمل جراحی طولانی است و باید 
 چندین ســال در انتظارش باشی!  گاهی پدرم  پول اندکی برایم
 می فرستاد اما هزینه هایم تامین نمی شد. در نهایت به مصرف 
قرص های مخدردار )متادون( روی آوردم. با وجود این چاره ای 
نداشتم جز آن که روزگارم را در پاتوق ها بگذرانم. حالا هم در 
حالی دستگیر شدم که پدرم قول داد اگر به شیراز بازگردم برای 

انجام عمل جراحی کمکم می کند و ...

ســرویس حوادث// فرمانده انتظامی هرمزگان از کشف یک 
فقره زمین خواری در بندرعباس و دستگیری یک متهم خبر 

داد. 
 سردار غلامرضا جعفری، فرمانده انتظامی هرمزگان گفت: ماموران 
پلیس امنیت اقتصادی اســتان هرمزگان در پی دریافت خبری مبنی 
بر اینکه فردی سودجو اقدام به تصرف غیر قانونی اراضی ملی کرده 

است، موضوع را در دستور کار خود قرار دادند.
سردار جعفری افزود: پس از بررسی ها و استعلام های صورت گرفته 
مشخص شــد که 1۲ هکتار از اراضی ملی به ارزش 1۲۰ میلیارد 

ریال از سوی متهم به صورت غیر قانونی تصرف شده است.
به گزارش باشــگاه خبرنگاران جوان،وی گفت: در این زمینه یک 

متهم دستگیر شد و اراضی تصرف شده هم خلع ید شدند.

کشف زمین خواری ۱۲۰ میلیاردی در بندرعباس

  
                                                            آگهی مزایده اموال غیر منقول )اسناد ذمه( 

ششدانگ یک واحد تجاری دارای پلاک ثبتی شانزده فرعی از شش هزار و ششصد و هفده اصلی)16/ 6617-اصلی ( مفروز و مجزی 
شده از یک فرعی از اصلی مذکور قطعه 15 به مساحت )46/ 67  متر مربع ( شصت و هفت متر و چهل و شش دسیمتر مربع واقع در 
طبقه یک بخش یک بندر عباس چهار باغ بلوار سید جمال الدین اسد آبادی کوچه شفا ساختمان پزشکان آنتیک طبقه اول بنام محمود 
قطب الدینان یزد ثبت و سند مالکیت صادر گردیده است و محدود به حدود زیر است : شمالا در چهار قسمت که قسمت دوم آن شرقی 

است اول دیواریست مشترک بطول شش متر و شصت و نه سانتیمتر به واحد تجاری قطعه 10 دوم دیواریست مشترک بطول شصت 
سانتیمتر به واحد تجاری قطعه 10 سوم دیواریست مشترک بطول یک متر و چهل و پنج سانتیمتر به واحد تجاری قطعه 10 چهارم دیوار 
یست بطول نود و پنج سانتیمتر به راه پله و راهرو شرقا درب و دیوار است بطول شش متر و سی و پنج سانتیمتر به راه پله و راهرو جنوبا 

دیواریست مشترک بطول هفت متر و هفتاد و هشت سانتیمتر به واحد تجاری قطعه 14 غربا دیوار و پنجره است بطول هشت متر و هفتاد سانتیمتر بفضای کوچه 
که به موجب قرار داد بانکی بشماره 220 /ت/2/ 1580 تاریخ 1396/10/20در قبال بدهی شرکت ماهر کاراندیش منجر به صدور اجرائیه و تشکیل پرونده اجرایی 
به شماره کلاسه 9801050 و بازداشت پلاک ثبتی مذکور گردیده است بنا به تقاضای بستانکار مبنی بر ارزیابی ملک فوق و برابر گزارش کارشناس هیات 3 نفره 
دادگستری یک واحد تجاری در طبقه اول ، ساختمان دو طبقه ، اسکلت بتونی و سقف تیرچه بلوک و نوساز می باشد ساختمان دارای یک دستگاه آسانسور ، نمای 
ساختمان سنگ ، کف راهرو و مشاعات راه پله و سنگ اجرا شده است و نرده حفاظ راه پله استیل می باشد و فضای داخلی واحد با مشخصات کف اتاق و سالن 
سرامیک اجرا گردیده است و دیوارها و سقف گچکاری با ابزار ساده انجام شده است و درب اتاق چوبی و پنجره ها از جنس آلومینیومی می باشد و فاقد پرده و 
کمد میباشد و آشپز خانه فاقد کابینت و شیرآلات و هود و سینک میباشد واحد دارای سرویس بهداشتی ولی فاقد شیرآلات و دوش و روشویی و همچنین واحد 
فاقد کولر می باشد دارای اشتراک آب و برق و در حال حاضر برخی تجهیزات شامل یخچال و مبلمان و غیره در ملک می باشد جمعا به مبلغ نه میلیارد و پانصد 
میلیون ریال ) 500/000/000 /9ریال ( ارزیابی گردیده و پلاک مورد مزایده در روز یکشنبه مورخ 99/11/5 در اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس از ساعت 9 
صبح الی 12 ظهر از طریق مزایده حضوری از مبلغ فوق به فروش می رسد شرکت در جلسه مزایده برای عموم آزاد است و فروش کلا نقدی است شرکت در 
مزایده منوط به پرداخت ده درصد مبلغ مزایده به موجب یک فقره چک تضمین شده بانکی به مبلغ پایه مزایده در وجه اداره اجرای اسناد رسمی بندر عباس و 
حضور خریدار یا نماینده قانونی او در جلسه مزایده است و برنده مزایده مکلف است مابه التفات مبلغ فروش را ظرف مدت پنج روز از تاریخ مزایده به حساب 
صندوق ثبت تودیع نماید و در صورتی که ظرف مهلت مقرر مانده فروش را به حساب سپرده ثبت واریز ننمائید مبلغ مذکور قابل استرداد نبوده و به حساب خزانه 
واریز خواهد شد جلسه مزایده در همان ساعت و مکان تشکیل خواهد شد. لازم به ذکر است پرداخت بدهی های مربوط به آب، برق، گاز اعم از حق انشعاب و 
یا حق اشتراک و مصرف در صورتی که مورد مزایده دارای آنها باشد و نیز بدهی های مالیاتی و عوارض شهرداری و غیره تا تاریخ مزایده اعم از اینکه رقم قطعی 
آن معلوم شده یا نشده باشد به عهده برنده مزایده است و نیز در صورت وجود مازاد، وجوه پرداختی بابت هزینه مای فوق از محل مازاد به برنده مزایده مسترد 
خواهد شد. ضمنا چنانچه روز مزایده تعطیل رسمی اعلام گردد، مزایده روز اداری بعد از تعطیلی در همان ساعت و مکان مقرر برگزار خواهد شد.99/944 م الف

 تاریخ انتشار :99/10/23
مریم چمنی  -رئیس اداره اجرای اسناد رسمی بندرعباس

قوه قضائیه 
امــاک  و  اســناد  ثبــت  ســازمان 

کشور 

بازداشت عامل انتشار مطالب کذب در فضای مجازی

 ســرویس حوادث// فرمانــده انتظامی 
دستگیری  از  »مرودشــت«  شهرستان 
شــخصی که با باز کردن صفحه در یکی 

از شــبکه های اجتماعی اقدام به انتشار 
مطالب کذب بر علیه شــاکی کرده بود، 

خبر داد.
ســرهنگ »فرشــید زینلی«  اظهار داشت: 
فردی با در دســت داشتن شکایتی به پلیس 
فتا مراجعه و مدعی شد مطالبی کذب بر علیه 
وی و خانواده اش در فضای مجازی منتشــر 

شده است.
وی ادامه داد: موضوع بــه صورت ویژه در 
دســتور کار مأموران انتظامی قرار گرفت و  
با تحقیقات تخصصی و بررسی فنی صورت 
گرفته مشخص شد شخصی در فضای مجازی 
اقدام به جعل صفحه اینستاگرام شاکی و از آن 

طریق اقدام به انتشــار مطالب کذب بر علیه 
وی کرده است.

سرهنگ زینلی افزود: پس از انجام اقدامات 
فنی و تشــخیص و بهره گیری از روش های 
خاص پلیســی متهم مورد نظر شناســایی و 
دستگیر و به جرم ارتکابی اقرار کرد.فرمانده 
انتظامی شهرستان مرودشت با بیان اینکه متهم 
به همراه پرونده تکمیلی برای ســیر مراحل 
قانونــی تحویل مراجع قضایی شــد، افزود: 
افرادی که در فضای مجازی و شــبکه های 
اجتماعــی اقدام به انتشــار مطالب کذب بر 
علیه دیگران می کنند باید پاسخگوی قانون و 

مسئول عمل مجرمانه خود باشند.

کشف ۲۳ تن برنج قاچاق در هرمزگان

سرویس حوادث// فرمانده انتظامی استان هرمزگان از توقیف 
یک دستگاه کامیون حامل برنج قاچاق در شهرستان سیریک 

خبر داد.
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان، سردار غلامرضا جعفری، فرمانده 
انتظامی هرمزگان گفت: ماموران ایســت و بازرسی بونجی شهرستان 
ســیریک از یک دســتگاه کامیون ۲۳ تن برنج قاچاق به ارزش ۶ 
میلیارد ریال کشف و ضبط کردند.سردار جعفری افزود: در این رابطه 

راننده کامیون دستگیر و تحویل مراجع قضایی شد.

ســرویس حوادث// فرمانده انتظامي شهرستان خاش از کشف ۲۱ هزار 
لیتر گازوئیل قاچاق در بازرسی از یک دستگاه کامیون نفتکش خبر داد.

به گزارش خبرنگار دریا،  سرهنگ  ابراهیم کوچکزایی در تشریح جزئیات این 
خبر، بیان داشت : ماموران یگان تکاوری 1۰۸ خاش، حین کنترل خودروهای 
عبوری در محور »خاش- ایرانشــهر« به یک دستگاه کامیون نفتکش حامل 
سوخت مشــکوک و آن را متوقف کردند.وی افزود: در بازرسی از این خودرو 
۲1 هزار لیتر گازوئیل خارج ازچرخه قانونی توزیع کشف شد.فرمانده انتظامی 
شهرســتان خاش، خاطر نشان کرد: در این رابطه یک نفر دستگیر و با تشکیل 

پرونده به مراجع قضایی معرفی شد.

کشف سوخت قاچاق در »خاش«

ن سند مالکیت   آگهی فقدا
 نظر به اینکه آقای سید حسن رضوی فرزندسید هاشم با ارائه دو برگ استشهاد گواهی شده در دفترخانه اسناد رسمی 296 تهران طی وارده به شماره 24 30 /7 -15 
/8 /99اعلام داشته که سند مالکیت چاپی شماره 926 131 به علت جابجایی مفقود گردیده و تقاضای سند مالکیت المثنی نوبت اول ششدانگ یک دستگاه آپارتمان 
مسکونی به مساحت 55 /59 متر مربع تحت پلاک 994 39/30 19 واقع در بخش هشت بندرعباس شهرستان قشم- سایت نخل زرین را نموده است لذا با  بررسی 
سوابق ثبتی مشخص گردید سند مالکیت ششدانگ عرصه و اعیان یک دستگاه آپارتمان مسکونی تحت پلاک  994 30 /39 19 اصلی به نام آقای سید حسن رضوی 
فرزند سید هاشم به شماره ملی 363 751 72 00 صادره از تهران ثبت و سند مالکیت صادر گردیده است و به استناد سند شماره  356 102-1/21/ 1398 دفترخانه 24 
قشم در رهن بانک مسکن شعبه مرکزی قشم به مبلغ 188 827 328 1 ریال می باشد و لذا به استناد ماده 120 آیین نامه قانون ثبت  و تبصره ذیل آن مراتب یک نوبت 
آگهی و متذکر می گردد هر کس نسبت به ملک مورد آگهی معامله ای انجام داده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشدو یا مدعی حقی می باشد بایستی ظرف 

مدت ده روز از تاریخ انتشار این آگهی اعتراض کتبی خود را به این اداره اعلام و رسید اخذ نمایددر غیر اینصورت پس از انقضای مهلت مقرر نسبت به صدور سند مالکیت المثنی  و تسلیم آن به 
متقاضی اقدام خواهد شد. 231/ 99 م الف      تاریخ انتشار 23 /10/ 99 

محمدآرامش 
مدیر واحد ثبتی حوزه ثبت ملک قشم

قوه قضائیه 
امــاک  و  اســناد  ثبــت  ســازمان 

کشور 

فتای  پلیس  اجتماعی  معاون   سرویس حوادث// 
ناجا از دستگیری عامل انتشار کلیپ آزار و اذیت 
کودک معلــول در فضای مجازی خبر داد و گفت: 

جزئیات پرونده متعاقبا اطلاع رسانی می شود. 
سرهنگ رامین پاشایی افزود: با انتشار کلیپ آزار و اذیت 

کودک معلول در فضای مجازی که باعث جریحه دار شدن 
احساسات عمومی جامعه و تماس های مکرر هموطنان به 
این پلیس، مبنی بر شناسایی و برخورد با این فرد کودک 
آزار شــده بود، موضوع بلافاصله در کارگروه ویژه پلیس 
فتا برای رسیدگی سریع مطرح شــد. وی ادامه داد: پس 

از انجام اقدامات فنی و قانونی در پلیس فتای فرماندهی 
انتظامی استان قزوین، متهم پرونده شناسایی و دستگیر شد. 
معاون اجتماعی پلیس فتا از تحویل متهم به همراه مستندات 
جمع آوری شده برای سیر مراحل قانونی پرونده به مراجع 

قضایی خبر داد.

عامل انتشار آزار و اذیت کودک معلول در فضای مجازی دستگیر شد
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 سال بیستم شماره 3513

 فرمانداربندر خمیر در جلسه ستاد کرونا:
حفظ وضعیت فعلی بسیار مهم است

 امین درساره سرویس شهرستان// فرمانداربندر خمیر گفت:برای تغییر وضعیت 
کرونا درشهرستان تلاش های زیادی انجام شده و حفظ وضعیت فعلی بسیار مهم است 
و نباید این تلاش ها به سادگی فراموش شود.به گزارش خبرنگار دریا، فرمانداربندر 
خمیر در جلسه ستاد کرونای شهرستان بندرخمیر گفت: هرچند شهرستان بندر خمیر 
براساس رنگ بندی در شرایط کم خطر قرار گرفته است اما هرگونه عادی سازی و 
سهل انگاری ممکن است این رنگ بندی به سرعت تغییر کرده و نارنجی یا قرمز شود 
بنابراین تنها راه، همچنان رعایت پروتکل های بهداشتی است.وی در ادامه با اشاره 
بر توجه و لزوم رعایت موارد بهداشــتی در برخی اماکن در شهرستان، تاکید کرد و 
گفت:بعضی از نقاط شهرستان بویژه اسکله بندرپل جزو مناطق پرخطر محسوب می 
شوند لذا شبکه بهداشت بایستی بر این نقاط نظارت بیشتری داشته باشند.انجام مسابقات 
ورزشی باید با رعایت پروتکل ها برگزار شود و وضعیت سلامت ورزشکاران قبل از 
برگزاری مسابقات حتما بررسی شود.نظارت بر دستگاه های اداری، تولیدی، تجهیزات، 
خدماتی باید با جدیت مورد توجه تیم های نظارتی قرار گیرد.اعمال محدودیت های 
شبانه همچنان با جدیت دنبال می شود.برگزاری جشن عروسی فقط با مجوز ستاد 
کرونا و براساس دستورالعمل های بهداشتی باید انجام شود.فرمانداربندرخمیردر ادامه 
از توجه مردم به توصیه های بهداشتی و رعایت محدودیت ها در راستای پیشگیری از 
بیماری کرونا تقدیر کرد.وی ادامه داد: مردم می توانند با رعایت پروتکل ها، مانع توسعه 
این بیماری که تهدیدی برای جان انسان ها و باعث اختلال در کسب روزی حلال 
و معیشت آنان شده ،شوند.میرهاشم خواستار همچنین گفت:محققان ایرانی از ابتدای 
شیوع ویروس کرونا تلاش بی وقفه ای برای تولید واکسن کرونا داشته اند و دستیابی به 

واکسن کرونا نشانه توانمندی و پیشرفت کشور ما در این حوزه است.

تقدیر امام جمعه بندر خمیر از مشارکت اجتماعی سیمان هرمزگان
    امین درساره سرویس شهرستان// امام جمعه بندرخمیر از مشارکت اجتماعی 
سیمان هرمزگان در زمینه های مختلف توسعه ای در شهرستان بندرخمیر تقدیر کرد.

به گزارش خبرنگار دریا، مهدی باشتی مدیرعامل شرکت سیمان هرمزگان با حجت 
الاسلام شعیب صالحی امام جمعه شهرستان بندر خمیر در دفتر امامت جمعه دیدار 
و گفتگو کرد. در این دیدار امام جمعه شهرستان بندرخمیر ضمن تشکر از زحمات 
مجموعه شرکت سیمان هرمزگان اظهار داشت:  یکی از مجموعه های صنعتی که 
حضور فعال و پررنگ در عرصه های اجتماعی شهرستان بندرخمیر حضور دارد، 
شــرکت سیمان هرمزگان است. وی افزود: با جرات می توان بیان کرد که مجموعه 
شــرکت سیمان هرمزگان یک مجموعه  فعال و اثر گذار در فعالیت های اجتماعی 
فرهنگی و ورزشی در شهرستان بندرخمیر است و الگویی برای دیگر صنایع در زمینه 
مشارکت همه جانبه در امور پیرامون خود بشمار می رود.حجت الاسلام صالحی با 
بیان این که همکاری صنایع در رفع مشکلات مردم ساکن در مناطق همجوار آنها 
می تواند یک همدلی و وفاق در جامعه و احساس مطلوب در وجود مردم خلق کند، 
عنوان داشت: انتظار این است که دیگر صنایع نیز به جد در این زمینه مشارکت داشته 
باشند.مهدی باشتی مدیرعامل شرکت سیمان هرمزگان نیز در این دیدار ضمن تشریح 
عملکرد مجموعه شرکت سیمان عنوان کرد: تمامی فعالیت های شرکت سیمان در 
تمامی ابعاد در مسیر خدمات دهی به مردم است و این مجموعه تلاش خود را در این 
زمینه مضاعف کرده است.وی گفت: در حوزه مسئولیت اجتماعی در همه زمینه های 
فرهنگی و اجتماعی و ورزشی تا حد امکان رسالت خویش را انجام خواهیم داد. در 
پایان امام جمعه شهرستان بندرخمیر با اهدای لوح سپاس از خدمات و فعالیت های 

مدیر عامل شرکت سیمان هرمزگان تقدیر و قدردانی کرد.

خبری

شهرستان

در زمان آغاز آتش سوزی می توان با پاشیدن خاک و آب 
و یا کوبیدن وسیله های در دسترس آن را خاموش کنیم

روابط عمومی اداره کل
منابع طبیعی و آبخیزداری هرمزگان

هم استانی های عزیز ، کشاورزان و مرتعداران گرامی برای جلوگیری از آتش سوزی جنگل ها و مراتع یادمان باشد :

      آگهی تغییرات  
 

شــرکت مهندسی خورشید عمران نما شــرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 19534 و شناسه ملی 10320322186 به استناد صورتجلسه هیئت 
مدیره مورخ 1399/10/10تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - سمت اعضای هیئت مدیره به قرار ذیل تعیین گردید : آقای محمد مخلصی زاده به شماره ملی 
4690071071 به سمت رئیس هیئت مدیره آقای رامین اردشیری به شماره ملی 2360177745 به سمت مدیر عامل و عضو هیات مدیره - کلیه اسناد و 
مدارک و اوراق بهاء دار شرکت از قبیل چک ، سفته ، بروات ، قراردادها و عقود اسلامی و سایر نامه های اداری به امضاء مدیرعامل همراه با مهر شرکت 

معتبر می باشد.
 اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندرعباس

)1076917( 

 
آگهی حصر وراثت  

خانم کلثوم منصفی فرزند مرادی به شــماره ملی  272 885 869 5شــرح دادخواست به کلاسه 97/ 99 سردشت  از این شورا درخواست گواهی 
حصر وراثت نموده وچنین توضیح داده که همسرش مرحوم خیرک دلنواز فرزندشیرو به شماره ملی 969 884 869 5  متولد 1/ 10 /1306 که در 
تاریخ 25/ 4 /1392 که در آخرین اقامتگاه خویش به رحمت ایزدی پیوسته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به 1-کلثوم منصفی فرزند 

مرادی به شماره ملی  272 885 869 5 2-علی دلنواز فرزند خیرک به شماره ملی 910 476 600 58  3-منصور دلنواز فرزند خیر ک به شماره ملی 
617 84 600 58  4-عزیز دل نواز فرزند خیرک به شــماره ملی 799 6  6000 58  5-حســن دلنواز فرزند خیرک به شماره ملی 200 53 9 869 5  

6-موسی دلنواز فرزند خیر ک به شماره ملی 247 894 869 5  7-حمید دلنواز فرزند خیرک به شماره ملی 802 6 6000 58  8-حیدر دلنواز فرزند خیرک به شماره ملی 802 
6 6000 58 9-فاطمه دلنواز فرزند خیرک به شماره ملی 5869894255 10-آمنه دلنواز فرزند خیر ک شماره ملی 197 953 869 5  11-مریم دلنواز فرزند خیرک به شماره 
ملی 410 980 869 5  12-زینب دلنواز فرزند خیرک  189 953 869 5  اینک با انجام تشریفات مقدماتی  درخواست مزبور  رایک نوبت به مدت یک ماه آگهی  می نماید 

تا هر کسی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد .
مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد- محسن چابک

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسامی ایران

آگهی حصر وراثت 
خانم ماهان بیت اله زاده فرزند علی به شماره ملی 916 1 6000 58 دادخواست به کلاسه 51 /99 شعبه سردشت از این شورا درخواست گواهی حصر وراثت 
نموده و چنین توضیح داده که همسرش مرحوم خدابخش بیت اله زاده فرزند داد مراد به شماره ملی  731 901 869 5 و متولد 20 /12 / 1359 در تاریخ 18/ 
9/ 1391 بدرود زندگی گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم منحصر است به 1-ماهان بیت اله زاده فرزند  علی  916 1 6000 58 2-ستایش بیت اله زاده فرزند 
خدابخش به شماره ملی 241 221 860 5 3- کبری بیت اله زاده فرزند خدابخش به شماره ملی  635 234 860 5 4-محمد بیت اله زاده فرزند خدابخش به 

شماره ملی 839 191 860 5 اینک با انجام تشریفات مقدماتی  درخواست مزبور  رایک نوبت به مدت یک ماه آگهی  می نماید تا هر کسی اعتراضی دارد و یا 
وصیتنامه از متوفی نزد او باشد از تاریخ نشر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد و الا گواهی صادر خواهد شد . 

مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد -محسن چابک

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسامی ایران

آگهی حصر وراثت 
آقای هاشم حق شناس فرزند حسین به شماره ملی 316 953 869 5 دادخواست به کلاسه  49 /99 شعبه سردشت  از این 
شورا درخواست گواهی حصر وراثت نموده و چنین توضیح داده که پدرش مرحوم حسین  حق شناس فرزند شهداد به 
شماره ملی 652 883 869 5 و متولد 3/ 11/ 1317 در تاریخ 1397/8/14بدرود زندگی گفته ورثه حین الفوت آن مرحوم 

منحصر است به 1-هاشم حق شناس فرزند حسین به شماره ملی  316 953 869 5   2-مراد حق شناس فرزند حسین
 308 953 869 5 3-شمسی حق شناس فرزند حسین به شماره ملی 488  893 869 5  4-علی حق شناس فرزند حسین 
به شــماره ملی  911 150 860 5 5-سهراب حق شناس فرزند حســین به شماره ملی  941 980 869 5 6-تلی خاتون 

خودستانی فرزند مراد به شماره ملی 984 696 869 5 اینک با انجام تشریفات مقدماتی  درخواست مزبور  رایک نوبت به مدت یک ماه آگهی  
می نماید تا هر کســی اعتراضی دارد و یا وصیتنامه از متوفی نزد او باشــد از تاریخ نشــر آگهی ظرف یک ماه به شورا تقدیم دارد و الا گواهی 

صادر خواهد شد .
مسئول شورای حل اختلاف شهرستان بشاگرد -محسن چابک

قوه قضائیه 
دادگستری جمهور ی اسامی ایران

برگ سبز خودرو پیکان وانت مدل ۱۳۸۵ رنگ سفید به شماره پلاک ۹۳۱ ط ۴۴ ایران ۸۴ و شماره موتور
  ۳۸۹ ۳۳ ۸۵۰ ۱۱۲ و شماره شاسی ۴ ۹۰۰ ۲۱۹ ۱ به نام نعمت اله دادزری مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط 

می باشد

مفقودی

آگهی تغییرات  
 شرکت مهندسی خورشید عمران نما شرکت با مسئولیت محدود به شماره ثبت 19534 و شناسه ملی 10320322186 به استناد صورتجلسه مجمع عمومی 
فوق العاده مورخ 1399/10/10تصمیمات ذیل اتخاذ شد : - آقای حمیدرضا آتش شیرازی به شماره ملی 2295603730 با دریافت 5.000 ریال سهم الشرکه 
خود از صندوق شرکت از شرکت خارج و دیگر هیچ گونه حق و سمتی ندارد. - خانم مریم عرفانی به شماره ملی 3071170513 با دریافت 1.000.000 
ریال ســهم الشــرکه خود از صندوق شرکت از شرکت خارج و دیگر هیچ گونه حق و سمتی ندارد. - آقای حسن تدو به شماره ملی 3459711450 با 
دریافت 995.000 ریال سهم الشرکه خود از صندوق شرکت از شرکت خارج و دیگر هیچ گونه حق و سمتی ندارد. - در نتیجه سرمایه از 4.000.000 ریال 
به 2.000.000 ریال کاهش یافت و ماده مربوطه در اساسنامه اصلاح گردید . - میزان سهم الشرکه هر یک از بعد از کاهش سرمایه به شرح ذیل میباشد : 
1-آقای رامین اردشیری به شماره ملی 2360177745 دارای 1.00.000 ریال سهم الشرکه 2- آقای محمد مخلصی زاده به شماره ملی 4690071071 دارای 

1.000.000 ریال سهم الشرکه 
اداره کل ثبت اسناد و املاک استان هرمزگان

 اداره ثبت شرکت ها و موسسات غیرتجاری بندرعباس
)1076915( 

قوه قضائیه 
امــاک  و  اســناد  ثبــت  ســازمان 

کشور 

قوه قضائیه 
امــاک  و  اســناد  ثبــت  ســازمان 

کشور 

 (
قسمت اول(

شهر هنگویه در پسکرانه های خلیج فارس از شهرهای با 
اقلیم گرم و خشک می باشد. 

برکه ها در هنگویه نماد معماری ســنتی بوده و به اشــکال 
متعدد ساخته می شــده است. برخی از برکه مستطیل شکل 
بوده و برخی از آن ها شکل استوانه ای داشتند. برخی دارای 
سقف بوده و برخی بدون سقف بودند. اما نگرش ساخت برکه 
های متعدد در شکل های متعدد، مربوط به کم آبی، نگهداری 
آب و اقلیم جنوب ایران می باشــد. برکه های کوچک حتی 
در درون کوه ها و مسیرهای سنگلاخی و کوهستانی هنگویه 
هم ساخته می شــده است. با توجه به کوه های متعددی که 
اطراف شــهر هنگویه وجود دارد و استفاده مردم هنگویه از 
دشــت و کوه های هنگویه برای تفریح و گردش، برکه های 
متعددی در کوه و دشــت هنگویه ساخته شده اند. معماران 
هنگویه که به ســاخت برکه ها مبادرت می کردند، معماران 
خاصی بودند و هر معماری نمی توانســت اقدام به ساخت 
برکه نماید. چون می بایست بین گودی و سقف برکه تناسب 
وجود داشته باشــد تا باعث ماندگاری برکه گردد. تا پیش 
از این که گودی برکه ها به صورت ســیمانی ســاخته شود، 
به جای ســیمان از ساروج اســتفاده می شد. فراهم آوردن 
ساروج بســیار زمانبر بود و به همین دلیل نیز ساخت برکه 
بســیار طولانی می گردید. از سوی دیگر در گذشته گودی 
برکه ها با دســت حفر می گردید، اما در حال حاضر گودی 
برکه های بزرگ و متوسط بوسیله لودر حفر می گردد. برخی 
از برکه های خیلی قدیمی هم در ساختن گودی و هم سقف 
آن از ساروج استفاده شــده و عمر برخی از آن ها نزدیک 
به هفتاد الی هشــتاد سال می باشد. بیشتر تخریب سقف در 
برکه هایی اســت که گودی آن ها بسیار بزرگ است. برخی 
از برکه های شــهر هنگویه نیز به دلیل بزرگ بودنشان سقف 
کامل ندارند. این نوشتار که با حمایت های فرهنگی شورای 
اسلامی شهر هنگویه و شهردار این شهر تاریخی جناب آقای 
مهندس محمد اسفندمر به رشــته تحریر در می آید در نظر 
دارد به معماری برکه در شهر هنگویه در بستر زمان بپردازد و 
نشان دهد که سیر تحول معماری برکه ها در شهر هنگویه به 
چه صورت بوده است. علاوه بر آن مدیریت برکه ها و شیوه 

برداشتن آب از آن ها و تمیز کردنشان چگونه بوده است.
هنگویه همواره جمعیت نســبتا زیــادی در منطقه فرامرزان 
داشته است. مسئله آب و شیوه نگهداری از آب های سطحی 
در جنوب ایران و شهر هنگویه از اهمیت خاصی برخوردار 
است. مردم شهر هنگویه همواره به شیوه های متعدد در جمع 
آوری آب های سطحی که در اثر بارندگی جاری می شود، 
 کوشــا بودند. ایجاد خمره ها در مسیر آب های جاری در 
 دره ها و کوه ها در همین راســتا صورت می گرفته اســت.

 برکه ها نماد سازگاری مردم شــهر هنگویه با طبیعت گرم 

و خشــک جنوب ایران است. این برکه ها که بیشتر توسط 
خیرین و افراد ثروتمند در مکان های متعدد از شهر هنگویه 
و اطراف آن و در مســیر آب ســاخته شده اند، در بسیاری 
از موارد نام آن ها برگرفته شــده از نام ســازندگان آن ها 
می باشــد. گاها هم نام یک مــکان جغرافیایی بر برکه قرار 

می گرفت.
تا کنون از برکه تعاریف متعددی شــده اســت. در مجموع 
برکه، آب انبار، منبع، مصنعه، منبــع، حوض، آبگیر، تلاب، 
نوعی مخزن آب سرپوشــیده، آب بندی شده و غالبا ساخته 
شــده در پایین تر از ســطح زمین که به منظور ذخیره آب 
آشــامیدنی و برای ایام کم آبی یا پایداری در برابر دشــمن 
در هنگام محاصره شــدن و گاه اســتفاده از آب خنک در 
تابســتان، در شهرها، روستاها، دژها، مسیر راه های کاروان 
رو و در دل کوه ها ســاخته شــده اســت. این نوع مخازن 
آب در بیشــتر نقاط ســرزمین ایران بــه آب انبار معروف 
اســت)گلزاری،1357،ص147( در منابع قدیم اســلامی به 
زبــان عربی ظاهرا واژه های اصطخر یــا برکه برای منبع یا 
مخزن سر پوشیده آب به کار رفته است.)ایرانیکا( واژه برکه 
چنانکه دیده شــد در منابع فارسی متاخرتر اسلامی دقیقا به 
این معنی)آب انبار( بســیار به کار برده شــده است. اما در 
مورد تاریخچه برکه باید عنوان کرد که انبارهای ذخیره آب 
در آغــاز گودال هایی بود که خود بــه خود از آب باران و 
ســیلاب ها پر می شد. به تدریج بشــر خود به انبار کردن 
آب در این گودال ها پرداخت و سرانجام با ایجاد انبارهای 
آب در جاهای مورد نیاز خود اقدام کرد. با پیشــرفت تمدن 
روش های ذخیره آب نیز تکامل یافت. در تمدن های ایران، 
مصر و بین النهرین آب را در انبارهای سرپوشیده غیر قابل 
نفوذی که از تبخیر شــدن آب و آلودگی آن جلوگیری می 
کــرد، ذخیره می کردند. در کشــورهای یونان و روم نیز از 
این شیوه برای ذخیره آب استفاده می شد)فرشاد،ص217 و 
218( تاریخچه قدیمی ترین برکه در شهر و اطراف هنگویه 
هم به خوبی مشــخص نیست اما برکه های قدیمی خیلی در 
مقیاس کوچکتر ساخته می شدند. برکه های ساروجی جمع 
و جور و کوچک همواره در شــهر هنگویه و مناطق اطراف 

دیده می شد.
 در ایــران و به ویژه مناطق جنوبی ایران که  شــهر هنگویه 
نیز جزء آن می باشــد، از روزگاران کهن به علت کمبود آب 
در بخش عمده ای از این سرزمین، ارزش و اعتباری بسیار 
بــرای آب قائل بودند و آب انبار یکی از بناهایی بود که  از 
زمان های بســیار دور برای تامین و نگهداری آب به ویژه 
در مناطقی که به آب دائمی)چشمه و قنات( یا فصلی)باران( 
 متکی بود، ابداع شــد و توســعه یافت. یکی از کهن ترین 
نمونه هــای آب انبار در ایران در کنــار محوطه چغازنبیل 
مربــوط به هزاره 2 ق.م. و در دوره شــکوفایی تمدن ایلام 
به دســت آمــده اســت.)ورجاوند،ص2( ولی ایــن اندازه 
 اطلاعات و مدارک برای بررسی دقیق مصالح، ابزارها، سبک 
و روش های  معماری آب انبارها در روزگار کنونی کفایت 

نمی کند. با وجود این  بــا اتکا بر این آثار و رواج احداث 
 قنوات، ســدها و بندها در دوره اشــکانیان و ساسانیان که
 می تواند بیانگر پیشرفت عمده ای در تکنیک های ساختمانی 
باشد)ایرانیکا( و با عنایت به این مبحث که معماری این نوع 
ســاختمان ها جدا از اصول و روش ساختمانی دیگر بناها 
نبوده و همچنین با توجه به این مهم که عناصر و اصول به کار 
گرفته شــده در روزگاران نزدیک به عصر ما، حتی در عصر 
 ما میراثی از ســنت های کهن معماری این ســرزمین است، 
می توان با احتیاط حدس هایی زد: مثلا در این دوران ایجاد 
گنبد بر روی مقاطع مربع در اندازه های نسبتا کوچک مقدور 
بوده است. از این رو می توان تصور کرد که آب انبار در این 
روزگار با مخازن مکعب شــکل و پوشش هایی به صورت 
طاق های چهارترک ساخته می شده است. در شهر هنگویه 
 و مناطق اطــراف آن برکه های ســتوندار وجود ندارد، اما
برکه های استوانه ای به وفور دیده می شود. بیشتر برکه های 
هنگویه که توسط معماران هنگویه ای ساخته شده است، در 
شهر، حاشیه شهر  و در دشت و کوه قرار دارند و در گذشته 
آب را با شــیوه های متعدد از برکه بــه منزل می آوردند و 
زمانی که در هنگویه آب لوله کشــی نبود، در بیشتر خانه ها 
چاه آب وجود داشت و آب برکه بیشتر برای نوشیدن استفاده 
شده و مصارف شستشــو و غیره نداشته است. در معماری 
برکه های شهر هنگویه از بادگیر در برکه جهت خنک شدن 
آب اســتفاده نشده است. معماران هنگویه ای در بستر زمان 
یاد گرفته بودند که اســتقامت برکه های مدور از مستطیلی 
بیشــتر است و به همین دلیل هم اکثر برکه های شهر هنگویه 

 و اطراف هنگویه به صورت مدور ســاخته شده اند. ساختن
 برکه های مــدور برای معماران هنگویــه ای و فرامرزانی 
ســخت تر بوده اما آن ها چنان ممارستی در این کار داشتند 
که در نوع خود منحصر به فرد بوده است. برخی از برکه های 
موجود در هنگویه هم ممکن است فقط توسط خود معماران 
هنگویه ساخته نشده باشند، اما بیشتر آن ها توسط معماران 

محلی ساخته شده اند.
برکه دارای ســاختار جالب توجهی اســت. وجود برکه در 
مناطق جنوبی ایران و شــهر هنگویه یعنی آرامش و اطمینان 
مردم هنگویه از این مهم که در تمام سال می توانند آب برای 
نوشیدن داشته باشند. در گذشته به خوبی شیوه برداشت آب 
از برکه های هنگویه مدیریت می شــد و معمولا در گذشته 
هــای دور آب را با کندر و حلب و یا برداره که بر چارپایان 
می گذاشــتند، از برکه ها به خانه ها حمل می کردند. بارش 
باران را با پرشــدن برکه ها اندازه گیری می کردند و وقتی 
باران می بارید و برکه ها پر نمی شــد، عنوان می نمودند که 
بارانش شدتی نداشــته است. تمیز کردن برکه ها نیز معمولا 
در فصل تابســتان که بارندگی کمتر بود، صورت می گرفت. 
کدخــدای هنگویه بر امور برکه ها به خوبی نظارت می کرد 
و بــرای تمیز کردن برکه مــردم هنگویه به ویژه جوانان این 
 شــهر به صورت خودجوش و با مدیریت کدخدا مشارکت 
می کردند. معمولا برکه هایی که در کوه و مناطق سنگلاخی 
قرار داشت، کمتر نیاز به تمیز کردن داشت. ولی برکه هایی که 
در دشــت هنگویه قرار داشتند، معمولا هر ساله یا چند سال 

یکبار از گل و لای تمیز می شدند.

نگاهی به سیر تحول معماری برکه ها در شهر هنگویه
                                                           

 M.hassannia gMail.coM@
 دکتر محمد حسن نیا/ دریا
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 سال بیستم شماره 3513

سامت

 فروردین :
به نظر می رسد امروز خیلی از خودتان مطمئن 
باشید،  اما این اعتماد به نفس کاذب شما ممکن 
اســت بسیار غلط باشد اگر شــما زمانی برای 
این نگذارید که دیگران را به خوبی زیر نظر بگیرید. اکنون بسیار 
راحت است که یک نکته جزیی اما بسیار مهم را از دست بدهید،  
که می تواند در زمان و پول شما صرفه جویی کند و برای تان مفید 
باشــد. کار زیرکانه شما اکنون این است که کارهایی که قبلا کرده 
ایــد و حرفهایی را که قبلا گفته اید را دوباره چک کنید،  به خاطر 
 اینکه دوستانتان ممکن اســت از این اطلاعات غلطی که شما به

 آنها داده اید صدمه ببینند.
  اردیبهشت:

آهســته کردن سرعت خود به سوی پیشرفت به 
نظر نمی رسد اکنون برای شما زیاد مهم باشد به 
خاطر اینکه شما هر چیزی که بسیار مهم تر از آن  
 باشــد را ترجیح می دهید. اگر احساس کنید که کاری را به اتمام 
رسانیده اید خود را از آن کار کنار می کشید. شما می خواهید دیگران 
بدانند که شما چقدر در کار خود با استعداد و شایسته هستید. اما  
بهتر اســت که زمان خود را از دست ندهید و کاری را که درست 
است انجام دهید به جای اینکه بخواهید دیگران را  با کارایی خود 

تحت تاثیر قرار دهید.
   خرداد :

سیاره حاکم شما پا به نهمین خانه ایده های بزرگ 
شما گذاشته است،  و شما را مجبور می کند تا قبل 
از اینکه سفر خود را آغاز کنید، برنامه های خود را 
دوباره تخمین زده و برآورد کنید. اگر مجبور شدید زمان سفر خود 
را عقب بیندازید نگران نشوید. بسیار مهم است که  اول مهیای سفر 
شوید و نقطه شروع خود را انتخاب کنید به جای اینکه با شتاب و 
عجله آن کار را انجام دهید و  بخواهید بدون درنظر گرفتن جزییات 

به اهداف خود برسید.
  تیر : 

اگر کسی امروز به شما اصرار کند که برنامه های 
تان را تغییر دهید،  شــما عکــس العملی کاملا 
سرسختانه و لجوجانه نشان می دهید، مخصوصا 
اگر خودتان بدقت تمام جوانب را سنجیده باشید و بخواهید کاری را 
انجام دهید که بیشترین درک را به شما می دهد. شما می خواهید که 
ارتباط تان  با دیگران را ادامه بدهید،  اما نمی خواهید که برنامه های 
شــخصی خود را به خاطر این قربانی کنید که مورد قبول اجتماع 
باشید. کمی  توافق داشتن بخشی از یک مذاکره سالم است، اما از 
نظرات شخصی خود در مذاکره دست نکشید و تسلیم آرای دیگران 

نشوید.
  مرداد :

اســتراحت و آرامش به نظر می رسد امروز بهترین 
کار برای شما باشــد، اما بخش فعال زندگی شما 
ممکن است کمی  بیشتر سرکشی کند و خودش را 
نشان دهد. شما دوست دارید که موقعیت کنونی را از دست ندهید. 
اطلاعات ارزشمند می تواند معنی متفاوتی از شکست و موفقیت 
بدهد. به چیزی که فکر می کنید در حال یاد گرفتن آن هستید اعتماد 
نکنید بلکه به چیزی که  تاکنون داشته اید تکیه کنید و به اینکه به 

چه چیزی باور دارید.
  شهریور :

سیاره حاکم شما یعنی عطارد ششمین خانه از کار 
شما را امروز فعال می کند و باعث سریع تر شدن 
ادراک و آگاهی شما می شود. به نظر می رسد که شما 
هیچ فرصتی را برای پیشرفت و ترقی از دست نمی دهید، اما این تا 
زمانی امکان پذیر است که شما تمرکز خود را بر کارتان از دست 
ندهید. خوشبختانه، اکنون شما قادر هستید که از زمانتان لذت کافی 
را ببرید، حتی زمانیکه شما به سختی کار می کنید فرصت تفریح و 

شادی را از خودتان دریغ نمی کنید.
  مهر : 

طلبیدن صداهای خوشــایند ایــده خوبی به نظر 
می رســد،  اما اگر بخواهید مســیرتان را نادرست 
انتخــاب کنید و پیــش بروید خــود را در میان 
اشتباهات خنده داری غرق می کنید. راحت است که فرض کنید که 
هر چیزی به خودی خود درست می شود، اما این تصور امکان پذیر 
نمی شود مگر اینکه شما کارتان را بدرستی به انجام برسانید. درباره 
کاری که قولش را داده بودید تجدیدنظر کنید و درباره کاری که در 

بخش شما احتیاج چندانی به تلاش ندارد مذاکره کنید.
  آبان :

شما امروز مســتقیما درک می کنید که دیگران چه 
می خواهند و این می تواند شما را در محل کارتان 
 به طرز شــگفت انگیزی کمک کند. اگر می دانید 
وظیفه تان چیست برای چه منتظر ایستاده اید تا رییس تان بیاید و 
کار شما را برایتان تعیین کند؟ زود آغاز کردن و به دقت انجام دادن 
آن می تواند روز شــما را به روزی لذت بخش و موفق تبدیل کند 
و کمک می کند تا زودتر از آنچــه که فکرش را بکنید کارتان را 

تمام کنید.
  آذر :

شــما پاهایتان را امــروز روی زمیــن دارید، 
و خوشــبختانه، مــاه اکنون به نهمیــن خانه از 
ماجراجویی های شما نیرو می دهد. شما آماده یک 
سفر بزرگ هستید، اولین چیزی که نیاز دارید این است که جزییات 

را یکی بعد از دیگری در نظر گرفته و انجامشان دهید.
  دی :

شما امروز از سر و صدا گیج و پریشان نمی شوید. 
در حقیقت،  امروز حتی برایتان راحت تر است که 
از مســیر تنگ و محدود و اختصاصی به سمت 
اهداف پیش بروید. در واقع امروز روزی است که شانس با شما یار 

است و به هر جا که بخواهید می رسید. 
   بهمن :

ممکن است شما اعتقاد داشته باشید که قهرمان 
جایگاه های میان راه هستید که می تواند به راحتی 
حمایت شود. شــما واقعا مایل هستید با چشم 
اندازهای خود با کسی دیگر شریک شوید،  اما هر کلامی  که شما 
بگویید ممکن است باعث ایجاد اختلاف و درگیری شود و طرف 
مقابل را خشمگین کند،  حتی اگر قصد شما این نباشد که باعث ایجاد 

این تعارض شوید. 

  اسفند : 
با وجود اینکه شــما این توانایی را دارید که کاری 
را به دقت بررســی کرده و آن را به معانی تشکیل 
دهنده اش تقســیم کنید، اما سعی کنید تا  آن را به 
کاری زیادی تبدیل نکنیــد و به خود نگویید که باید آن را حتما 

همین الان انجام دهید. 

سرویس ســلامت // پس از تزریق موفقیت آمیز 
داوطلبان  اولین  به  برکت«  »کوویران  واکســن 
تزریق و عدم بروز عــوارض و صدور مجوزهای 
لازم، تزریق واکســن ایرانی کوویران برکت به 

دومین گروه هفت نفره از داوطلبان آغاز شد. 
 پــس از تزریــق موفقیت آمیز واکســن "کوو ایران 
برکت" بــه اولین داوطلبــان تزریق و عــدم بروز 
عوارض و صدور مجوزهای لازم، تزریق واکســن 
ایرانی کووایران برکــت به دومین گروه هفت نفره از 

داوطلبان آغاز شد.
در حاشــیه این برنامه ، دکتر مینو محرز عضو کمیته 
علمی ســتاد ملی مقابله با کرونا و مجری فاز بالینی 
واکســن و دکتر حامد حسینی مدیر مرکز کارآزمایی 
بالینی دانشــگاه علوم پزشــکی تهران و مسئول تیم 
نظارت بر آزمایشات انســانی واکسن تولیدی ستاد 
اجرایــی فرمان امام باحضــور در جمع خبرنگاران 
درخصــوص اجــرای مرحله اول تســت انســانی 

توضیحاتی را ارائه کردند.

 حامد حسینی مدیر مرکز کارآزمایی بالینی دانشگاه 
علــوم پزشــکی تهران و مســئول تیم نظــارت بر 
آزمایشات انسانی واکسن کوو ایران برکت گفت: پس 
از اخذ مجــوز از کمیته پایش ایمنی و داده مطالعات 
بالینی ، تزریق واکســن به گروه ســوم از داوطلبان 
آغاز شــد.وی افزود: ابتدا بر روی 3 نفر و فردا به 4 
داوطلب ازاین گروه واکسن تزریق میشود و این فاز 
از تست انسانی تا تزریق بر روی 56 نفر ادامه خواهد 
یافت.حســینی ادامه داد: امیدواریم ابتدای بهمن ماه 
بتوانیم نتایج را به کمیته پایش ارســال کنیم تا مجوز 
تست واکســن برای فاز دوم صادر شود. مسئول تیم 
نظارت بر آزمایشات انسانی واکسن کوو ایران برکت 
ادامه داد: به صراحت میتوانیم بگوییم این واکســن تا 
این لحظه به طــور کامل ایمن بوده و هیچ کدام از 7 
نفری کــه در دو مرحله قبل واکســن به آنها تزریق 
شــده ، هیچگونه عارضه ای نداشتند و به همین دلیل 
هم مجوز تست انسانی برروی گروه سوم صادر شده 

است.

مینو محرز مجری فاز بالینی واکسن کوو ایران برکت 
نیز اظهار کرد : بعد از سالها که واکسن سازی در ایران 
انجام نمی شد این اولین باری است که با رعایت تمام 
قوانین بین المللی و حتی رعایت پارامترهایی بســیار 
ســخت گیرانه تر از قواعد سازمان جهانی بهداشت ، 
ساخت و تست واکســن ایرانی کرونا درحال انجام 
اســت.عضو کمیته علمی ستاد ملی مقابله با کرونا با 
بیان اینکه من بــه عنوان مجری طرح فاز بالینی این 
پروژه در کنار دکتر صالحی و دکتر طبرســی نظارت 
لحظه به لحظه انجام میدهیــم، ادامه داد: تمامی این 
اقدامات برای آن اســت که بتوانیم به مردم اطمینان 
دهیم که واکسنی ایمن و قابل قبول ساخته شده است.
محــرز ادامه داد: 7 داوطلبی که تاکنون واکســن  بر 
روی آنها تســت شده، هر روز به طور مرتب ویزیت 
میشوند و تاکنون هیچ عارضه ای بر روی آنها مشاهده 
نشده اســت.او با بیان اینکه در فاز بعدی با بررسی 
میزان اثربخشی واکسن میتوانیم متوجه شویم کارایی 
واکسن تا چه حدی است، افزود: عملکرد ما در این 

پروژه توســط کمیته ی دیگری نظارت خواهد شد که 
اعضای این کمیته شــامل مقامات وزارت بهداشت، 
نماینده ســازمان غذا و دارو و سایر مراجع ذیصلاح 
هستند.عضو کمیته علمی ســتاد ملی مقابله با کرونا 

افزود: بعد از تزریق واکسن به 56 نفر، اواسط اسفند 
ماه وارد فاز دوم تســت انســانی واکسن میشویم و 
ان شــالله در بهار سال آینده تزریق عمومی واکسن به 

مردم شریف کشورمان صورت خواهد گرفت.

تزریق واکسن ایرانی کرونا به سومین گروه داوطلبان 

 سرویس سلامت // رئیس مرکز بهداشت شهرستان 
بندرعباس در خصوص بســیج ملی تغذیه گفت: در 
شرایط فعلی کرونا، رعایت اصول تغذیه سالم در کنار 
پیروی از پروتکل های بهداشتی پیشگیری و کنترل 
بیماری کووید ۱۹ برای تقویت سیستم ایمنی بدن حائز 

اهمیت است.
به گزارش خبرنگار دریا ؛ دکتر عبدالجبار ذاکری افزود: اصول رعایت 
تغذیه سالم در شرایط عادی لازمه یک زندگی سالم بر محور توسعه 
پایدار در هرجامعه ای است، اما وقتی با بحرانی مانند کرونا مواجه 
می شویم، رعایت اصول تغذیه سالم یکی از ارکان مهم و اساسی در 
تامین سلامت و کوتاه تر کردن دوران این بحران اهمیت پیدا می کند.  
وی عنوان کرد: تغییر الگوی غذایی در دوران قرنطینه و محدودیتهای 
اجتماعی ناشی از شیوع ویروس همه گیر کرونا، ضرورت ماندن در 
منزل موجب تغییراتی در الگوی غذایی خانواده شده، ریزه خواری و 
مصرف تنقلات کم ارزش غذایی، افزایش زمان تماشای تلویزیون، کار 
با کامپیوتر و تبلت و شبکه های مجازی و در نتیجه کاهش تحرک 
بدنی از عواملی است که با بروز اضافه وزن و چاقی و برخی کمبود 
های تغذیه ای می تواند موجب تضعیف سیستم ایمنی بدن شده و 
شــانس ابتلا به کرونا را افزایش دهد و در صورت ابتلا به بیماری 

روند بهبودی را با تاخیر مواجه سازد.رئیس مرکز بهداشت شهرستان 
بندرعباس اضافه کرد: در سال جاری، همانند سال های گذشته مقرر 
شده است که بسیج ملی تغذیه با شعار " تغذیه سالم برای پیشگیری 
از کرونا " از 15 تا 3۰ دی ماه در سراســر کشور برگزار گردد.دکتر 
ذاکری تصریح کرد: با تغذیه صحیح و تقویت سیستم ایمنی بدن می 
توان از ابتلا به کرونا پیشــگیری کرد ولی باید توجه کنیم که تغذیه 
صحیح به معنی مصرف مواد غذایی گران قیمت نیست بلکه با استفاده 
از جایگزین های مواد غذایی می توان تغذیه ای صحیح و متناسب با 
اقتصاد خانواده داشت.ذاکری اظهار کرد: سامانه تلفنی 4۰3۰،  یکی 
از اقدامات مهمی است که در شرایط فعلی به دلیل عدم امکان مراجعه 
حضوری جمعیت به مراکز خدمات جامع سلامت برای ارائه خدمات 
مشاوره تغذیه برنامه ریزی گردیده است و همه روزه به صورت شبانه 

روزی پاسخگوی سوالات تغذیه ای تماس گیرندگان هستند.
وی تاکید کرد: در شــرایط کنونی لازم است آحاد جامعه اطلاعات 
 و پیامهای مربوط به تغذیه صحیح و ســالم را از طریق منابع معتبر 
رسانه ای دریافت نمایند.رئیس مرکز بهداشت شهرستان بندرعباس 
عنوان کرد: برای داشتن بدن سالم، باید "تغذیه سالم " داشته باشیم و 
بدن سالم سپری قوی در  برای ابتلا به بیماری است و تغذیه سالم، شاه 

کلید پیشگیری از کرونا است.

  رئیس مرکز بهداشت شهرستان بندرعباس: 
رعایت اصول تغذیه سالم در کنار پیشگیری از کرونا حائز اهمیت است

 سرویس سلامت // یک فوق تخصص 
عفونی کودکان با اشــاره به این که 
کودکان و افراد زیر ۲0 سال بیشتر 
گونه ی جهش یافته  به  ابتلا  مستعد 
کرونا هســتند، گفت: متاســفانه 
کــودکان در کارآزمایــی بالینی و 
نیستند و  واکسیناسیون های کرونا 

این یکی از نگرانی های ما است.
 اگــر این ویروس جهش یافته قرار باشــد 
گسترده شود، آن وقت با گروه مستعدِ ابتلایی 
روبه رو هستیم که واکسن هم نزده اند. دکتر 
علیرضا ناطقیان ، با اشــاره به اینکه کیس 
جدیــد ابتلا به کرونا در اطفال کاهش یافته 
است، گفت: به نظر می رسد با موارد کمتری 
از کرونا روبرو هستیم اما متاسفانه با عوارض 
دیگری از کرونا روبرو هستیم. این عارضه را 
به نام بیماری التهابی ناشی از کرونا در اطفال 

می بینیم و موارد قابل توجهی از آن داریم.

وی افزود: کودکان مبتلا به این عارضه معمولا 
چندان بیماری را به دیگران منتقل نمی کنند، 
اما خودشان در خطر عوارض قلبی، کبدی، 
کلیوی و ... هستند. به همین دلیل همچنان 
قســمت هایی از بخش های اطفال را برای 
بستری این کودکان در نظر می گیریم.وی با 
بیان اینکه اعلام اینکه چند درصد از کودکان 
مبتلا به کرونا چنین عوارض سختی را تجربه 
می کنند راحت نیست، اظهار کرد: زیرا نیاز به 
تحقیقات بیشتر در این زمینه است اما ممکن 
است بحث ژنتیک و زمینه ارثی و پاسخ دهی 
سیســتم ایمنی بدن کودکان در میزان بروز 
بیماری موثر باشــد. اکثر کودکانی که این 
عوارض را تجربه می کنند و نزد پزشــک 
می آیند معمولا زمینه آلرژی و حساسیت های 

مختلف را داشتند.
ناطقیان ادامه داد: اولیــن بار چند ماه قبل 

صحبت پیرامون این نوع کودکان در انگلستان 
مطرح شد و می بینیم در اکثر دنیا کودکان با 
عوارض کرونا کــه ارگان های مختلف را 

درگیر می کند روبرو هستند.
وی با تاکید بر اینکه طی چند ماه گذشــته 
تجربیات خوبی در زمینــه درمان کرونا به 
دست آمده اســت، اظهار کرد: با تشخیص 
زودرس و درمان ســریع بــه تمام بیماران 
کمک کردیم و شاید کمتر از یک یا دو درصد 
کودکان به علت این عوارض جان خود را از 
دست دادند. البته بیماری می تواند عوارض 
طولانی مدتی بر قلب یا لوزالمعده بگذارد 
که نیاز به پیگیری طولانی مدت این بیماران 
است تا بتوانیم پاسخ این سوال را بدهیم که 
یادگار عارضه های کرونا تا چند ســال با 

کودکان همراه خواهد بود.
این متخصص عفونی کودکان درباره احتمال 

ابتــلای کودکان به ویــروس جهش یافته 
کرونا، تاکید کرد: ابتلای افراد زیر  2۰ سال 
و کودکان به ویــروس جهش یافته کرونا 
بیشتر است. اگر موارد جدید کرونا افزایش 
یابد نیاز است تا با کمک ویروس شناسان 

این نوع را مشخص کنیم.
وی در پاسخ به این سوال که کودکان از چه 
سنی می توانند واکسن کرونا تزریق کنند؟، 
گفــت: در مجوزهایی که برای واکســن ها 
ارائه شده است نام بزرگسالان مطرح شده و 
بنده هنوز واکسن تایید شده ای برای مصرف 
کودکان ندیدم و این هم یکی از نگرانی های 
متخصصین کودکان است. اگر این ویروس 
جهش یافته قرار باشد گسترده شود، آنوقت 
با گروه مســتعد ابتلایی روبرو هستیم که 
واکســن هم ندارند بزنند. تاکنون مطالعات 
واکسن بر بزرگسالان صورت گرفته است 
و باید دید آیا بررسی های مربوط به واکسن 
طی ســال آینده به گروه سنی کودکان هم 

ممکن است برسد یا خیر.

 سرویس ســلامت // کرونا غیرقابل پیش بینی است؛ 
سخنی که بارها از سوی وزارت بهداشتی ها اعلام شده و 
شاهدش هم جهشی است که ویروس در انگلیس از خود 

نشان داد و بر قدرت سرایتش افزود... 
به گزارش ایســنا، از نظر علم ویروس شناســی به طور کلی 
زمانیکه ویروس ها  تکثیر می شــوند، ژنوم آن ها رونویسی 
می شود. یعنی یک نسخه دیگر از ژنوم ویروس ساخته شود. 
در عیــن حال باید توجه کرد که دو نوع ژنوم ویروس داریم؛ 

.DNA و دیگری ویروس های RNA یکی ویروس های
کرونایِ خطاکار

ویروســی که این روزها زندگی همه انســان های جهان را 
زیر و رو کرده، انســان های زیــادی را در جهان از بین برده 
و وضعیت زیســت جهانی را دگرگون کرده اســت، از نوع 
ویروس های RNA اســت. در این دسته از ویروس ها آنزیم  
RNA polymerase  آنزیمی اســت کــه ژنوم ویروس های 
RNA مانند ویروس کووید-1۹ را رونویسی می کند و برای 
تکثیر ویروس، نسخه های جدید را ایجاد می کند. حال درصد 
خطا و امکان اشتباه آنزیم RNA polymerase بیش از آنزیم 
DNA polymerase است. بر این اساس احتمال ایجاد خطا در 
 RNA ویروس هایی مانند کووید-1۹ که از دسته ویروس های

هستند،  بیشتر است.
کووید-۱۹ قابل پیش بینی نیست

بر این اساس وقتی آنزیم ویروس کرونا دارد ژنوم ویروس را 
رونویسی می کند، احتمال خطا در آن زیاد است. از خطاهای 
این ویروس به عنوان جهش و تغییر یاد می کنند. البته مهم این 
است که این تغییر و جهش در کدام قسمت ویروسِ خطاکار 
رخ دهد؛ چراکه این موضوع باعث می شود که عملکرد ویروس 
متفاوت شــود. حتی گاهی چندین جهش مداوم در ویروس 
اتفاق می افتد که عملکرد ویروس را تحت تاثیر قرار می دهد. 
بر همین اساس اســت که بارها و بارها اعلام شده، ویروس 
عامل بیماری کووید-1۹ قابل پیش بینی نیســت و نمی توان 
تصور کرد که چند لحظه یــا چند روز دیگر چطور خودش 

را نشان می دهد.
در انگلیس چه اتفاقی برای ویروس کرونا افتاد؟ 
یکی از جاهایی که ممکن اســت جهش های ویروس در آن 
موثر باشند، در انتقال پذیری ویروس است. این همان اتفاقی 
است که چند هفته پیش در انگلستان رخ داد. کرونا خطایی کرد 
و جهشش دامن گیر شد. بر اساس این جهش، ویروس بیشتر 
به گیرنده می چسبد و این موضوع سرعت انتقالش را بیشتر 
می کند. علیرضا ناجی- ویروس شناس، در این باره، گفت:  این 
جهش ویروس ســبب افزایش میزان سرایت پذیری آن شده 
است. بر اســاس آمارهایی که اعلام می شود سرایت پذیری 
ویــروس حتی تا 7۰ درصد افزایش یافته اســت و افزایش 
سرایت پذیری ویروس به دلیل تغییرات پروتئین های سطحی 

ویروس ثابت شده است.
ویروس بدون مرز! 

اثرات کرونای جهش یافته در انگلیس
به گفته کارشناسان حوزه بهداشت و درمان، کشور انگلستان 
ســالانه 13۰ میلیارد پوند هزینه بخش بهداشــت و درمان 
می کند و معتقد اســت که نسبت به ســایر کشورهای غربی 
سیستم بهداشت قوی تری دارد، اما حالا با جهش کرونا دچار 
مشکل شده و چند روزی است که قرنطینه شش هفته ای در این 
کشــور آغاز شده است.هرچند که هنوز ثابت نشده که میزان 
بیماری زایی و مرگ ومیر ویــروس کرونای جهش یافته در 
انگلیس بیش تر از واریانت قبلی باشد، اما حدود 7۰ درصد 

میزان ابتلا را بالابرده است. به طوری که گفته می شود، در هفته 
اخیر تعداد بستری ها در انگلیس 2۰ درصد بیشتر شده است.

وضعیت تزریق واکسن در جهان
طبق گفته دکتر ایرج حریرچی-معاون کل وزارت  بهداشت 
تا 16 دی ماه 13۹۹،  در کل دنیا 13 میلیون واکســن کرونا 
تزریق  شــده که حتی شــامل یک درصد از مــردم دنیا هم 
نمی شــود. بنابراین  سرعت تزریق واکسن در دنیا بالا نیست. 
این درحالیســت که زمانی واکسن تأثیرگذار است که درصد 
قابل توجهی از مردم تحت واکسیناسیون قرار گرفته باشند و 
از این طریق ایمنی جمعی حاصل  شده باشد.وی افزود: باید 
توجه کرد که رفتار ویروس عامل بیماری کووید-1۹ هنوز 
برای هیچ مرجعی مشخص نیست. در ضمن پیش از این هم 
شاهد بوده ایم که عده ای از کسانی که قبلًا به کرونا مبتلا شده 
بودند، مجدد به این ویروس مبتلا می شوند. از طرفی از آنجایی 
که از  زمان شیوع اپیدمی تنها ۹ ماه گذشته است، هنوز درصد 
ابتلای مجدد مشخص نشده و هیچ کس نمی تواند بگوید که بعد 
از یک سال چند درصد از افرادی که ابتلای واقعی پیدا کردند 
و یا توسط  واکسن مبتلا شده اند، ایمن خواهند بود. همچنین 
نمی دانیم آیا تغییرات ویروس موجب شود که یک سال دیگر 
نیاز داشته باشیم که دوباره واکسن بزنیم یا تأثیر آن تا یک سال 

ادامه دارد. بنابراین رفتار ویروس کرونا قابل پیش بینی نیست.
به کاهش کرونا اعتماد نکنید! 

در عین حال در کشور ما با توجه به افزایش رعایت پروتکل ها، 
بیماری رو به کاهش گذاشــته و چند روزی است که مرگ و 
میرهایمان دو رقمی شده اند. با این حال هرچند که این روزها 
شاهد روند کاهشی ابتلا، بستری و مرگ و میر ناشی از کرونا 
در کشور هستیم، اما نمی توان به این کاهش اعتماد داشت. زیرا 

کرونا قابل اعتماد نیست.
کرونایِ آبی

در حال حاضر با روند کاهشی بیماری در کشور، طبق مصوبه 
ســتاد ملی کرونا، رنگ آبی به معنای وضعیت »کم خطر« به 
رنگ های کرونایی اضافه شده و اعلام شده که آمار مبتلایان 
در شهرســتان های آبی کمتر از شهرستان های زرد است. به 
طوری که بر اساس اعلام دکتر علیرضا رییسی- سخنگوی 
ستاد ملی مقابله با کرونا در حال حاضر هفت شهر قرمز، 3۰ 
شهر نارنجی، 21۹ شــهر زرد و 1۹2 شهر در وضعیت آبی 
قرار گرفته اند.با توجه به این مباحث، باید توجه کرد که در این 
شرایط حتی اگر واکسن کرونا در دسترس بوده و درصد قابل 
توجهی از مردم جهان و ایران تحت واکسیناسیون قرار گیرند، 
باز هم نمی توان مطمئن بود که ایمنی نسبت به کووید-1۹ تا 
چه زمانی ادامه داشته و آیا ویروسِ کرونا باز هم دست به خطا 

و در نتیجه جهش خواهد زد یا خیر؟.
با کرونا چه کنیم؟ 

بنابراین تا زمان پاسخ به این سوال، تنها راهکار قطعی پیش 
رویمان این است که همچنان فاصله گذاری اجتماعی و فیزیکی 
را رعایت کرده، ماسک بزنیم، دست هایمان را مکرر بشوییم، از 
برگزاری دورهمی و مهمانی خودداری کرده و برای حفظ جان 
عزیزان مان، بزرگان خانواده مان و همه کسانی که دوست شان 
داریم، به دیدارشان نرویم.تا نو شدن سال و آمدن بهار 14۰۰ 
کمتــر از 6۹  روز باقی مانده، اما باید از همین حالا تصمیم 
بگیریم که امسال با همه سال هایی که گذرانده ایم متفاوت باشد. 
پس نه دنبال خرید عید باشیم و نه دنبال دورهمی و مهمانی و 
دید و بازدید تا سلامت بمانیم. چون کرونا خطاکار است و با 

کسی شوخی ندارد.

ماجرای جهش یک ویروسِ خطاکار!

خطر کرونای جهش یافته برای سنین زیر ۲۰ سال

  سرویس سلامت // رییس کمیته کشوری اپیدمیولوژی 
کرونا با اشاره به کاهش چشمگیر بار ناشی از اپیدمی کرونا 
در سطح جامعه به دنبال اجرای طرح محله محور مقابله با 
کرونا )طرح شهید سلیمانی(؛ در عین حال متذکر شد: لغو 
ناگهانی محدودیت های کرونایی و ترددهای بین شهری 
تصمیم درستی نبود و باید با دقت و هوشیاری بیشتری 
اعمال می شد؛ ضمن اینکه بسیاری از سفرها غیرضروریست 
و لذا سهل انگاری شرایط و عدم کنترل و نظارت هوشمند 
بر آن ها می تواند به آغاز پیک چهارم اپیدمی منتهی شود. 

دکتر حمید سوری استاد اپیدمیولوژی دانشگاه علوم پزشکی شهید 
بهشتی ، با تاکید بر اینکه وضعیت اپیدمی  کرونا از لحاظ کاهش 
بار بیماری بر جامعه طی 4۰ روز گذشــته بسیار مشهود است، 
اظهار کرد: به دنبال اجرای طرح محله محور مقابله با کرونا )طرح 
شهید سلیمانی( و تشدید محدودیت های کرونایی طی یک ماه و 
نیم گذشته شــاهد کاهش 83 درصدی مرگ و میرها و کاهش 
7۹ درصدی موارد بستری ناشی از کرونا در سطح کشور بوده ایم.

وی با اشاره به کاهش بار تحمیلی بر بیمارستان ها و کادر درمان 
و همچنین اثرات اجتماعی، اقتصادی، فرهنگی و امنیتی کاهش 
آمار ابتلا و مرگ و میرهای کرونایی، عنوان کرد: به دنبال اجرای 
طرح شهید سلیمانی فوتی های کرونا از حدود 5۰۰ مورد در روز، 
الان به زیر 1۰۰ نفر رسیده، به گونه ای که طی این مدت توانستیم 
از مرگ بیش از 8۰۰۰ نفر پیشگیری کنیم، این در حالیست که 
اگر این طرح اجرا نمی شد چه بسا مجبور به تداوم تعطیلی های 
چندهفته ای و تحمل تبعات اقتصادی ناشی از آن در سطح کشور 

نیز بودیم.
پیش از اجرای طرح محله محور ۴۶ درصد کل 

مرگ های منطقه مربوط به ایران بود
سوری همچنین با اشاره به وضعیت اپیدمی در کشور در مقایسه با 
منطقه، اظهار کرد: قبل از آغاز طرح شهید سلیمانی یعنی در اوایل 
آذر،  حدود 46 درصد کل مرگ های منطقه مدیترانه شرقی تنها 
مربوط به ایران بود، در حالیکه این نسبت امروز به زیر 2۰ درصد 
رسیده که دستاورد بسیار خوبی است. این استاد اپیدمیولوژی ادامه 
داد: در ســطح جهانی نیز طی 1.5 ماه گذشته بیشتر کشورهای 
اروپایی از جمله ایتالیا، فرانسه، انگلستان، آلمان و اسپانیا، با افزایش 
شدید مرگ های ناشی از کرونا مواجه بودند، ولی در مقابل کشور 

ما با کاهش قابل ملاحظه آمارهای ابتلا و مرگ روبرو بوده است. 
لذا اجرای طرح شــهید سلیمانی و کاهش مرگ و میرها عملا 
اتهامات مربوط به ناکارآمدی و عدم توانمندی کشور جهت کنترل 
اپیدمی را رد کرده است.رییس کمیته کشوری اپیدمیولوژی کرونا 
با بیان اینکه شناسایی کانون های آلودگی یکی از مهمترین اهداف 
اجرای طرح محله محور مقابله با کروناست، عنوان کرد:  بر اساس 
این طرح تا امروز بیش از 7۰ درصد کانون های آلودگی در سطح 
کشور شناسایی و تحت مراقبت و کنترل قرار گرفته اند، به عبارت 
دیگر حدود 3۰ میلیون خانوار در کل کشور و حدود 2 میلیون 

خانوار در تهران تحت پوشش این طرح قرار گرفته اند.
تغییر رویکرد از درمان به پیشگیری مهمترین 

عامل کاهش آمار کرونا
ســوری تغییر رویکرد از درمان به پیشگیری را مهمترین عامل 
موثر در کاهش قابل توجه مرگ ومیرهای ناشی از کرونا دانست 
و گفت: پیــش از این کل بار کنترل و مدیریت اپیدمی بر دوش 
بیمارستان ها بود؛ به گونه ای که منتظر بودیم بیمار به بیمارستان 
مراجعه کرده و نسبت به درمان و معالجه آنان اقدام کنیم، در این 
میان بخش عمده ای از بیماران نیز بســیار دیر و با حال وخیم 
مراجعه می کردند که عملا نمی توانستیم کار زیادی برای آنها انجام 
دهیم، در حالیکه در طرح شهید سلیمانی ما به سراغ مردم رفته و 
با ردیابی خانه به خانه بیماران را شناسایی و تحت مراقبت فعال 
قرار می دهیم.وی نکته مهم بعدی در طرح محله محور را افزایش 
مشارکت های داوطلبانه و جهادی مردم عنوان کرد و گفت: همین 
مساله به پوشش مویرگی طرح در کلیه شهرها و روستاها کمک 
کرده است، بسیاری از استان ها رویکرد بسیار مناسبی در جلب 
مشارکت  و کمک های جهادی مردم داشته اند، به گونه ای که امروز 
در بیش از 1۰ استان کشور، روزهاست که هیچ مورد جدیدی از 
فوت کرونایی گزارش نشده است.وی عدم دریافت بودجه و هزینه 
دولتی برای اجرای طرح را یکی از ویژگی های برجسته آن عنوان 
کرد و ادامه داد: البته این یک اشکال است و دولت باید فعالانه تر 
در این طرح مشارکت داشته باشند، حداقل باید  سود حاصل از 

کاهش مرگ ها و بستری های کرونا در همین طرح هزینه شود.
دچار خوش خیالی کاذب نشویم، اپیدمی به راحتی 

قابل بازگشت است

این متخصص اپیدمیولوژی در بخش دیگر گفت وگو با اشاره به 
ماهیت شکننده و ناپایدار اپیدمی کرونا، اظهار کرد: قطعاً هر چقدر 
به ســمت کاهش موارد مرگ حرکت کنیم کار سخت تر شده و 
گذر از این شــرایط  نیازمند توجه به چند نکته مهم است؛ اول 
اینکه نباید دچار خوش خیالی کاذب شــویم، چراکه اپیدمی به 
راحتی قابل بازگشت است و بنابراین احتیاط و هوشیاری کامل 
ضرورتی اجتناب ناپذیر اســت.وی ادامه داد: اپیدمی کرونا یک 
اپیدمی داینامیک و تغییرپذیر اســت، لذا باید مرتبا راهکارها و 
راهبردهای خود را با توجه به شرایط اصلاح کنیم، به عبارت دیگر 
نسخه دو ماه پیش در شرایط کنونی اثربخش نبوده و باید مرتبا 
توسط سیاست گذاران و برنامه ریزان اصلاح و به روز شود.این 
استاد دانشگاه با تاکید بر اینکه هم اکنون در مسیر کنترل اپیدمی 
قرار داریم، گفت: در مرحله کنترل اپیدمی مهمترین مساله توجه 
به طغیان های اپیدمی در مناطق مختلف کشور است، به عبارت 
دیگر هر تغییری در اپیدمی باید به ســرعت و در همان مراحل 
اولیه شناسایی و با اقدامات موثر کنترل شود؛ در غیر این صورت 
ممکن است کانون آلودگی گسترش یافته و منجر به بروز شرایطی 

غیرقابل کنترل شود.
هشدار نسبت به خطر بالقوه جهش های ویروس

سوری همچنین مساله جهش های ویروس را نکته ای مهم و قابل 
توجه دانست و گفت: اگرچه موارد مرتبط با جهش جدید و افراد 
در تماس با آنها تحت مراقبت قرار دارند، ولی نمی توان خطر بالقوه 
آن را انکار کرد و باید مراقبت ها را جدی تر از گذشته دنبال کنیم.
وی در این رابطه متذکر شد: اولا مبتلایان باید توجه داشته باشند 
که آیا طی دو هفته اخیر با فردی که از خارج کشور آمده در تماس 
بوده اند یا خیر و اگر تماس داشته اند باید فرض را بر ابتلا به مورد 
جهش یافته گذاشته و ضمن قرنطینه جدی، موضوع را با مسوولان 
نظام سلامت در میان بگذارند. دومین مسئله مهم عدم ملاقات با 
افردی اســت که اخیرا از خارج کشور آمده اند و خود این افراد 
هم حتما باید حداقل تا دو هفته ملاقات و مراجعات خود را به 
حداقل رسانده و با کسی ارتباط نداشته باشند؛ همچنین اگر علامتی 
از بیماری مشاهده کردند حتما فرض اول را بر نوع جهش یافته 
گذاشته و سریعاً با مقامات بهداشتی در میان گذاشته و مراقبت های 

مربوطه را آغاز کنند.
ســوری، مســاله مهم بعدی را ردیابی و شناسایی کانون های 
آلودگی و طغیان اپیدمی در کشور دانست و گفت: ممکن است 
طغیان های ناگهانی ناشی از همین ویروس جهش یافته باشد، مگر 
اینکه خلاف آن ثابت شــود، بنابراین لازم است محدودیت ها و 
راهبردهای مراقبتی جدی تر از گذشته اعمال شود.لغو ناگهانی 
محدودیت های کرونایی امری نادرست است رییس کمیته کشوری 
اپیدمیولوژی کرونا لغو ناگهانی محدودیت های کرونایی در شرایط 
موجود را امری نادرست خواند و ادامه داد: در شرایط موجود لغو 
محدودیت ها باید هوشمندانه و با رصد شدید موارد ابتلا اعمال 
شود، چراکه به عنوان نمونه لغو محدودیت ترددهای بین شهری 
اگر به صورت هوشمند نباشد می تواند منجر به تردد افراد آلوده 
در سایر شــهرها و شعله ور شدن مجدد اپیدمی شود.این استاد 
دانشگاه تاکید کرد: به عنوان یک محقق اپیدمیولوژی معتقدم که لغو 
محدودیت ها و ترددهای بین شهری تصمیم درستی نبود و باید با 
دقت و هوشیاری بیشتری اعمال می شد؛ ضمن اینکه بسیاری از 
سفرها غیرضروریست و لذا سهل انگاری شرایط و عدم کنترل 
و نظارت هوشمند بر آن ها می تواند به آغاز پیک چهارم اپیدمی 

منتهی شود.

رییس کمیته کشوری اپیدمیولوژی کرونا: 

لغو ناگهانی محدودیت های کرونایی تصمیم درستی نبود
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از  // روســتای »خراوی«  گزارش  گروه 
ســال ۷۶ از هرمزگان به استان کرمان 
ملحق شــد اما مردم حالا نه به درستی 
از هرمزگان خدمات دریافت می کنند نه 
مسئولان کرمان کار موثری برای زندگی 

مردم آنجا انجام می دهند.
    روســتای »خــراوی« بــه خاطــر 
قرار گیری در منطقه مرزی استان هرمزگان 
و کرمان، در تقسیمات کشوری سال 76، به 
مناطق کرمان »به صورت اسمی« واگذار 
شــد. ولی همه مراودات اداری و خدماتی 
از جمله خدمات  این روســتا  ســاکنان 
کمیته  بهزیســتی،  نظیر  نهادهای حمایتی 
امداد، بیمه های خدمــات درمانی و حتی 
با شهرستان  انتخابات کشور  مشارکت در 
رودان در اســتان هرمزگان انجام می شود.
این روستا هیچ راه ارتباطی با کرمان ندارد 
و اگر مســئولان کرمــان بخواهند از این 
روستا بازدید کنند، باید از مسیر شهرستان 
رودان در اســتان هرمزگان عبور کنند هر 
چند خود کرمانی هــا مانند هرمزگانی ها، 
متوجه این موضوع نبودند که این روســتا 

جزو استان کرمان است.
  نکته جالب این روســتا نداشتن مدرسه 
برای تحصیل دانش آموزان است. نزدیک 
ترین مدرســه ابتدایی به این روســتا در 
فاصله حدود 25 کیلومتری آن و در شهر 
رودخانــه قرار دارد که با توجه به شــغل 
دامــداری خانوداه ها، ایــن امکان وجود 
 ندارد که بــرای تحصیل دانــش آموزان 

خود در این مســیر تردد کنند.امیر محمد 
اقتدار زاده که به تازگی به ســن مدرســه 
رسیده اســت به علت نبود حداقل حقوق 
تحصیل و باسوادی در این روستا، مجبور 
به ترک تحصیل است.با پیگیری خبرنگار 
مهــر در هرمــزگان، وزارت آموزش و 
پرورش مجوز دایر کردن یک مدرسه چند 
پایه را به اســتان هرمزگان می دهد ولی به 
علت اینکه نام این روستا در لیست مناطق 
استان هرمزگان نیست، موفق به گرفتن کد 
و دایر کردن مدرســه نشدند. استان کرمان 
هم به علت نداشتن هیچ گونه راه ارتباطی 
به این روستا و تأمین نیروی انسانی و لوازم 
مورد نیاز، رغبتی برای ورود به این قضیه 

ندارد.پدر امیر محمد می گوید: پیگیری های 
زیادی برای تحصیل دانــش آموزان این 
روســتا انجام داده ایم ولی مسئولین وعده 
امــروز و فردا می دهنــد و الان چهار ماه 
از سال تحصیلی گذشــته است.وی ادامه 
می دهد: فرزند دیگر من نیز سال دیگر به 
سن مدرسه می رسد ولی به خاطر شرایط 
زندگی و تأمین معیشت خانواده نمی توانم 
آنها را به روســتاهای دور دســت برای 
تحصیل ببرم و به ناچار باید درس و مدرسه 
که بســیار به آن علاقه دارند را رها کنند.  
یکی از اهالی دیگر این روســتا می گوید: 
تدبیر و پیگیری از طرف مســئولین به این 
امر مهم وجود نــدارد در صورتی که اگر 

مدرسه راه اندازی شود، دو سه خانواده که 
برای تحصیل فرزندانشان، مجبور به ترک 
روســتا شده اند و آنجا با مشکلات زیادی 
روبرو هستند، به روستا باز می گردند.وی 
خاطر نشان کرد: این روســتا قبلًا داری 
یک دبســتان بوده که زیر نظر آموزش و 
پرورش شهرستان رودان هرمزگان تا چند 
 سال پیش فعال بوده ولی به علت نداشتن 
دانش آموز در آن برهه زمانی، مدرســه 
تعطیل و کد آن حذف شــده اســت. اما 
نسل بعدی این روســتا که به سن مدرسه 
رســیده اند با مشــکل عــدم راه اندازی 
مدرسه روبرو شده اند.امیر محمد با بغضی 
می گوید: همیشــه با خودم فکر می کردم 
که درس می خوانم و معلم خوبی می شوم 
ولی الان حتی نمی توانم ســواد دار شوم 
و این سرنوشــت همه دوســتان من در 
این روستا اســت.وی گفت: من نمی دانم 
مسئول راه اندازی مدرسه چه کسی است 
ولی خواهش می کنم که به فکر ســواد دار 
کردن بچه های این روستا هم باشند. ماهم 
می خواهیــم مثل بقیه بچه های هم ســن 
خودمــان، درس بخوانیــم. مطابق قانون 
اساســی کشــور، تحصیل و باسواد شدن 
حق همه افراد کشــور است و باید شرایط 
تحصیــل برای همه دانش آمــوزان دوره 
ابتدایــی به صورت رایگان فراهم شــود. 
بعد از گذشت 4 ماه از سال تحصیلی سال 
۹۹ و تأکیــد مقام عالی وزارت آموزش و 
پرورش بر پوشش حداکثری و برشمردن 
ترک تحصیل به عنوان خط قرمز آموزش و 
پرورش، منتظر حرکت عاجل این دستگاه 
 برای اجــرای حق اولیه دانــش آموزان

 این روســتا که همان نعمت سواد است، 
هستیم.

مردم بین هرمزگان و کرمان سرگردانند؛

روستایی که بین ۲استان بلاتکلیف است  

از آن زمان که شدم لیلی و دیوانه زعشق یار
شدم عروس بهار او،بیخیال زباد و باران و تگرگ

جان و روحم را سپردم به قلب عاشق پیشه اش
سوگند یاد کردم به خورشید و رنگین کمان رنگ رنگ

پروردگارا عشقمان اهورایی شود و قلبهایمان بهم چنگ
بماند همچون نگاه اول عاشق و چشمان طلایی رنگ

حسن جان، هفدهمین بهار زندگی مشترکمان مبارک
مارال

در دویست و دهمین جلسه شورای اسلامی شهر بندرعباس مطرح شد

لزوم همراهی مردم در روند پروژه های گاز رسانی

گروه گزارش //   دویســت و دهمین جلســه شورای 
اسلامی شهر بندرعباس با دستور کار » ارائه گزارش در 
خصوص عملیات گاز رسانی در سطح شهر بندرعباس« 
با حضور محمود یارشــناس رئیس امور مهندســی و 
اجرای  طرح های شرکت گاز استان هرمزگان وحسین 
بازماندگان معاون امور زیربنایی شهرداری بندرعباس 

برگزار شد.
  رئیس شــورای اسلامی شهر بندرعباس در این جلسه، 
همکاری و تعامل شهرداری و شرکت گاز را در راستای 
حل مشکلات شــهروندان ضروری دانست و بیان کرد: 
تســریع در حل مشــکلات زیربنایی در حوزه شهری 
با تعامل و هم افزایی بین دســتگاه های خدمات رسان 
صورت می گیرد. اســلام باوقار گفت: دســتگاه های 
 اجرایی و خدمات رسان براساس یک برنامه ریزی مدون 
می توانند تأثیر بســزایی در توســعه و آبادانی شــهر 
 داشــته باشــند.باوقار افزود: رفع مشــکلات در حوزه  
خدمات رسانی به مردم شهر بندرعباس نیازمند جدیت 
و همکاری همه ی دستگاههای مربوطه می باشد.رئیس 
شــورای اسلامی شــهر بندرعباس با تأکید بر همکاری 
شهرداری با ســایر دستگاه های اجرایی در راستای رفع 
مشکلات شهر گفت: شهرداری بندرعباس علیرغم تمام 
 مشکلاتی که دارد در بحث ترمیم نوار حفاری و بهبود سطح 
خدمات رسانی به مردم از هیچ کوششی دریغ نخواهد کرد.

باوقار خاطر نشــان کرد: مردم زمانی دغدغه نبود گاز را 
داشتند و الان که همه ی استان ها از نعمت گاز برخوردار 
هستند و همچنین استان هرمزگان که خود منبع گاز و نفت 
می باشد می بایست شــهروندان از این نعمت برخوردار 
شــوند که این مهم همکاری و همراهی مردم را می طلبد 
تا زودتر این پروژه به ســرانجام برســد.رئیس شورای 
اسلامی شــهر بندرعباس در ادامه با اشــاره به گزارش 
شــرکت گاز مبنی بر اجرای 5۰۰ کیلومتر لوله کشی در 
شــهر بندرعباس و حفاری های ایجاد شده در راستای 
 گاز کشی به شــهروندان بیان کرد: اجرای 5۰۰ کیلومتر 
گاز کشــی و حفاریهای ایجاد شده در شهر حجم بالایی 
است که شهرداری هموار سازی و پر کردن چاله های ناشی 
از نوار حفاری ها را در دســتور کار خود قرار داده است 
 تا از وارد شــدن خسارت به مردم جلوگیری شود. رضا 
حیدری زاده، عضو شــورای اســلامی شهر بندرعباس 

 گفت: اجرای پروژه گازکشی در شهر بندرعباس یکی از 
پروژه های مهمی می باشــد که با همراهی شرکت گاز و 
شــهرداری در حال انجام است و وسعت کار بسیار زیاد 
است که همراهی و مشارکت همه شهروندان را می طلبد. 
رئیس کمیسیون بهداشت، سلامت و خدمات شهری شورای 
اسلامی شهر بندرعباس بیان کرد: شاید اجرای این پروژه 
برای مردم، امروز سخت باشد اما برکات این گازکشی را 
در ســالهای آینده خواهیم دید، اما عدم اطلاع رسانی به 
موقع به شــهروندان باعث بروز مشکلاتی شده  و لازم  
است دیگر دستگاه های حفار،مسائل ایمنی لوله گاز را مد 
نظر قرار دهند تا مشکلاتی برای شهروندان بوجود نیاید.

اسماعیل بواشه عضو دیگر شورای اسلامی شهر بندرعباس 
در این جلســه بیان داشت: برای اجرای هر پروژه قبل از 
شــروع آن می بایست تمهیدات و برنامه هایی دیده شود 
که متاســفانه در اجرای پروژه گاز کشی این مهم صورت 
نگرفته است و مردم از گاز کشی منازل خود هیچ استقبالی 

نمی کنند.بواشه گفت: بهتر است قبل از اینکه آپارتمانی 
ساخته شود انشعاب گاز هم مانند برق و آب اجباری کنیم 
تا مشکلات کمتری برای شهروندان پیش بیاید.وی افزود: 
 یکی از دلایلی که مردم برای گازکشــی اســتقبال نشان 
نمــی دهند هزینه بالا و کنده کاری هایی در ســاختمان 
اســت که باعث ایجاد نازیبایی در ساختمان ها می شود 
و باید نظارت بیشتری در این زمینه صورت گیرد.بواشه 
گفت: درست است که شــهرداری بعد از حفاری ایجاد 
شــده، کار ترمیم نوار حفــاری را انجام می دهد اما باید 

این ترمیم ها با ســرعت و دقت بیشــتری انجام شود تا 
برای مردم مشــکلی ایجاد نشود.وی بیان کرد: بهتر است 
در طــرح های تفکیکی جدید کل تاسیســات خدماتی  
زیر کار ماننــد آب، برق، گاز و مخابرات در یک کانالی 
قرار گیرد تا در آینده برای شــهروندان مشــکلی پیش 
 نیاید.محمود یارشــناس رئیس امور مهندسی و اجرای  
طرح های شرکت گاز استان هرمزگان در این جلسه گفت: 
مرحله اول انشعاب و گاز رسانی خواستن مردم است و به 
جرأت می توان گفت که در هرمزگان در بسیاری از موارد 
هنوز خیلی از مردم از داشتن گاز امتناع می کنند  و معتقد 
هستند که مصرف گازشان کم است و نیازی به گاز کشی 
نمی باشد و بنابراین همکاری نمی کنند.یارشناس افزود:  
به طور کلی اولویت بندی شــرکت گاز، گاز رسانی برای 
 صنایع می باشــد و طبق برآوردی که شده  است هزینه

گاز رســانی به بخش خانگی در مناطق جنوبی کشور 
طی پنجاه ســال هم بر نمی گردد . اما از آنجایی که گاز 
 از همین استان خارج می شــود و به استانهای همجوار 
می رود و متاســفانه خود هرمزگانی ها بهره مند نسیتند، 
و ما در تلاشــیم که این نعمت خــدادادی را درب منزل 
هم استانی هایمان ببریم.ضمن آنکه حوادث و مشکلات 
پیش آمده در اثر اســتفاده از سیلندرهای گاز به مراتب 
بیشــتر از استفاده از گاز شــهری می باشد.وی  با اشاره  
به شــبکه قدیمی زیرساخت اســتان و اینکه برای گاز 
رسانی ها باید با نقشه های ساخته شده تاسیسات شهری 

هماهنگ باشیم ولی متاسفانه هیچ شرکتی  نقشه ها اجرایی 
قدیمی شــهر را ندارد، عنوان نمود: شرکت های خدمات 
 رســان آب و برق  و مخابرات بیش از 6۰ سال در حال 
خدمت رسانی هستند و شــرکت گاز به عنوان آخرین 
شــرکت خدمات رسان شهری وارد این حوزه شده است 
و  در حال فعالیت می باشــد واز آنجاییکه بســیاری از 
شــبکه ها بر اثر اســتاندارد ایجاد نشده است  و یا حتی 
اگر ایجاد شده باشند به دلایلی که بارها معابر کنده کاری 
و آسفالت شده اند در این مدت کدهای ارتفاعی خدمات 
تغییر کرده است و نقشه دقیقی وجود ندارد. که در بسیاری 
 از موارد کنده کاری ها باعث ایجاد خسارت به تاسیسات 
زیر زمینی می شود وبا خود هزینه به دنبال خواهد داشت. 
یارشــناس در جای دیگری از سخنان خود افزود:  طبق 
مصوبه ای مقرر شــده است که 5۰۰کیلومتر گاز رسانی 
در اســتان در طی 2سال انجام شــود این درحالی است 
که این مقدار شــاید کار 1۰ ســال در شرکت گاز باشد.

بنابراین تقســیم بندی شده اســت که 25۰ کیلومتر در 
ســال۹۹ و 25۰ کیلومتر در ســال 14۰۰ صورت گیرد.

وی تصریح کرد:  25هزار علمک برای شــهر بندرعباس 
پیش بینی کرده ایم که تاکنون حدود 2۰۰۰ مورد بیشــتر 
انجام نشــده اســت و به ازای هر علمکی  که درب خانه 
 هر شهروندی زده می شود حدود 8 میلیون تومان هزینه 
می شــود که فقط 214 هزار تومان از شهروندان دریافت 
می شود.یارشناس گفت:  در جهت آسایش  مردم اکنون 

به ازای هر 5کیلومتر گاز رســانی، تست انجام می شود 
و در صورت تایید به شــهرداری اطلاع داده می شود که 
کار ترمیــم صورت گیرد درحالیکه در گذشــته به ازای 
 هر 2۰ یا 3۰ کیلومتر گازرســانی، تست و تایید صورت 
 می گرفت. که البته هزینه ســربار شــرکت گاز محسوب 
می شود.وی با اشاره به گلایه شهروندان در خصوص هزینه 
انشعاب گاز افزود: شرکت گاز هزینه ای برای گاز رسانی 
 دریافت نمی کند و هزینه برای لوله کشی داخلی است که 
حدود 7میلیون تومان اســت و در تلاش هســتیم که با 
رای زنی ها بتوانیم همیــن هزینه ها را هم کاهش دهیم. 
یارشناس گفت:  گاز کشی داخل منازل با نظام مهندسی 
اســت و در این زمینه چند شــرکت محدود  لوله کشی  
مشــغول به کار هســتند و از آنجاکه مشخصات لوله ای 
که در بندرعباس اســتفاده شود متفاوت تر از سایر نقاط 
 اســت به همین دلیل هزینه تمام شــده کمی متفاوت تر
  اســت.وی اذعــان کرد: طبــق مصوبه هیئــت وزیران 
مصرف کننده هایی کــه از مقدار معینی گازکمتر مصرف 
کنند هزینه ای برایشــان محاسبه نخواهد شد؛  به احتمال 
 زیــاد در هرمزگان بــه غیر از صنایــع و بخش هایی از 
حاجی آباد که سردسیر محسوب میشود و قطعا مصرف گاز 
بیشتری دارند؛ سایر نقاط بابت مصرف گاز هزینه پرداخت 
نمی شود.یارشناس تاکید کرد: در ساختمان سازی نیازی 
نیســت که به ازای هر واحد کنتر گاز و لوله کشی مجزا 
 در نظرگرفت چراکه با یک لوله کشــی مادر در ساختمان 
می توان برای واحدها انشــعاب مجزا در نظر گرفت که با 
این روش هزینه ها بسیار پایین می آید.حسین بازماندگان، 
سرپرســت معاونت عمرانی و امور زیربنایی شــهرداری 
بندرعباس در این جلسه گفت: در 4 ماه اخیر در 25 نقطه 
از شــهر بخش حفاری و کانال داریم و با مشکلاتی روبه 
رو هستیم چه برســد به پروژه ای که در آن می خواهیم 
5۰۰کیلومتر را حفاری نماییم.وی افزود: برای ســرانجام 
رسیدن این پروژه ها مردم و شهرداری و شرکت گاز باید با 
هم همکاری داشته باشند که نتایج خوبی را کسب نماییم.
بازماندگان تاکید کرد: حفاری از سمت شرکتهای مختلف 
آب و برق و گاز  در طول سال زیاد است و در تمام موارد 
ترمیم آسفالت ، مردم شهرداری را مسوول می دانند.بحث 
حفاری زمان کمتری را می طلبد و به واسطه استانداردهایی 
که شــرکت گاز باید  داشته باشــد زمانی پروژه به دست 
شــهرداری می افتد که مردم حوصلــه کمتری  دارند.15 
اکیپ پیمانکاری در 12 نقطه از ســطح شــهر در حال 

خدمات رسانی برای ترمیم نوار آسفالت هستند.

در هرمزگان که منبع گاز و نفت می باشد شهروندان باید از این نعمت برخوردار شوند که این مهم همکاری و همراهی مردم را می طلبد تا زودتر این پروژه به سرانجام برسد

یکــی از دلایلی که مــردم برای 
نشــان  اســتقبال   گازکشــی 
نمی دهنــد هزینه بــالا و کنده 
کاری هایی در ســاختمان است 
کــه باعــث ایجــاد نازیبایــی در 
ســاختمان هــا می شــود و باید 
نظارت بیشــتری در این زمینه 
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